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PROTOKÓŁ NR IX/2024 
 

z IX sesji RADY MIASTA GDAŃSKA, 

która odbyła się w dniu 28 listopada 2024 roku 

w Nowym Ratuszu ul. Wały Jagiellońskie 1   

Początek obrad godz. 900 

W sesji na 34 udział wzięło 30 radnych 
   
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
 

PUNKT 1 
 

SPRAWY REGULAMINOWE 
 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Otworzyła obrady IX sesji Rady Miasta Gdańska. Powitała wszystkich radnych a także 

osoby oglądające transmisję obrad on-line. Ze względu na to, że pani dyrektor Edyta 

Damszel – Turek ze względu na swoje obowiązki nie wiadomo o której będzie mogła 

przybyć na obrady, pani Przewodnicząca zaproponowała aby punkty związane  

z miejscowymi planami zagospodarowania przestrzennego, czyli od podpunktu 19 

wszystkie plany miejscowe przenieśli dalej w porządku obrad. I wówczas od druku 

136,137,153,154 po tej zmianie znalazłyby się po tej zmianie po druku 149. Poddano 

głosowanie zmianę porządku obrad.  

Wpłynęła autopoprawka do druku 141 oraz poprawka do druku 183. 
 
 

PUNKT 2 

KOMUNIKATY 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Jestem zobowiązana poinformować państwa, ze wszyscy radni w terminie złożyli 

oświadczenia majątkowe za 2023 rok oraz oświadczenia majątkowe na rozpoczęcie 

kadencji. Analiza oświadczeń majątkowych przez odpowiednie Urzędy Skarbowe 

wykazała konieczność złożenia korekt przez 18 radnych. Większość z nich te korekty 

już złożyła. Jednocześnie informuję, że Rady Miasta wpłynęła informacja o złożonych 

prezydentowi Gdańska oświadczeniach majątkowych za 2023 rok, do których 

ustawowo zobowiązani są zastępcy prezydenta miasta, sekretarz, skarbnik, 

kierownicy jednostek organizacyjnych gminy, osoby zarządzające i członkowie organu 
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zarządzającego gminną osobą prawną, osoby wydające decyzję administracyjne  

w imieniu prezydenta miasta. Według stanu na 30 kwietnia 2024 roku były to 563 

osoby. 560 osób zobowiązanych takie oświadczenia złożyło w wymaganym terminie. 

Wobec żadnej z osób zobowiązanych do złożenia oświadczenia majątkowego nie 

wystąpiono do Biura Antykorupcyjnego o kontrolę oświadczenia majątkowego. 

Wszystkie złożone oświadczenia majątkowe są opublikowane w Biuletynie Informacji 

Publicznej. Także jak kogoś to ciekawi, to można sobie tam zajrzeć.  

I drugi komunikat, chciałbym przypomnieć wszystkim państwu radnym, że tak nie 

standardowo kolejna sesja odbędzie się 2 grudnia o godzinie 18 w Dworze Artusa. 

Będzie to uroczystość wręczania medali Rady Miasta Gdańska – osobom i podmiotom, 

które kapituła przyznająca medale uznała za godne uhonorowania tymi najwyższymi 

odznaczeniami Rady Miasta. Zapraszam serdecznie. Zachęcam też do śledzenia 

transmisji online tych, którzy nie będą mogli z nami być w Dworze Artusa. Myślę, że 

warto przyjrzeć się sylwetkom osób, które robią dużo dobrego dla naszej tutaj lokalnej 

społeczności.  

Czy są jakieś komunikaty z Komisji? Nie ma zgłoszeń. W takim razie poprosimy  

o komunikaty panią Prezydent. 

ALEKSANDRA DULKIEWICZ – PREZYDENT MIASTA GDAŃSKA 

Szanowna pani Przewodnicząca, wysoka rado, drodzy mieszkańcy naszego miasta  

i ci, którzy śledzicie transmisję online. Może zacznę od przyjemności. Dostaliście przed 

chwilą od prezesa Międzynarodowych Targów Gdańskich pierniczki. Myślę, że to 

element wspólnego świętowania. Pewnie jak już państwo wiedzą wczoraj wygraliśmy 

w głosowaniu na najlepszy jarmark świąteczny w Europie. Serdecznie dziękuję 

wszystkim, którzy brali udział w głosowaniu, ale przede wszystkim dziękuję wszystkim 

tym, którzy przyczynili się do tego, że jarmark świąteczny się rozwija i że wygląda tak 

jak wygląda.  Myślę, że kilka faktów bardzo, bardzo ważnych.  Po pierwsze ponad 60% 

wystawców to są przedsiębiorcy z Pomorza- myślę, że jest to bardzo ważny fakt. Po 

drugie to naprawdę pobudzenie lokalnej gospodarki i przecież nie tylko samym 

jarmarkiem żyje miasto, ale także okoliczne myślę lokale gastronomiczne, sklepy mają 

także z tego zysk. Wczoraj, kiedy około godziny 16-17 byłam właśnie na Jarmarku 

nagrywając wypowiedzi dla prasy po tym zwycięstwie widać było ilu ludzi i to w dużej 

mierze Gdańszczan w ciągu także ten Jarmark odwiedza. Myślę, że to jest coś bardzo 

ważnego ale chyba jeszcze ważniejsza rzecz to w przyszłości odcięcie kuponów od 

tego tytułu. Dane organizacji, która zajmuje się tym konkursem zarówno, jeżeli chodzi 

o Jarmark Świąteczny jak i drugi tytuł. Być może państwo pamiętają kilka lat temu 

ubiegaliśmy się o European Best Destination  - to są dwa takie tytuły. Dane pokazują, 

że to się przekłada realnie na wpływ pieniędzy do lokalnej gospodarki. Zagrzeb, który 

w ubiegłych latach wygrał taki tytuł zanotował ponad pół miliona euro bezpośredniego 

wpływu do miasta z tytułu podatków i opłat lokalnych. Myślę, że to są bardzo, bardzo 

ważne dane. Więc kiedy rozmawiamy o jarmarku to oczywiście nastrój, światełka ale 

tu też ważny impuls gospodarczy i myślę, że także w przyszłym roku byśmy chcieli to 

wzmacniać, bo myślę, że w tym okresie, kiedy ten sezon turystyczny wydaje się 

martwy, to też ważny produkt wspierający naszą Gdańską Pomorską Gospodarkę. 

Szanowni państwo krótkie przypomnienie.  Bardzo dziękuję także za liczny udział 
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państwu radnym, ale także mieszkańcom Gdańska; szacunki mówią, że było nas około 

25 tysięcy na naszej wyjątkowej, największej w Polsce – ale co ważne pokojowej, 

radosnej paradzie z okazji 106 rocznicy odzyskania Niepodległości. Także dwa 

tygodnie temu świętowaliśmy pierwsze urodziny roweru metropolitalnego. Wiem, że 

także wielu z państwa radnych z tego roweru korzysta. Myślę, że dane mówią same 

za siebie. 10 milionów przejechanych kilometrów. W systemie mamy prawie 4100 

rowerów, ale zobaczcie państwo także to generuje zysk. Myślę, że to też jest dzisiaj 

akurat kilka wątków gospodarczych. Myślę, że to też ważne. Zobaczcie państwo ponad 

5 milionów nadwyżki finansowej w projekcie, a projekt jest jeszcze rozwojowy. 

Przypomnę- jesteśmy w nim z 13 gminami obszaru metropolitalnego. Kolejne miny 

chcą dołączyć ale projekt jest także rozwojowy, bo chociażby mamy powierzchnię 

reklamową na bokach rowerów i dążymy do tego żeby podpisać umowę- także po to, 

żeby ta powierzchnia reklamowa przynosiła zysk. Co u nas w Gdańsku ważne, także 

uwzględniając głosy mieszkańców, zbudowaliśmy kolejne stacje po to żeby te rowery 

były jeszcze bardziej dostępne. W kolejnym roku planujemy kolejne stacje. Przede 

wszystkim właśnie w dzielnicach takie jak Kokoszki – Osowa, czy właśnie Ujeścisko – 

Łostowice i Orunia Górna Gdańsk Południe. Jak państwo wiedzą otworzyliśmy dwa 

przejścia naziemne na Zaspie przy ulicy Hynka i drugie przejście przy Dworcu 

Głównym – tam jeszcze trwają prace budowlane związane z przebudową peronów 

tramwajowych ale przejście już jest niemal w układzie docelowym. Kilka slajdów 

mówiących o tym, jak wykorzystujemy także środki zewnętrzne, przede wszystkim 

pochodzące z Unii Europejskiej. Nasz wielki program rewitalizacji kilku dzielnic miasta 

trwa nadal. Od czasu do czasu informujemy państwa o kolejnych efektach. Myślę, że 

zwłaszcza te detale architektoniczne  ale przede wszystkim zasadnicza przebudowa 

kamienic na Biskupiej Górce , gdzie one są energooszczędne, ekologiczne, gdzie te 

mieszkania absolutnie spełniają wszystkie standardy. W grudniu jeszcze będziemy 

oddawać także kamienice na Dolnym Mieście – także z tego samego programu 

unijnego. Tutaj z kolei taki mechanizm także z Unii Europejskiej zintegrowane 

inwestycje terytorialne. Myślę, że ci, którzy przechodzą czy przejeżdżają we 

Wrzeszczu widzą jak zmieniała się kamienica na Jaśkowej Dolinie  

7 i Przypniewskiego. To także kolejny etap modernizacji, termomodernizacji 

zasadniczej przebudowy, ale także troski o zabytki. Ogłosiliśmy przetarg i myślę, że to 

kolejny ważny gest – zostały odblokowane środki unijne z mechanizmu Krajowy Plan 

Odbudowy.  Wystartowaliśmy w konkursie „Aktywny Maluch” organizowanym przez 

rząd. Ogłosiliśmy przetarg i w ramach tego przetargu chcemy wybudować dwa żłobki. 

Jeden w dzielnicy Suchanino, drugi Ujeścisko – Łostowice przy ulicy Czerskiej. Te 

żłobki będą niemal dla 400 dzieci i co ważne będą także w technologii modułowej, 

drewnianej, energooszczędnej, ekologicznej. I chcemy te inwestycję skończyć, nie 

tylko chcemy, ale także musimy ze względu na to, że środki z krajowego planu 

odbudowy trzeba rozliczyć. W 2026 roku chcemy je skończyć. Też ważny moment 

otwarcie nie tylko biblioteki, ale także miejsca, gdzie świadczone są usługi społeczne 

w dzielnicy Stogi. Otworzyliśmy z frontu bibliotekę, ale to taki przykład, gdzie wiele 

naszych instytucji współpracuje, bo z jednej strony mamy oczywiście oddział biblioteki 

w tej ważnej dzielnicy miasta. Z drugiej strony mamy zarządzane przez Gdański 

Archipelag Kultury Studio Nagrań, z którego będą korzystać chociażby na otwarciu byli 

obecni także mieszkańcy Domu Pomocy Społecznej. Ale to kolejny element właśnie 

integrowania lokalnej społeczności zaprzyjaźniania z kulturą. I trzeci ważny element  
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i to dzięki także państwa decyzji kiedy zmieniliśmy w ubiegłym roku statuty instytucji 

kultury, po to żeby umożliwić różnym instytucjom kultury prowadzenie profilaktyki anty 

alkoholowej, przeciwalkoholowej. To właśnie dzięki państwa decyzji mogliśmy do 

biblioteki wprowadzić możliwość tego, że właśnie usługi związane z profilaktyką, 

wsparcie psychologiczne dla rodzin, dla młodych ludzi, dla starszych – jest możliwe.   

I powiem państwu, ze już na otwarciu biblioteki 150 osób zapisało się, którzy chcą  

z takich usług korzystać i myślę, że to bardzo ważne. Kolejny 35 Klub Sąsiedzki  

w Gdańsku. Nie wiem, czy państwo pamiętają te zapowiedzi. Marzyliśmy wspólnie  

o tym, żeby w każdej dzielnicy naszego miasta był Klub Sąsiedzki, Klub Osiedlowy, 

Klub Dzielnicowy. Jeszcze nie we wszystkich dzielnicach nam się to udało, ale także 

we współpracy z organizacjami pozarządowymi realizujemy konkursy właśnie na 

prowadzenie takich klubów osiedlowych sąsiedzkich.  Myślę, że to bardzo ważny gest 

dla mieszkańców Śródmieścia, ponieważ ten Klub znajduje się przy ulicy Długiej  

i przede wszystkim też dzięki temu, że korzysta z przestrzeni Fundacji Theatrum 

Gedanense. Tam także będą zajęcia kulturalne integrujące mieszkańców. Także  

z udziałem przedstawicieli Gdańskiej Rady Miasta rozstrzygnęliśmy konkurs 

urbanistyczny na centrum Gdańsk Południe, czyli ten obszar dzisiaj wokół pętli 

tramwajowej przy ulicy Pawła Adamowicza, Warszawskiej, Lawendowe Wzgórze. 

Obrady były burzliwe. Myślę, że takie konkursy, jak państwo wiedzą, na różne 

przestrzenie w naszym mieście organizujemy po to, żeby także otworzyć myślenie, 

zobaczyć jak można tę przestrzeń wykorzystać. Wyniki ciekawe, natomiast nie 

przyznano pierwszej nagrody. Nie mylę się prawda pani radna? Także konsekwentnie 

troszcząc się o bezpieczeństwo naszych mieszkańców wspieramy straż miejską.  

3 nowe radiowozy dla Straży Miejskiej. Natomiast także wspieramy państwowe służby 

mundurowe, nowy radiowóz dla policji ale także podpisaliśmy umowę ze Strażą 

Pożarną na dofinansowanie zakupu bardzo specjalistycznego i bardzo drogiego 

sprzętu. Kontynuujemy, jak państwo wiedzą nasze rozmowy przy stole. Otwarte 

spotkania z mieszkańcami. 2 tygodnie temu spotkaliśmy się z mieszkańcami Młyniska. 

W tym roku odbyliśmy 6 takich spotkań. Oprócz spotkań, oczywiście przy okrągłym 

stole mamy także spacery z Radami Dzielnic. Teraz po wyborach, po ukonstytuowaniu 

się nowych rad wiosną ruszymy dalej z tym projektem. Kolejne spotkania oczywiście 

także planujemy w przyszłym roku. No i skoro o Radach Dzielnic mowa – jak państwo 

wiedzą w dwóch dzielnicach nie odbyły się wybory razem ze wszystkimi.  

W październiku wybraliśmy taki termin, który daje maksymalną możliwość  żeby w tym 

okresie świąteczno – noworocznym wydłużyć go tak, jak tylko to jest możliwe zgodnie 

z przepisami. Dlatego kandydatów na radnych dzielnicy Stogi i Przymorze Wielkie 

zachęcamy do składania swoich kandydatur do 10 stycznia. Natomiast wybory odbędą 

się 9 lutego. Wczoraj odwiedziłam nasze zawodniczki z reprezentacji. Trenowały już 

wczoraj przy Traugutta na naszym symbolicznym stadionie, a już w piątek walczą  

o awans do Mistrzostw Europy. Mam nadzieję, że wielu z państwa będzie kibicować, 

bo naprawdę przypominam, że nasz Gdański stadion Polsat Plus Arena jest domem 

reprezentacji kobiet w piłce nożnej. Ja wiem. Że na ustach wszystkich jest Robert 

Lewandowski jako król strzelców i rzeczywiście wykuwa swoje nazwisko w kartach 

historii. Ale pamiętajmy o Ewie Payor, która właśnie też jest członkiem reprezentacji  

i która też jest liderką strzelców hiszpańskiej lidze. Szanowni państwo w ten weekend 

także ruszamy z dzielnicowymi akcjami zapalenia choinek. To są zawsze mieszane 

inicjatywy albo rad dzielnic albo czasami także wygrane konkursy. Przecież to są 
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konkursy chociażby za aktywność w budżecie obywatelskim. O ile się nie mylę to 

chyba w niedzielę choinka na Wyspie Sobieszewskiej ale przez te najbliższe  

2 tygodnie w różnych dzielnicach naszego miasta, lokalne choinki w 15 miejscach. 

Natomiast 5 grudnia przypłynie – o ile nie będzie skuta lodem Motława – ale raczej na 

to się nie zanosi. Święty Mikołaj przywita dzieci ale także zapali naszą główną choinkę 

na Długim Targu i iluminacje świąteczne w całym mieście. O jarmarku mówiłam na 

samym początku i jeszcze raz dziękuję. Jest z nami prezes Andrzej Bojanowski – 

podziękowania dla pana i dla pana współpracowników. Kawał dobrej roboty, ale my też 

pomogliśmy. Więc naprawdę ważne wyróżnienie. Bardzo dziękuję  życzę udanych 

obrad.  

PUNKT 3 

OŚWIADCZENIA KLUBOWE 

 

CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR – Przewodniczący Klubu Koalicji Obywatelskiej  

Szanowni państwo w dzisiejszych czasach duża jest pogoń za sensacją, duża jest 

pogoń za emocjami, zwłaszcza w doborze tematów przez media.  A ja chciałbym  

w pierwszej kolejności zwrócić uwagę, bo jak tak przeglądałem porządek obrad, to 

miałem wrażenie, że może to w dzisiejszym porządku obrad wszystkim umknąć. 

Chciałem w imieniu Klubu Radnych koalicji Obywatelskiej podziękować za bardzo 

dużą pracę pani wiceprezydent Emilii Lodzińskiej. Dzisiaj będziemy też głosowali 

właśnie w związku z tym, o czym mówię, zmiany dotyczące zasad przyznawania lokali. 

To ważne bo mam wrażenie jako  Klubu Radnych koalicji Obywatelskiej, że na naszych 

oczach duża zmiana, duża poprawa polityki mieszkaniowej w Gdańsku. Przede 

wszystkim dzisiaj będziemy rozstrzygać o usprawnieniu mechanizmu zamiany 

mieszkań komunalnych. Będziemy rozstrzygać o wzmocnieniu programu mieszkanie 

za remont. Ale też nie możemy zapominać, co już jako Komisje – wprawdzie tego 

dzisiaj nie ma w porządku obrad ale Komisje Rady Miasta już opiniują projekt budżetu 

na 2025 rok. I w tym projekcie budżetu jest rekordowe zwiększenie wsparcia 

finansowego dla Gdańskich Nieruchomości. Po to, żeby dało się sprawnie i szybko 

przeprowadzać coraz więcej remontów lokali. Lokali na które oczekują mieszkanki, 

mieszkańcy Gdańska, po to żeby je otrzymać jako lokale komunalne w ramach tego 

wsparcia, w ramach polityki mieszkaniowej. Myślę, że jest to oczywiście taka 

pozytywistyczna praca, których efektów nie widać z tygodnia na tydzień, tylko bardziej 

z miesiąca na miesiąc lub z roku na rok. Ale jestem więcej niż pewien, że te zmiany, 

które tutaj dzisiaj wdrażamy, są elementem dużo większej zmiany, która będziemy 

widzieli, dużo większej poprawy sytuacji mieszkaniowej w Gdańsku, którą będziemy 

widzieli w tej kadencji Rady Miasta Gdańska. Pamiętajmy, że ta dotacja, rekordowa 

dotacja dla Gdańskich Nieruchomości przeznaczona w budżecie Miasta Gdańska  

w projekcie budżetu Miasta Gdańska na 2025 rok to kwestia też wyrównania tego, 

gdzie są mieszkańcy, którzy nie zawsze terminowo regulują czynsze za mieszkania 

komunalne. I też musimy pamiętać, żeby w tym wszystkim dbać najbardziej o tych, 

którzy się starają, tak jak w przypadku programu Mieszkanie za Remont, którzy dbają 

o swoje lokale, którzy regularnie płacą czynsze i musimy wzmacniać komfort ich życia, 

poprawiać komfort ich  życia, remontować budynki komunalne i lokale komunalne. 
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Działo się to przez ostatnie lata. Natomiast mam dużą nadzieję, że będzie tutaj jeszcze 

większe przyspieszenie dzięki środkom zewnętrznym na zwiększenie liczby mieszkań 

w naszych Gdańskich TBS-ach. Kolejne budynki już są zaplanowane i mamy nadzieję, 

że te środki zewnętrzne, również środki państwowe, pomogą w tym, żeby ten cel 

radykalnego poprawienia sytuacji mieszkalnictwa komunalnego w Gdańsku poprawić. 

Szanowni państwo dzisiejszym, jednym z tematów, który na pewno – jestem 

przekonany, że będzie w tej kwestii gorąca dyskusja na sali obrad.  Pewnie padnie 

dużo demagogicznych argumentów, zwłaszcza od niektórych sprawnych retorycznie, 

choć w moim przekonaniu nie mających racji radnych gdańskiej opozycji – kwestia 

polityki parkingowej. Drodzy państwo, ten cel. Który przyświeca utworzeniu 

śródmiejskiej płatnego parkowania, to żeby zawsze te 10-20% miejsc postojowych 

było po prostu dostępnych. Dla tych, którzy naprawdę muszą przyjechać samochodem 

w dane miejsce, ten cel był osiągnięty. A mam wrażenie, zresztą każdy z nas może 

przejść i zobaczyć, jak na głównym mieście wygląda sytuacja parkingowa. Samochody 

krążą w kółko, szukają, nie ma dostępnych miejsc. I tą korektą stawek, którą 

pamiętajmy, że już od wielu lat takiej korekty nie było, a znaczenie wzrosła stopa 

życiowa społeczeństwa, znacznie wzrosły dochody mieszkanek i mieszkańców 

Gdańska przez to. To parkowanie na Śródmieściu dla kogoś kto przyjeżdża w 2,3,4  

osoby okazuje się. Że może być dla niego taniej do Śródmieścia przyjechać 

samochodem niż komunikacją miejską. Taka sytuacja jest absolutnie niepożądana. 

Chcemy, żeby w Gdańsku strefy płatnego parkowania wywoływały ten pożądany efekt, 

oczekiwany przez wszystkich, czyli 10-20% miejsc postojowych dostępnych cały czas. 

A dzisiaj tego efektu, jak spojrzymy na Śródmieście, czy też w tych zwykłych strefach 

płatnego parkowania, chociażby Wrzeszcz Górny – tego efektu dzisiaj po prostu nie 

ma. On zanikł i musimy ten efekt przywrócić, zachęcając mieszkańców do tego, żeby 

poruszali się komunikacją miejską, ale przede wszystkim zachęcając przyjezdnych do 

Gdańska, do tego, żeby poruszali się komunikacją miejską. I po to jest ten mechanizm, 

który pan prezydent Piotr Borawski zaproponował, żeby Gdańska Karta Mieszkańca 

powodowała, że danego dnia przez godzinę, jeśli ktoś rzeczywiście musi przyjechać, 

chce przyjechać samochodem, żeby mógł skorzystać z tych starych, dotychczasowych 

stawek płatnego parkowania. Więc dla osób, które mieszkają w Gdańsku, mają 

Gdańską Kartę Mieszkańca, płacą podatki w Gdańsku, bardzo słuszna uwaga pani 

Prezydent, że to jest dla nas bardzo ważne, zwłaszcza w kontekście zmian 

finansowania samorządów, żeby oni byli premiowani i dlatego też ten mechanizm tego, 

żeby z Gdańską Kartą Mieszkańca stawki były raz dziennie tymi stawkami 

dotychczasowymi. Drodzy państwo, ale mnie dzisiaj szczególnie cieszy obecność na 

sali pani prezydent Aleksandry Dulkiewicz, bo jest kolejny temat, który zapewne 

wywoła gorącą dyskusję – temat schroniska na Przeróbce, schroniska z usługami 

opiekuńczymi. Pamiętajmy, że to nie jest noclegownia, to nie jest zwykłe schronisko  

z usługami opiekuńczymi, czyli moim zdaniem zabrakło w dialogu z mieszkańcami 

wśród podwładnych pani prezydent, bo pamiętajmy, że ta pierwsza publiczne 

informacje na ten temat pojawiły się już we wrześniu 2023 roku. I mam wrażenie, że 

ten dialog jest prowadzony zdecydowanie zbyt późno, ale też mam wrażenie, że Ci 

mieszkańcy dzielnicy Przeróbka, którzy mają duże obawy względem inwestycji, oni po 

prostu nie ufają wypowiedziom urzędników niższego szczebla. Przykro jest mi to 

mówić, ale mam takie wrażenie, że właśnie tak jest. I uważam, że jest to kwestia 

kompetencji pani Prezydent ale to duże zaufanie, które też było pokazane wynikiem 
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wyborczym, które jest udowodnione tym wynikiem wyborczym.  Powinno być 

przełożone na bezpośrednie i osobiste włączenie się pani Prezydent w ten dialog  

z mieszkańcami i uważam, że w tym kierunku powinniśmy prowadzić w dyskursie 

publicznym rozmowę o tej sprawie, a nie w kierunku podgrzewania emocji. Drodzy 

Państwo, ci mieszkańcy dzielnicy Przeróbka, którzy tak bardzo się interesują tematem, 

oni przez przeszło rok mieli zdecydowanie niedosyt informacji w tej sprawie. Ja się 

kompletnie nie dziwię, że ktoś ma obawy, jeśli temat nie jest od razu z góry publicznie 

jasno i wyraźnie w sposób odpowiedzialny komunikowany. Tylko jacyś przedstawiciele 

mediów gdzieś wygrzebują z dokumentów dotyczących zamówień publicznych takie 

informacje. Uważam, że ta komunikacja zawiodła i uważam, że rozwiązanie tej sprawy 

jest osobiste i bezpośrednie włączenie się pani prezydent Aleksandry Dulkiewicz do 

tego tematu, ponieważ ten temat jest bardzo ważny dla mieszkańców Przeróbki  

i obawiają się oni przede wszystkim tego, co się będzie działo wokół. A zabrakło moim 

zdaniem w tej komunikacji takiego jasnego powiedzenia, że tam pani prezydent 

chciałaby decyzjami administracyjnymi wydawanymi z jej upoważnienia kierować 

osoby obłożnie chore. Pamiętajmy, że nie jest to noclegownia; nie jest tak, że można 

przyjść z ulicy. To są decyzje administracyjne Prezydenta Miasta Gdańska w doborze 

konkretnych ośrodków, które są położone przy różnych ulicach w Gdańsku. I tej 

komunikacji zabrakło. I myślę, że ta sala Rady Miasta Gdańska, mimo tego, że my 

tutaj nie rozstrzygamy o tym, czy ktoś jest za budową, czy przeciwko budowie, co 

więcej nawet nie rozstrzygamy o finansowaniu bo te środki nie są ujęte w żaden 

sposób w Wieloletniej Prognozie Finansowej nad którą głosujemy. Ale myślę, że jest 

takim miejscem sala obrad Rady Miasta Gdańska, gdzie można zacząć te wątpliwości 

o nich dyskutować i dyskutować o oczekiwaniach mieszkańców. I to co się zadziało po 

raz pierwszy na Komisji pod przewodnictwem radnej Żanety Geryk, gdzie w końcu była 

okazja do tego, żeby w sposób odpowiedzialny rozmawiać o tej sprawie to zadziało 

się zdecydowanie zbyt późno, ponieważ zbyt późno podwładni pani Prezydent 

publicznie zaczęli komunikować w tej sprawie. I myślę, że jest tutaj potrzebny dialog. 

Myślę, że ta sprawa jest już tak znana publicznie, że jest konieczność włączenia się 

osobistego pani Prezydent tą sprawą. I mamy nadzieję, że uda się dojść do sytuacji, 

w której mieszkańcy Przeróbki nie będą mieli poczucia, że są zostawieni z jakimiś 

obawami, które dzisiaj artykułują. Myślę, że ta dzisiejsza sesja będzie długa i będzie 

w niej wiele emocjonujących dyskusji, ale nie zapominajmy o tej rewolucji, a może 

ewolucji, ale takiej zdecydowanej, jeżeli chodzi o politykę mieszkaniową.  Bo naprawdę 

pogoń za tematami chwytliwymi, tematami, które budzą emocje, nie może nam 

przykryć tej pozytywistycznej pracy, która na co dzień w mieście gdańsku się dzieje.  

KATARZYNA CZERNIEWSKA – Przewodnicząca Klubu Wszystko dla Gdańska  

Szanowni państwo, mieszkamy w mieście najpiękniejszego Jarmarku 

Bożonarodzeniowego. Gdański jarmark już po raz trzeci z rzędu znajduje się na 

podium w konkursie Best Christmas Markets in Europe.  Z każdym rokiem swój wynik 

poprawiał. W bieżącym roku zdobył 92283 głosy, poprzednio było to 48 tysięcy głosów. 

Jednocześnie znacznie lepiej wypadł w porównaniu do ubiegłorocznego zwycięzcy 

konkursu, czyli Budapesztu zdobywając 35% więcej głosów. Jarmark w 2022 roku 

przyciągnął do Gdańska przeszło 700 tysięcy turystów. Tłumy przyciągnęła też jego 

zeszłoroczna edycja, a tegoroczny ma prawie 200 stoisk. To ważne dla naszego 

miasta, to ważne dla naszych mieszkańców. To ważne wsparcie, to ważna możliwość 
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rozwoju dla gdańskich przedsiębiorców, a tym ważniejsze, że w sezonie dotychczas 

uważanym za martwy turystycznie. To realizacja gdańskiej strategii wydłużania sezonu 

turystycznego, rozciągania go na miesiące dotychczas uznawane za turystycznie 

nieoczywiste. Organizatorem Jarmarku, jak wiemy są Międzynarodowe Targi 

Gdańskie. Organizator tak rozpoznawalnych w Polsce i na świecie marek jak 

Międzynarodowe Targi Traco, jak Jarmark Św. Dominika, Międzynarodowe Targi 

Bursztynu i inne. Organizator tak docenianych w Gdańsku, docenianych przez 

mieszkańców poszczególnych dzielnic Gdańska inicjatyw, jak ryneczki dzielnicowe na 

Pieckach Migowie, czy ten przy pętli Świętokrzyska. Drodzy państwo  

Międzynarodowe Targi Gdańskie nie spoczywają w rozwoju. Będąc już tak mocno 

osiadłym w tej branży targowej, wystawienniczej. Międzynarodowe Targi chcą rozwijać 

się w nowym obszarze, jako przestrzeń kongresów naukowych w tym kongresów 

medycznych, które posiadają specjalne wymogi do organizowania swoich 

przedsięwzięć. Chce także rozwijać się jako przestrzeń, być może przemysłu 

filmowego, przygotowując odpowiednie sale, które być może posłużą w przyszłości 

jako studia nagrań. Aby było to możliwe, koniczna jest rozbudowa Centrum 

Wystawienniczo Targowego, budowa nowej hali oraz hotelu i to właśnie na te cele 

przeznaczone zostaną środki, o których mowa w dzisiejszej uchwale  

o dokapitalizowaniu Międzynarodowych Targów Gdańskich. Środki już zabezpieczone 

w WPF-ie i choć kwota dokapitalizowania jest znaczna bo to przeszło 187 milionów 

złotych, to po pierwsze rozłożona w czasie ale znając rzetelność i sposób 

dotychczasowy działania naszego partnera, Klub Radnych WDG z pełnym 

przekonaniem poprze tę uchwałę, bo wiemy, że warto postawić w rozwoju naszego 

Gdańska na tak waśnie sprawdzonego i rzetelnego realizatora Gdańskich spraw  

i ambasadora marki Gdańsk w Polsce ale i na świecie. MTG jako realizator zarówno 

tych lokalnych, drobnych inicjatyw skierowanych do mieszkańców, jak ryneczki, ale 

także organizator targów skierowanych sektorowo do poszczególnej grupy 

mieszkańców Gdańska, a mam na myśli seniorów – jak Targi Pracy i Aktywności 

Seniorów. W końcu wykonawcy rewitalizacji kultowego lokalu Rudy Kot, 

funkcjonującego obecnie pod nazwą Kot na Garncarskiej, podmiotu realizującego 

budowę basenu we Wrzeszczu, organizatora już dwóch edycji festiwalu muzycznego, 

zresztą również odbywającego się późną jesienią poza ścisłym sezonem 

turystycznym. To właśnie w przestrzeniach Międzynarodowych Targów Gdańskich  

w ubiegłym roku odbyło się wydarzenie pod nazwą Airban Mobility Flow Summit, które 

w tym roku odbyło się równo tydzień temu. Jego tegoroczna edycja była wielkim 

wydarzeniem, które związki metropolitalne nie tylko z Polski ale z całej Europy a warto 

wspominać, że wydarzenie organizowane jest przez Polską Unię Mobilności Aktywnej, 

której przewodniczy pan dyrektor Piotr Kryszewski. Jesteśmy drodzy państwo o krok 

od utworzenia metropolii. Tak naprawdę czekamy na ruch ze strony Sejmu. Jeżeli nam 

się to uda powstanie 1 duży związek komunikacyjny, który skupi nie tylko autobusy  

i tramwaje z gmin Metropolii, ale również Kolej Regionalną i SKM. Przed nami na 

pewno to duże wyzwanie, ale warto dodać, że dzięki takim konferencjom, których 

gospodarzem jest właśnie miasto Gdańsk, możemy poznawać właśnie tutaj u nas na 

miejscu dobre praktyki i rozwiązania, które już funkcjonują w innych metropoliach  

w Europie i na świecie. Dokapitalizowanie Międzynarodowych Targów Gdańskich to 

tylko jedno z szeregu dokapitalizowania o których dziś będziemy decydowali. Kolejne 

dotyczą m.in. spółek realizujących Gdańską Politykę Społeczną, w tym również 
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budownictwo społeczne. I tak dokapitalizowanie Spółki Gdańska Infrastruktura 

Społeczna kwotą 9,5 miliona konieczne jest w związku z już realizowaną inwestycją 

przy ulicy Ogińskiego, która polega na budowie 4 budynków, łącznie z 43 lokalami. Ale 

to w ramach tej inwestycji zostanie zrealizowane także przedsięwzięcie budowy 

powierzchni do użyteczności publicznej, w której znajdzie swoje miejsce Gdański 

Ośrodek Pomocy Psychologicznej dla dzieci i młodzieży, ale także w tym nowym 

miejscu znajdzie się Miejski Zespół Orzekania o Niepełnosprawności.  A samą 

reorganizacją zespołu będziemy zajmowali się w kolejnych uchwałach podczas 

dzisiejszej sesji. Kolejne dokapitalizowania dla Spółek TBS Motława i GTBS umożliwią 

realizację łącznie 60 lokali mieszkalnych przy ulicy Piotrkowskiej, Wieżyckiej, a także 

zrealizowanie dokumentacji projektowych dla kolejnych 80 mieszkań. Poza samymi 

dokapitalizowaniami duży pakiet dzisiejszych uchwał będzie dotyczył gospodarowania 

mieniem komunalnym, w tym odstąpień od przetargowego trybu zawarcia umowy 

użytkowania dla podmiotów prowadzących działalność przedszkolną.  Jedna z uchwał 

natomiast będzie dotyczyła darowizny dużej nieruchomości położonej na Zaspie  

w bezpośrednim sąsiedztwie obecnie funkcjonującego szpitala. Darowizna ta będzie 

wykonana na rzecz województwa pomorskiego. Mowa o dużej 9 hektarowej działce. 

Rzecz jasna, o dużej wartości przez rzeczoznawcę została ona oszacowana na kwotę 

blisko 53 milionów złotych. Natomiast przy tym głosowaniu nasz klub również nie 

będzie miał żadnej wątpliwości, bo wiemy, że ta darowizna zostanie spożytkowana dla 

wszystkich mieszkańców i mieszkanek Miasta Gdańska, dlatego, że na tych działkach 

powstanie nowoczesne centrum medyczne. Centrum leczenia chorób mózgu, centrum 

pediatryczne, a także zostanie tutaj przeniesione Wojewódzkie Centrum Onkologii -  

będzie to zatem miejsce, które będzie służyło nam wszystkim, a realizacja tych 

inwestycji będzie możliwa również dzięki odblokowaniu zewnętrznego finansowania 

ze środków krajowego planu odbudowy. Podczas dzisiejszej sesji zajmiemy się także 

szeroko rozumianą zieloną polityką miasta, bo w porządku obrad znajdują się  

3 uchwały w sprawie ustanowienia pomników przyrody, ale też i jedna z uchwał 

planistycznych będzie poświęcona w całości tematom zielonym. Mówią o planie 

zagospodarowania przestrzennego Park Południowy część zachodnia. I celem jest 

ustalenie przeznaczenia i określenie sposobu zagospodarowania części Parku 

Południowego, takiego, które umożliwi całościowe i spójne urządzenie terenów 

rekreacyjnych. Plan umożliwi też ochronę istniejących walorów przyrodniczych  

i krajobrazowych, a także zapewni zrównoważone gospodarowanie wodami 

opadowymi. Wśród pozostałych 4 uchwał planistycznych, które również znajdują się w 

porządku obrad dzisiejszej sesji - dwie były już niegdyś uwzględniane w porządkach 

sesji. Ale z powodów pewnych kontrowersji, potrzeby dokonania dalszych wyjaśnień 

były z tych porządków zdejmowane i dziś ponownie tym uchwałom będziemy się 

przyglądać. Zarówno przy nich, jak i przy uchwale dotyczącej zmian stawek opłat za 

parkowanie w strefie płatnego parkowania i śródmiejskiej strefie płatnego parkowania 

bardzo liczę na być może gorącą, bo oczywiście to jest to forum, ale na pewno 

merytoryczną dyskusję. A przede wszystkim na dyskusję bazującą na przyjętej 

przecież przez Radę Miasta Gdańska Strategii Rozwoju Miasta. I na dyskusję, opartą 

na analizie porównawczej przykładów innych miast. Chcę jeszcze odnieść do 

wypowiedzi mojego przedmówcy, przewodniczącego Cezara Śpiewaka – Dowbora, 

rzecz jasna o samym apelu będziemy rozmawiali w tym punkcie, który jest temu 

poświęcony. Natomiast pragnę państwu wszystkim przypomnieć, może poinformować, 
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że ogłoszenie - pierwsze podanie informacji o planowanej inwestycji budowy 

schroniska w dzielnicy Przeróbka to wrzesień 2023 roku, kiedy ogłoszono 

postępowanie na przygotowanie kompleksowej dokumentacji projektowej dla potrzeb 

uzyskania zezwolenia na budowę. Była to informacja publiczna i myślę, że dziś 

ustalanie tego, kto w rozmowie z mieszkańcami zawiódł może nie jest najlepszym 

miejscem forum Rady Miasta Gdańska na tego typu ustalenia, ale tak jak 

wspomniałam liczę na merytoryczną, nawet jeśli gorącą, to opartą na faktach dyskusje. 

A w późniejszym czasie do zobaczenia przy stoiskach najpiękniejszego Jarmarku 

Bożonarodzeniowego w Europie.  

 

KAZIMIERZ KORALEWSKI – Radny Klubu Prawo i Sprawiedliwość 

Pani Prezydent, wysoka rado myślę, że przewodniczący Cezary Śpiewak Dowbór  

w  proroczych słowach na temat Przeróbki się tu wypowiedział w związku z tym można 

mieć dobrą nadzieję o rozwiązanie tego problemu. Natomiast pani przewodnicząca 

Czerniewska w swoim wystąpieniu pokazała jak dobry piar i skuteczny właściwie piar 

mają ma spółkę MTGW mieście Gdańsku. Gratuluję. Szanowni państwo  Miejski 

Zespół do Spraw Orzekania o Niepełnosprawności w informacje, które wyczytaliśmy 

w mediach świadczą, że być może w tym zespole doszło do czystek. W związku z tym 

są tu 2 sprawy. Kwestia przeniesienia tego zespołu do nowych budynków, a więc te 

postulaty dotyczące dostępności tego zespołu dla osób niepełnosprawnych jak 

najbardziej są godne spełnienia. Czekaliśmy wiele lat na tego rodzaju inicjatywę. 

Natomiast jeśli chodzi o sam zespół wydaje się, że był przeciążony pracą. Jak wiele 

takich zespołów w Polsce i z wdzięcznością zawsze zwracaliśmy się do tych, którzy  

w tym zespole pracowali. Spodziewamy się, że za przeciętne pieniądze w tych 

zespołach pracując tak zwanych budżetowych pełnili tę jakże ważną i potrzebną 

funkcję w życiu naszych mieszkańców. Tych zwłaszcza, którzy potrzebują specjalnej 

troski w chwilach trudnych w życiu. Stąd nasza troska jeśli chodzi o działania władz 

miasta pani prezydent jeśli chodzi o ten zespół. Chodzi o to, żeby on zmienił tą swoją 

lokację jak najbardziej płynnie, żeby to nie było ze szkodą dla beneficjentów tych 

orzeczeń, a więc osób, które są często przez życie mocno poszkodowani. Opłaty za 

parkowanie to jest problem oczywiście, który wyartykułowaliśmy dzisiaj wielokrotnie 

już, a na tym na forum tej sesji będziemy o tym mówić. Naszym stanowiskiem jest, że 

kwoty, które dzisiaj już mieszkańcy płacą są zaporowe, a kiedy weźmiemy pod uwagę, 

że bilety na tramwaj czy autobus w Gdańsku mamy najdroższe. Jeden z najdroższych 

w Polsce. No to gdzie, gdzie tu jest jakaś logika? A powiedzmy, że mieszkańcy mają 

skorzystać z przejazdu tramwajem to będzie taniej, prawda. Więc, myślę, że tu jest 

jakiś dysonans w tej kwestii. Zdajemy sobie sprawę, że być może nawet waloryzacja 

rent i emerytur w przyszłym roku nie pokryje wzrostu kosztów z opłat za parkowanie. 

A przecież przede wszystkim te koszty są wpisywane jak to się mówi, w koszty 

załatwienia jakiejkolwiek sprawy czy dotyczy to ochrony zdrowia, czy to, czy innych 

spraw życiowych, bo przecież jesteśmy miastem metropolitalnym, wojewódzkim, gdzie 

ludzie przyjeżdżają do wszelkiego rodzaju sądów, szpitali, innego rodzaju instytucji 

wojewódzkich, urzędów i tak dalej.  A więc po prostu załatwić sprawę muszą  często - 

nie daje się tego załatwić w 15 minut czy nawet w godzinę i są to często wielogodzinne 

koszty. Jeśli chodzi o takie osobiste obserwacje, to znamy kwoty abonamentowe, to 
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są rzędu nawet 700 zł miesięcznie, a teraz one mają wzrosnąć od 700 do 1000 zł.   

A z praktyki korzystając z tych  powiedzmy ośrodków ochrony zdrowia i wożąc osoby 

chore, to zdarza się, że te opłaty trzeba ponieść w wysokości nawet kilkuset złotych 

miesięcznie, bo i alternatywy po prostu nie ma. To są ci ludzie, którzy są po prostu  

w potrzebie muszą to zapłacić. A więc 40 milionów było mało teraz trzeba dołożyć 

jeszcze 12 milionów po stronie dochodów Miasta Gdańska. Ale miasto potrzebuje na 

fajerwerki, potrzebuje na propagandę. Te koszty są również rosnące, a więc pewnie ta 

zakładka musi pokryć te koszty w naszej ocenie. Stąd mówimy o opłatach stop 

podwyżką za parkowanie. Dalej proszę państwa, jeśli chodzi o wieloletni program 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Miasta Gdańska i tu się spotykamy  

z sygnałami ze strony mieszkańców już od wielu, wielu lat, od 30 lat jest przykładem 

ulica Kapliczna czy Bałtycka w tym rejonie, gdzie aktualnie jest procedowany plan 

zagospodarowania przestrzennego, to tak samo często weryfikowany przez 

mieszkańców, jako szkodliwy dla tej części miasta. Tak, również te zapisy, które są  

w wieloletnim programie gospodarowania mieszkaniowym zasobem, które blokują 

sprzedaż lokali komunalnych niektórym grupom mieszkańców, niektórych lokalizacji 

co my nazywaliśmy w wielu wystąpieniach na forum Rady Miasta Gdańska, że Gdańsk 

jest miastem  deweloperów, że to dla nich przeznacza się pewne tereny pod 

inwestycje, tam gdzie jest najwyższa stopa zwrotu, to z reguły takie tereny są 

przygotowane pod tego rodzaju transakcje. Zdajemy sobie sprawę, że kwestia 

ulokowania nowego ośrodka pomocy osobom wykluczonym, często z życia na 

Przeróbce wymaga obszernej dyskusji. Zdajemy sobie sprawę, że jest to teren trudny, 

a ci ludzie już mają życie bardzo trudne. Tak im się jakoś ułożyło nie zawsze z ich winy. 

I trudno jest wrócić często do społeczeństwa. Wymaga to szczególnej troski  

i wierzymy, że na forum Rady Miasta i w Urzędzie Miejskim znajdziemy w tej sprawie 

konsensus.  

 

PUNKT 4 

UCHWAŁY 

 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zadań, na które przeznaczone 

będą środki z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

w 2024 roku (druk 140);  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Monika Chabior – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 

Agnieszka Chomiuk – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 

 

Komisja wiodąca: K. Polityki Społecznej, Zdrowia i Praw Człowieka – pozytywna 

K. Strategii, Budżetu i Nadzoru Właścicielskiego – pozytywna 
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AGNIESZKA CHOMIUK – Dyrektorka Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 

Na dzisiejszej sesji przedkładam dwie uchwały porządkujące dotyczące Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. Pierwsza uchwała druk 140 dotyczy 

przesunięcia środków na poszczególne zadania z zakresu rehabilitacji społecznej  

i rehabilitacji zawodowej 2024 roku. Na początku każdego roku kalendarzowego 

państwo jako radni, bo taka jest kompetencja, zgodnie z ustawą państwa, do tego, aby 

uchwalić, które środki w jakiej wysokości, na jakich zadaniach powinny być 

realizowane. Jednocześnie my jako Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie i Gdański 

Urząd Pracy na bieżąco monitorujemy i weryfikujemy jakie jest wydatkowanie środków 

na poszczególne zadania i staramy się reagować, jeżeli jest taka potrzeba, która jest 

głównie wyrażona wnioskami naszych mieszkańców i mieszkanek. I teraz właśnie na 

koniec roku, aby sprawnie wydatkować wszystkie środki z PFRON-u zgodnie  

z największym zapotrzebowaniem proponujemy takie przesunięcie: ze środków 

niewydatkowanych na poszczególne zadania na te dwa, które cieszą się największą 

popularnością są też po prostu największą potrzebą naszych mieszkańców  

i mieszkanek. I tutaj właśnie proponujemy przesunięcie na środki na podjęcie 

działalności gospodarczej lub wniesienie wkładu do spółdzielni, czyli to są zadania  

z zakresu rehabilitacji zawodowej realizowane przez Gdański Urząd Pracy i zadanie  

z zakresu rehabilitacji społecznej, czyli dofinansowanie likwidacji barier 

architektonicznych w komunikowaniu się i technicznych. Bardzo proszę o przyjęcie 

uchwały.  

JOALANTA BANACH – Radna Klubu Wszystko dla Gdańska  

Ja nie dyskutuję z przesunięciami, bo one mają charakter oczywisty. Natomiast chcę 

państwa poinformować, że od wielu, wielu lat nie w sensie nominalnym, bo to nie duże 

kwoty, ale w sensie procentowym, niewykorzystanie środków na aktywne instrumenty 

rynku pracy jeśli chodzi o osoby niepełnosprawne jest praktyką. W związku z tym 

Komisja Polityki Społecznej przy wsparciu Urzędu Pracy będzie czyniła przedmiotem 

swojej analizy przyczyny, dla których to zainteresowanie otwartym rynkiem pracy ze 

strony osób niepełnosprawnych. Jednocześnie nie znajduje zainteresowania  

w wykorzystaniu takich instrumentów jak szkolenia, staże, wynagrodzenie pracownika 

wspierającego pracownika osoby niepełnosprawnej. To po pierwsze. Po drugie 

niewykorzystanie środków w różnych częściach, ze względu na mniejszą ilość 

wniosków może mieć też swoje przyczyny w barierach natury proceduralnej czy 

związanej z ilością wymaganych dokumentów. I dzięki pani dyrektor pani Agnieszce 

Chomiuk i pani wiceprezydent Chabior MOPR  przystąpił do analizy procedur 

obowiązujących przy staraniu się o niektóre zadania dofinansowywane dla osób 

niepełnosprawnych tak, aby uwzględnić możliwości i zasoby tychże osób 

niepełnosprawnych i być może praca ta okaże się na tyle efektywna, że 

zainteresowanie - nie mówię tutaj o instrumentach rynku pracy - zainteresowanie  

i możliwość skutecznego wykorzystania planowanych środków będzie bardziej 

efektywna niż teraz. Natomiast być może po przeanalizowaniu dlaczego oferty 

dotyczące aktywizacji osób niepełnosprawnych, zawodowej, aktywizacji, nie są 

wykorzystywane. Być może trzeba będzie zwrócić uwagę już na zmiany systemowe  

i strukturalne  osobom podejmującym decyzje systemowe, czyli w tym wypadku 
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Ministrom odpowiednim i Parlamentowi. To nie jest w tej chwili pocieszający sposób 

aktywizacji i system aktywizacji osób niepełnosprawnych.  

 

Głosowanie  (druk 140) 

Za                         29 
Przeciw                 0 
Wstrzymało się    0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr VIII/127/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zadań, na które przeznaczone będą 

środki z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2024 roku 

 

z dnia 28 listopada 2024 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 2  do niniejszego protokołu 

 

2) w sprawie określenia zadań, na które przeznaczone będą środki  
z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2025 roku 
(druk 139);  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Monika Chabior – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 
Agnieszka Chomiuk – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 

 
Komisja wiodąca: K. Polityki Społecznej, Zdrowia i Praw Człowieka – pozytywna 

K. Strategii, Budżetu i Nadzoru Właścicielskiego – pozytywna 

 

AGNIESZKA CHOMIUK – Dyrektorka Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 

Szanowni państwo kolejna uchwała również dotyczy środków z Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych zgodnie z tak zwanym algorytmem, 

tylko tym razem na rok 2025. I tu chcielibyśmy państwu zaproponować do podjęcia 

uchwałę, która właśnie ma taki charakter, usprawniający procedury, ponieważ 

informacja o tym, jaki jest podział środków na poszczególne samorządy z PFRON-u 

pojawia się mniej więcej w lutym kolejnego roku, czyli mniej więcej w lutym 2025 roku. 

Wówczas my dopiero do państwa decyzji, ponieważ jest to kompetencja rady powiatu, 

możemy przedstawić uchwałę o podziale środków na poszczególne zadania. W marcu 

kolejnego roku chcielibyśmy trochę uprościć tę procedurę i jednocześnie usprawnić 

przepływ wniosków i umożliwić mieszkańcom i mieszkankom aplikowanie i składanie 

wniosków przez cały rok nie czekając do kwietnia kolejnego roku. Dlatego 
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proponujemy przyjęcie takiej uchwały dzisiaj, jeśli oczywiście taka będzie państwa 

wola i decyzja, o którą bardzo proszę. Określenie zadań, na które środki będą 

przeznaczone w takim aspekcie merytorycznym, czyli wymieniamy zadania z zakresu 

rehabilitacji społecznej i zawodowej. To są te zadania, na które co roku przeznaczamy 

środki. Ponieważ ustawodawca umożliwia nam zaliczkowanie realizacji zadań  

z PFRON-ów wówczas my byśmy mieli do momentu ogłoszenia konkretnej kwoty  

i przyjęcia uchwały, już tej z konkretnymi pozycjami wynikającymi z algorytmu 

moglibyśmy na bieżąco te wnioski realizować z płatności zaliczkowej. 

 

Głosowanie  (druk 139) 

Za                         29 
Przeciw                 0 
Wstrzymało się    0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr VIII/128/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie określenia zadań, na które przeznaczone będą środki  

z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2025 roku 

 

z dnia 28 listopada 2024 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 3  do niniejszego protokołu 

 

3) w sprawie ustalenia miesięcznej kwoty dotacji na działalność Centrum Integracji 

Społecznej w Gdańsku w 2025 roku (druk 135);  

     
   Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

         Monika Chabior – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 
        Damian Awieruszko – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
 

Komisja wiodąca: K. Polityki Społecznej, Zdrowia i Praw Człowieka – pozytywna 
                     K. Strategii, Budżetu i Nadzoru Właścicielskiego – pozytywna 

 

KATARZYNA ZIEMANN – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego  

Szanowni państwo, wysoka rado, wspieranie zatrudnienia socjalnego oraz 

organizowanie i finansowanie Centrum Integracji Społecznej zgodnie z ustawą  

o zatrudnieniu socjalnym oraz ustawą o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu 

alkoholizmowi należy do zadań własnych gminy. Środki na działalność Centrum 

Integracji Społecznej są finansowane i są zbudowane z różnych elementów, między 
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innymi duża pula środków jest pozyskiwana z funduszy unijnych, także może być 

finansowana z dochodów z uzyskiwanych z działalności, ale też jednym z elementów 

jest dofinansowanie działalności centrów zabezpieczone w ramach środków 

przeznaczonych na realizację gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii dla gminy Miasta Gdańska 

na lata 2024- 2026. Na rok 2025 w ramach tego budżetu zabezpieczamy 8 miejsc dla 

uczestników Centrum Integracji Społecznej oraz etaty dla dwuosobowej kadry  

w Centrum Integracji Społecznej w kwocie 2400 zł na 1 uczestnika i pracownika. 

Bardzo proszę o pozytywne zagłosowanie nad wniesioną uchwałą.  

 

Głosowanie  (druk 135) 

Za                         29 
Przeciw                 0 
Wstrzymało się    0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr VIII/129/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie ustalenia miesięcznej kwoty dotacji na działalność Centrum Integracji 

Społecznej w Gdańsku w 2025 roku  

 

z dnia 28 listopada 2024 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 4  do niniejszego protokołu 

 

4) w sprawie  likwidacji jednostki organizacyjnej Miasta Gdańska (druk 156);  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Monika Chabior – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 
   Damian Awieruszko – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

 
Komisja wiodąca: K. Polityki Społecznej, Zdrowia i Praw Człowieka – pozytywna 

 

MONIKA CHABIOR – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 
Jeśli pani przewodnicząca się zgodzi, ja bym chciała 3 kolejne uchwały zreferować 

blokowo znaczy w sensie łącznie, one są bezpośrednie ze sobą powiązane. Drodzy 

państwo zgodnie z ustawą o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnieniu 

osób niepełnosprawnych oraz rozporządzeniu w sprawie orzekania  

o niepełnosprawności i stopniu niepełnosprawności. Gdańsk ma obowiązek 

realizowania zadania polegającego na orzekaniu o niepełnosprawności w naszym 
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mieście. Realizuje to zadanie Miejski Zespół Orzekania o Niepełnosprawności. To 

zadanie jest obowiązkowe, musi być kontynuowane, musi być realizowane, a naszym 

celem jest podnoszenie jakości realizowanie realizowanego zadania przez ten zespół. 

Równocześnie chcę powiedzieć, że Miejski Zespół Orzekania o Niepełnosprawności 

jest częścią administracji zespolonej. W związku z tym obowiązują ograniczenia 

dotyczące dofinansowania tego zadania ze środków gminy, co uniemożliwia 

odpowiednie  wzmocnienie administracyjne tego zespołu jako jednostki funkcjonującej 

oddzielnie. Dlatego przedstawiamy propozycje i mam nadzieję, że panie i panowie 

radni zrozumieją zarówno intencje, jak i przychylą się do rozwiązania, które 

proponujemy. Proponujemy zlikwidowanie odrębnej jednostki jaką jest Miejski Zespół 

Orzekania o Niepełnosprawności i włączenie tego zespołu do Gdańskiego Centrum 

Świadczeń. Tym samym chcemy zdjąć z małego zespołu 11 osobowego obowiązek 

prowadzenia odrębnej jednostki administracyjnej miasta. I to zadanie przekazać dużej 

jednostce zatrudniającej 130 pracowniczych pracowników, czyli Gdańskiemu Centrum 

Świadczeń. Naszym celem jest odciążenie Miejskiego Zespołu Orzekania  

o Niepełnosprawności z obowiązków administracyjnych. A wzmocnienie go pod 

kilkoma względami: z jednej strony już powiedziałam o administracyjnym, z drugiej 

strony o dostępnościowym, bo też tutaj mieliśmy wiele zrozumiałych skarg od 

mieszkanek i mieszkańców, którzy skarżyli się na dostępność budynku przy 

Dyrekcyjnej 5. W związku z tym chcemy skorzystać z sali obsługi w pełni dostępnej dla 

osób z niepełnosprawnościami, którą dysponuje Gdańskie Centrum Świadczeń.  

A także wzmocnić częściowo Miejskiego Zespołu Orzekania o Niepełnosprawności, 

pracownikami Gdańskiego Centrum Świadczeń. W związku z powyższym 

przedstawiamy państwu trzy uchwały, które mogą i chcemy, aby doprowadziły do 

pożądanej sytuacji. Pierwszą jest likwidacja jednostki organizacyjnej i jest to druk 156. 

Druga to jest w sprawie uchylenia uchwały nadającej statut Miejskiemu Zespołowi 

Orzekania o Niepełnosprawności w Gdańsku jest to druk 157, ponieważ 

rekomendujemy likwidację jednostki równocześnie uchylamy statut. A trzecia to 

uchwała zmieniająca w sprawie utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą Gdańskie 

Centrum Świadczeń czyli nadania statutu jednostce oraz upoważnienia dyrektora 

Gdańskiego Centrum Świadczeń do załatwienia indywidualnych spraw w zakresie  

i tutaj dalej jest to druk numer 158 i do tego statutu  Gdańskiego Centrum Świadczeń 

dodajemy paragrafy. Paragraf drugi   2 podpunkt 15 powołujemy się na  ustawę  

o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnieniu osób niepełnosprawnych,  

a także dodajemy zadania, dodajemy paragraf trzeci punkt A przy centrum czyli GCŚ 

działa Miejski Zespół do Spraw Orzekania o Niepełnosprawności w Gdańsku, który 

swoim zasięgiem obejmuje miasto Gdańsk.  I tutaj chcę zwrócić państwa uwagę na to 

sformułowanie, przy centrum. Dlaczego tak jest? Dlatego, że Miejski Zespół Orzekania 

o Niepełnosprawności będzie działał przy centrum przy GCS, natomiast będzie działał 

na podstawie odrębnej ustawy, którą już przywołałam i będzie posiadał swoją 

przewodniczącą lub swojego przewodniczącego, sekretarza zgodnie z wymogami tej 

ustawy. I teraz zadania Gdańskiego Centrum Świadczeń to obsługa Miejskiego 

Zespołu do spraw Orzekania o Niepełnosprawności w Gdańsku, czyli to, o czym 

powiedziałam, obsługa wspierająca ten zespół. Prowadzenie dokumentacji Miejskiego 

Zespołu Orzekania  o Niepełnosprawności w Gdańsku związaniem z wydawaniem 

orzeczeń o niepełnosprawności, o stopniu niepełnosprawności, o wskazaniach do ulg 

i uprawnień, wydawanie kart parkingowych, wydawanie legitymacji osoby 
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niepełnosprawnej. I to są te zasadnicze sprawy, także po to, to przytoczyłam, aby 

państwu unaocznić, że i upewnić wszystkich też, którzy nas słuchają, że Miejski Zespół 

Orzekający o Niepełnosprawności nie ginie w mieście. Natomiast jego zadania są 

przesunięte. Zostaje wzmocniony ten zespół poprzez osoby z Gdańskiego Centrum 

Świadczeń i teraz rekomendujemy wdrożenie tego zadania od 1 stycznia przyszłego 

roku. Pozytywną opinię na temat tego połączenia i tego, co się z nim wiąże przekazała 

Gdańska Rada Osób Gdańska Społeczna Rada Osób Niepełnosprawnych, a także 

zgodnie z obowiązkiem przesłaliśmy prośbę o opinię do Centrali Związków 

Zawodowych, czyli do OPZZ i do Solidarności. Oba nie oba związki nie wniosły 

sprzeciwu, nie zaopiniowały negatywnie tego działania. Bardzo proszę  

o przegłosowanie tych uchwał i umożliwienie nam poprawy działania na rzecz osób  

z niepełnosprawnością w Gdańsku.  

 

ALEKSANDER JANKOWSKI – Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości  

Myśmy mieli przyjemność gościć część pracowników na posiedzeniu Komisji Polityki 

Społecznej z racji też takiej, że w poniedziałek, czyli 25 listopada, wszyscy radni, 

członkowie komisji przede wszystkim otrzymali dosyć niepokojący apel ze strony 

pracowników. Apel, w którym pracownicy wyrażają bardzo duże zaniepokojenie, dużą 

troskę o funkcjonowanie swojego zespołu, ale przede wszystkim za bardzo mocno 

przebija się z tego właśnie apelu i co widać, chociażby w kwestiach, które poruszają, 

że to są ludzie, którym niezmiernie zależy na tym, żeby jakość usług, które świadczą, 

żeby opieka, jaką miasto daje wobec osób dotkniętych niepełnosprawnościami, była, 

pozostała i mogło być na jak najwyższym poziomie. Cieszy niezmiernie, że dzisiaj 

właśnie umożliwiamy tę utrzymanie tego poziomu przez nową infrastrukturę.  

Jednakże kwestie kadrowe czy pracy, czy w ogóle rozliczania funkcjonowania tego 

zespołu, które były poruszane na komisji no nie pozwalają dzisiaj w szczególności mi 

przemilczeć pewnych kwestii.  Ja tutaj oczywiście wyrażę zadowolenie i dziękuję pani 

prezydent za przesłanie listy skarg, o które prosiłem. I właśnie może do tego chciałbym 

przede wszystkim nawiązać, ponieważ, pewne częściowe uzasadnienie decyzji 

zmierzające do rozwiązania tego zespołu i połączenia go z inną jednostką naszego 

miasta było, że jest to zespół, który na który jest składana rzesza różnych skarg. Skarg 

dotyczących funkcjonowania czy też jakości obsługi, która jest w tym zespole. Ja sobie 

przejrzałem te skargi, które pani prezydent mi podesłała i przyznam, że  patrząc na 

ilość tych skarg, też część mam przed sobą 31 tych skarg, część nawet ma adnotację, 

że to są skargi od tej samej osoby wobec tej samej sprawy, więc tam można by tą 

liczbę skrócić. Zwróćmy też uwagę na okres, to i mamy 1,5 roku. I na 1,5 roku  

w mieście w takim jak Gdańsk, gdzie przez Miejski Zespół do Spraw Orzekania  

o Niepełnosprawności przewijają się tysiące osób dotknięte niepełnosprawnością. Ci 

ludzie tam pracują w pocie czoła, również tutaj bym zwrócił koleżeństwu, uwagę na to, 

że w ramach kolokwialnie teraz powiem ustawy dotyczącej uchodźców z Ukrainy 

zespół ten otrzymał bardzo dużo dodatkowych zadań. Zadań, również dotyczących 

uchodźców wojennych… 
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AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  

Ja przepraszam państwa bardzo, ale mam informacje, że niestety transmisja online 

się z jakiś powodów technicznych zawiesiła. W związku z czym muszę państwa 

poprosić o 15 minut przerwy. Dlatego, że my musimy transmitować obrady naszej sesji,  

przerwa do godziny 10:45. 

 

ALEKSANDER JANKOWSKI – Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości  

Rozmawiamy tutaj o temacie, który mi jest szczególnie bliski, ale myślę, że też 

wszystkim radnym, którzy pracują w Komisji Polityki Społecznej. Mianowicie, coś, co 

należy poruszyć naszym zdaniem, przynajmniej moim zdaniem i przede wszystkim 

tutaj należy też wyrazić zadowolenie, że mamy jednak  polepszenie infrastruktury 

pracy dla tych ciężko pracujących ludzi, którzy mają przed sobą bardzo wymagające, 

trudne i czasami ciężkie do oceny pod kątem ludzkim zadania. Jednak wykonują je  

w bardzo zaangażowany sposób. Mianowicie dlaczego zdecydowałem się zabrać głos, 

ponieważ 25 listopada, czyli w poniedziałek, wszyscy radni, w szczególności radni 

pracujący w Komisji Polityki Społecznej, otrzymali apel. Apel właśnie od pracowników 

Miejskiego Zespołu Orzekania o Niepełnosprawności i nie można przejść wokół tego 

apelu obojętnie. Głównie z uwagi na to, że jak już wcześniej zauważałem ci 

pracownicy, oni bardzo rzadko w taki sposób formułują swoje myśli. I już samo to, że 

odważyli się, zebrali tą odwagę cywilną i to nie tylko pracownicy bo zwróćmy uwagę, 

że mamy prawie 25 podpisów - jeżeli dobrze policzyłem pod tym wnioskiem - również 

lekarzy orzeczników esencjonalnej tak naprawdę grupy dla funkcjonowania każdego 

Zespołu Orzekania o Niepełnosprawności. I w tym apelu poruszane są kwestie, które 

mają bardzo duże znaczenie właśnie dla tych pracowników, dla tych lekarzy 

orzeczników -  nie tylko dotyczące warunków pracy, które tutaj oczywiście ulegną 

polepszeniu, ale przede wszystkim pewnej stabilność kadrowej, czy też czy też  

samego funkcjonowania tejże jednostki.  Ja tutaj wystąpiłem do pani prezydent  

i bardzo dziękuję, że pani prezydent podesłała te skargi. Dostałem 31 skarg, które 

sobie szczegółowo przeanalizowałem, które rzekomo wskazują na tą pewną nie 

ekonomiczność, czy też może nie zdolność do sprawnego funkcjonowania zespołu, co 

było wskazywane jako jeden z tych powodów, dla których to zlikwidowanie tego 

zespołu jako odrębnej jednostki, włączenie do innej jednostki miasta jest zasadne.  

I przyznam szczerze, że patrząc na ilość spraw, które obsługuje Miejski Zespół do 

spraw Orzekania o Niepełnosprawności, biorąc również pod uwagę i tutaj należy to 

podkreślić, że zespół ten otrzymał bardzo dużo dodatkowych zadań w związku  

z obsługą kryzysu uchodźczego, uchodźców z Ukrainy, którzy uciekają ze swojego 

państwa w związku z agresją Federacji Rosyjskiej z 2022  roku. To w okresie 

półtorarocznym 31 skarg, z czego dosyć może nie nieznaczna, ale spora część tych 

skarg, to są skargi tego samego klienta, który po prostu powiela, powiela swoje 

wątpliwości co do funkcjonowania zespołu, ale też jest sporo skarg, które dotyczą nie 

tyle co merytoryczności pracy tychże pracowników, co właśnie infrastruktury. Mamy 

skargi, które są, które wskazują jedynie na niemiłą obsługę. Co patrząc na natłok tych 

zadań oczywiście nie chcielibyśmy, żeby się zdarzało, ale jest to czynnik ludzki. 

Zawsze może się wydarzyć.  A jednak należy też wziąć pod uwagę, że dosyć częstą 
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praktyką, praktyką osób, które nie uzyskały tego o co wnioskowały, czyli mianowicie 

tego orzeczenia o niepełnosprawności czy też nie utrzymano im tego orzeczenia, które 

wcześniej posiadały, na ogół kończy się tym, że te osoby składają skargi, mimo tego, 

że sprawa jest jednoznaczna i jasna. I myślę, że tutaj też sporo tych skarg właśnie  

z tego powodu było złożone, że po prostu osoba obsłużona, myślę, że w wysokim 

standardzie merytorycznym, przez pracowników naszego Miejskiego Zespołu do 

spraw Orzekania o Niepełnosprawności - nie chciała zaakceptować wyniku badań, 

przez lekarzy orzeczników i w tym samym również decyzji, która została podjęta. Stąd 

właśnie pisze swoją skargę. I patrząc na to, biorąc to wszystko pod uwagę, to 31 skarg 

w ciągu 1,5 roku to jest naprawdę znikoma ilość i przyznam państwu, że jako 

Wicewojewoda Pomorski miałem w swoim zakresie obowiązków również nadzór nad 

Wojewódzkim Zespołem do spraw Orzekania o Niepełnosprawności, który jest 

organem odwoławczym od orzeczeń Miejskiego Zespołu do spraw Orzekania  

o Niepełnosprawności, ale też i pewnym quasi kontrolnym organem. I bardzo często 

właśnie dla gdańskiego zespołu te odwołania były po prostu uznawane za 

bezzasadne. Właśnie z tego powodu, że one  nie, one się nie obroniły pod kątem 

merytoryczności zarzutów, które były stawiane Miejskiemu Zespołowi do spraw 

Orzekania o Niepełnosprawności  przez klientów, ale też i wszelkie kontrole, które były 

przeprowadzane pod kątem oczywiście pod kątem możliwych warunków, które zespół 

miał i też merytoryki pracy, no nasz Gdański zespół, co mogę z dumą powiedzieć, był 

jednym z lepszych, którzy  funkcjonują w naszym województwie.  Tym samym decyzje, 

które zostają podjęte, decyzje wskazujące na tą konieczność przynajmniej z tych 

informacji, które uzyskaliśmy połączenia tychże 2 instytucji - znaczy włączenia tak 

naprawdę zespołu do innej instytucji miejskiej w przypadku, kiedy pracownicy i  myślę, 

że możemy, mogę to powiedzieć z całą pewnością, nie można im pod kątem ich 

zdolności, ich wiedzy, ich merytoryczności zarzucić nic negatywnego, a przynajmniej 

nic, co by się broniło, po uprzednim przeanalizowaniu. Są traktowani w taki sposób, że 

mimo ich gorącej prośby, gorącego apelu, nie chce się z nimi, chociaż nawet 

symbolicznie znowu spotkać, porozmawiać, wskazując, że przewodnicząca tego 

zespołu prowadziła pracę tego zespołu w sposób błędny. I tutaj posługujemy się tymi 

skargami. Ja oczywiście nie odbieram pani prezydent możliwości doboru sobie swoich 

podwładnych czy współpracowników. Jednakże, patrząc na apel, który został do nas 

skierowany, pod którym podpisała się taka liczba osób, mając z tyłu głowy, jak i też  

w sercu wysoki standard i jakość usług, który nasz zespół miejski oferował osobom  

z niepełnosprawnością, jak i też zaangażowanie i  poświęcenie, z jakim wykonywali 

dodatkowe zadania związane z obsługą kryzysu uchodźczego na Ukrainie. Ja 

uważam, że powinniśmy wyjść im naprzeciw, chociaż nawet symbolicznie 

zorganizować to spotkanie, o które proszą pracownicy, żeby mogli sami wypowiedzieć 

się, w jaki sposób oni oceniają swoją pracę. Jak lekarze orzecznicy oceniają 

współpracę z nimi. A jednak powstrzymać się od słusznego, czy nie, pędzenia  

z pewnymi terminami, aby wyrobić się  w kwestiach ekonomicznych czy 

administracyjnych, co jednocześnie sprawia, że ci pracownicy po prostu poczują się  

w jakiś sposób niedocenieni czy pominięci. A myślę, że tego chcielibyśmy uniknąć. 

Tutaj apelowałbym do państwa o odrzucenie, znaczy o zagłosowanie przeciwko tej  

pozycji w naszym porządku obrad. Właśnie kierując się tą przyzwoitością i szacunkiem 

wobec osób, które ciężko i z dużym zaangażowaniem świadczą pomoc osobom 

najbardziej tego potrzebującym. 
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MONIKA CHABIOR – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 

Panie radny w pana głosie, pana radnego jest bardzo dużo troski i za to bardzo 

dziękuję. I o pracowników i o mieszkańców. Ja tylko może 3 słowa z jednej strony dla 

mnie ta liczba skarg jest nie do zaakceptowania i każda skarga, która jest na obszar, 

którym się zajmuje, a jest to bardzo duży obszar, bo jest to i polityka społeczna  

i oświata, jest dla mnie bardzo ważna i staram się nad nią pochylać. I nie jest to dla 

mnie do zaakceptowania, żeby taka  sytuacja miała miejsce. Równocześnie zgadzam 

się z tym, że pracownicy pracują ciężko i że się bardzo starają. Natomiast  połączenie 

tych 2 faktów, czyli skarg i ich ciężkiej pracy, jasno mi mówi, że system jest źle 

zorganizowany i że system trzeba poprawić. Praca nad tym procesem połączenia 

trwała i trwa już bardzo długo. Mam wystarczające dane, aby stwierdzić, że była ona 

sabotowane przez  poprzednią panią przewodniczącą. W związku z tym co potwierdził 

list, który państwo otrzymali, w którym pracownicy jasno mówią, że nie otrzymywali 

informacji; mimo tego, że powinni otrzymywać informacje i rolą pani przewodniczącej, 

która posiadała informacje, było uspokojenie nastrojów w zespole i wyjaśnienie 

wszystkiego. W związku z tym w dniu wczorajszym została powołana nowa pani 

przewodnicząca pani Katarzyna Tylkowska, znana państwu zastępczyni dyrektorki 

Gdańskiego Centrum Świadczeń. I dokładnie zgodnie z pana intencją i z tym, co pan 

powiedział w swoim pytaniu czy też wypowiedzi - wczoraj odbyło się spotkanie  

z pracownikami z nową panią przewodniczącą, która w odróżnieniu do poprzedniej 

szefowej nie kryła i nie kryje nic przed pracownicami i pracownikami Miejskiego 

Zespołu Orzekania o Niepełnosprawności, która odpowiedziała i odpowiada na pytania 

państwa i niepokój, który słusznie mogą odczuwać w tej sytuacji, którą przekazali  

w piśmie, która jest dla mnie nie do zaakceptowania, a więc ja zgodnie ze swoimi 

kompetencjami diagnozuję systemowy problem; diagnozuje konieczność wsparcia 

zespołu ciężko pracującego - jak pan powiedział Miejskiego Zespołu Orzekania  

o Niepełnosprawności, wykorzystanie zasobów zarządczych, jakie mamy w obszarze, 

czyli wykorzystanie Gdańskiego Centrum Świadczeń. A nade wszystko wskazałam 

menadżerkę, która ma doświadczenie w  procesach, procesach, zmiany, która w pełnej 

transparentności będzie teraz pracowała zespołem na bezpiecznym - po pierwsze 

zakończeniu też spraw, które się przeciągają, a także przede wszystkim połączeniu 

jednostek tak, aby te zespoły mogły ze sobą dobrze pracować. Każda zmiana jest 

trudna. Ale jestem przekonana, że przeciąganie tej zmiany może jeszcze bardziej 

zaniepokoić pracowników.  Wczoraj odbyło się z nimi spotkanie, otrzymali informację 

na co dzień te informacje będą otrzymywać, jeśli będą się one pojawiać. Moją intencją 

jest wsparcie ich i danie im poczucie bezpieczeństwa od samego początku tak było.  

I myślę, że po pierwsze  w przeciągu najbliższego, najbliższych miesięcy powinna się 

poprawić jakość, odczuwalna jakość usług skierowanych do wielu tysięcy 

mieszkańców i mieszkanek Gdańska, a po drugie znacznie powinna się poprawić 

jakość warunków pracy. Już od dziś pracowników Miejskiego Zespołu Orzekania, a od 

przyszłego miesiąca kiedy zostaną zdjęte z nich obowiązki przyjmowania wniosków, 

bo zespół zostanie wsparty już od przyszłego miesiąca - nie za 2 miesiące - od 2 

stycznia, zostanie z nich zdjęty obowiązek, który jest dla nich ewidentnie trudny. Bo 

zaczną to nowi pracownicy wykonywać z Gdańskiego Centrum Świadczeń na 

dostępnej w pełni sali obsługi. Uważam, że sytuacja zarówno mieszkanek  

i mieszkańców, którzy są klientami zespołu, jak i samych pracownic i pracowników się 
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znacznie poprawi i na tym pracujemy od wczoraj. Wraz z moją  i pani prezydent decyzją 

o zmianie kadry menedżerskiej. I naprawdę się temu w pełni poświęcamy. Ale dziękuję 

za pana troskę.  

PRZEMYSŁAW MAJEWSKI – Radny Klubu Prawo i Sprawiedliwość 

Pani Prezydent bez wątpienia cieszy nas to, że będzie ten punkt w zdecydowanie 

lepszych warunkach, w lepszej lokalizacji niż to było do tej pory. Bo sięgnąć pamięcią 

wstecz, czy też spojrzeć na artykuły na różnych portalach to to problem  

z niewystarczającą dostępnością budynku przy ulicy Dyrekcyjnej był już od ponad 10 

jak nie 11 lat. My też z radnymi kilka lat temu ten temat poruszaliśmy. Już wówczas 

była dyskusja o tym, o poszukiwaniu nowego miejsca. Cieszę się, że po tych kilkunastu 

latach wreszcie się udało i że osoby z niepełnosprawnościami będą mogły korzystać  

z bardziej dostępnego miejsca. Natomiast  biorąc pod uwagę też te uchwały, które 

tyczą się samego funkcjonowania  tej instytucji mam pewną wątpliwość.  Czy tak duża 

zmiana faktycznie przyczyni się do tego, żeby ta instytucja działa poprawnie. 

Dlaczego? Wedle moich informacji także od mieszkańców, którzy mogli korzystać  

z budynku przy ulicy Dyrekcyjnej jednym z najpoważniejszych problemów był po prostu 

sam przestarzały budynek. Ale oprócz tego szanowni państwo problemem był i cały 

czas wydaje się, że jest niewystarczający poziom, etatyzacji po prostu w tej instytucji, 

bo jeśli mieszkańcy przychodzili z różnymi sprawami, czy złożyć wniosek czy  zadać 

jakieś pytanie, musieli pobierać numerki i już tak naprawdę w godzinach 

przedpołudniowych tych numerków nie było. To pojawia się pytanie, czy tak naprawdę 

ta instytucja nie powinna  otrzymać większego wsparcia, także jeśli chodzi o osoby, 

które mogłyby przyspieszać po prostu funkcjonowanie czy też bieżącą  obsługę 

wniosków, czy też kwestie orzecznicze. Druga też bardzo istotna kwestia, którą trzeba 

tutaj przedstawić jest samo funkcjonowanie i oczywiście możemy -  ja nie mam pełnej 

wiedzy, czy ze strony kierownictwa tej placówki dopełniono wszystkich czynności, żeby 

faktycznie poprawić organizację funkcjonowania, a na ile były to po prostu obiektywne 

trudności związane z lokalizacją czy też niewystarczającymi środkami dla MZON-u. No 

bo jeśli nie ma po prostu ludzi, nie ma odpowiednich środków, no to trudno też po 

prostu z czegoś takiego ulepić coś lepszego dla  mieszkańców, dla 

niepełnosprawnych, którzy przychodzą tam załatwić swojej sprawy. Dlatego moje 

pytanie jest do  pani prezydent takie, czy, czy weryfikowano na ile przyczyną tych skarg 

tych zastrzeżeń ze strony mieszkańców były faktycznie względy techniczne, względy 

budynku, w jakim się to odbywało, a na ile były to problemy organizacyjne ze strony 

pracowników kadry kierowniczej?  

MONIKA CHABIOR – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 
Szanowny panie radny, dziękuję za te wszystkie pytania. Oczywiście wszystkie te 

kwestie podlegały analizie i podlegają nadal analizie. Oczywiście pierwszą rzecz, którą 

pan podniósł jest kwestia dostępności i tutaj już wspomniałam o tym, że sala obsługi 

Gdańskiego Centrum Świadczeń no jest  na znacznie wyższym poziomie, jeśli chodzi 

o dostępność niż budynek przy ulicy Dyrekcyjnej 5. Tutaj zaraz poproszę jeszcze panią 

dyrektor Edytę Zaleszczak – Dyks żeby nam krótko powiedziała o tym, jakie 

udogodnienia dla dostępności niepełnosprawnych są w tym budynku. Trochę 

powiedziałam o tym w moim wstępnej wypowiedzi mianowicie o dofinansowaniu 

działalności MZON-u. Przypominam, że MZON jest częścią administracji zespolonej  
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i generalnie finansowanie budżetu państwa powinno starczać całkowicie na obsługę 

tego zadania, to jest niemożliwe. W związku z tym systematycznie zwiększamy 

dofinansowanie Miejskiego Zespołu Orzekania o Niepełnosprawności i teraz mówię  

z pamięci, wydaje mi się, że się nie mylę w tym roku to dofinansowanie działalności 

MZON-u wynosi 1300000 zł. W przypadku jeśli się mylę to zaraz zostanę 

skorygowana, ale wydaje mi się, że to jest taka kwota. Mówię z pamięci. Tak, 

absolutnie się z panem zgadzam. Brakuje ludzi zdecydowanie tak. W związku z tym 

dokładnie ta zmiana ma zwiększyć wyporność kadrową MZON-u. Dlaczego? Dlatego, 

że zespół jedenaściorga osób, które obecnie pracują, będzie zajmował się Komisjami 

Orzeczniczymi.  A osoby wyznaczone z Gdańskiego Centrum Świadczeń, według 

systemu przyjętego w Gdańskim Centrum Świadczeń przyjmowania wniosków, będą 

zajmować się przyjmowaniem wniosków, więc faktycznie zostanie zwiększona 

wyporność taka kadrowa tego zespołu. I teraz poproszę panią dyrektor Edytę 

Zaleszczyk Dyks, żeby 2 słowa powiedziała a może trochę więcej o dostępności serii 

obsługi i te organizacji pracy. Szanowni państwo, ja z dużą odpowiedzialnością od 

kolejnego roku przyjmuje to zadanie w szczególności w zakresie zapewnienia płynnej 

obsługi mieszkankom i mieszkańcom naszego miasta. Jesteśmy dobrze do tego 

przygotowani. Ja pozwolę sobie tak króciutko przypomnieć, że funkcjonujemy jako 

Gdańskie Centrum Świadczeń od 2016 roku od 3 lat posiadamy nową siedzibę przy 

ulicy Kartuskiej, gdzie skupiamy wiele funkcji. Pierwszą to funkcja obsługi 

mieszkańców. Szereg postępowań administracyjnych z tym związanych. Nasza sala 

jest bardzo dobrze wyposażona, posiada ponad 20 stanowisk do bezpośredniej 

obsługi, z dobrze skomunikowaną poczekalnią. Ale to nie wszystko. Sala jest 

wyposażona w dużo rozwiązań dotyczących dostępności dla osób ze szczególnymi 

potrzebami. Tak jak państwu powiedziałam z dużą odpowiedzialnością, przyjmuje to 

nowe zadanie, ale też gwarantuje, że zespół Gdańskiego Centrum Świadczeń jest 

dobrze przygotowany do obsługi, czemu świadczyć też mogą liczne programy, które 

realizujemy od wielu lat. Były takie okresy, gdzie obsługiwaliśmy ponad 120000 

wniosków.  Robiliśmy to w sposób płynny i w mojej ocenie gwarantowaliśmy 

mieszkańcom właściwy i wysoki poziom obsługi. Przez te lata też nie odnotowałam 

jako dyrektor jednostki uwag i interwencji związanych z bezpośrednią obsługą 

mieszkańców. Kontynuuje zastępczyni Prezydenta Monika Chabior. Dodam jeszcze 

tylko, że klienci Miejskiego Zespołu Orzekania o Niepełnosprawności to te same osoby, 

które korzystają również z Gdańskiego Centrum Świadczeń, więc osoby znają salę 

obsługi, znają miejsce jakim jest Kartuska  Gdańskie Centrum Świadczeń. 

ŻANETA GERYK – Radna Klubu Koalicji Obywatelskiej 

Nowy punkt Kartuska ma za zadanie przede wszystkim usprawnienie dostępu do usług 

jakimi są beneficjenci, czyli osoby z niepełnosprawnościami. Ja też wierzę w to mocno. 

To również było podnoszone na komisji, że tak będzie, ponieważ musimy wiedzieć 

jedno - wzrasta ilość świadczeń ze względu na nowe świadczenia, które niestety nie 

do końca mogą być też zrozumiałe przez osoby z niepełnosprawnościami i celem 

punktu jest nie tylko przyjęcie wniosku, ale bardzo często wytłumaczenie, do jakich 

usług ci niepełnosprawni mogą mieć dostęp. Więc wydaje mi się, że tutaj też na to 

powinniśmy zwrócić uwagę, żeby ten punkt służył również osobom nie zorientowanym 

w tym, co im się należy, ponieważ świadczenia się zmieniają, dochodzą nowe 

świadczenia i wierzę w to mocno, że ten punkt na Kartuskiej nie tylko ze względu na 
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swoją lokalizację, będzie bardziej dogodny ale również na to, jakie będą porady tam 

tym osobom będą udzielane. Pamiętajmy, że osoby z niepełnosprawnościami, różnymi 

często nie mają wiedzy praktycznej, wiedzy na temat tego, co im się należy i w jakim 

zakresie. I tu również jestem pełna nadziei i wiary, i wiem, że tak będzie, że ten punkt 

na Kartuskiej to będzie spełniał.  

PIOTR GIERSZEWSKI – Radny Klubu Prawo i Sprawiedliwość  

Ja powiem tak, rozmawialiśmy już na ten temat na komisji i z panią prezydent tej 

dyskusji w ogóle by nie było. Pani prezydent wie, gdzie popełniono pewien błąd, bo 

intencja jest ok - ja to podtrzymuję, też zabiorę tylko raz głos, bo te 3 uchwały łączą 

się ze sobą. Powiem o pewnym optymizmie na koniec, natomiast to jest taki typ 

uchwały: ludzie i budynki - ja to zawsze tak sobie, to gdzieś tam układam,  bo pozornie 

można powiedzieć, bardzo łatwa, jak to niektórzy mówią, przyjemna, ale ważna 

uchwała, która praktycznie rzecz biorąc powinna bez jednego zdania być przyjęta.  

I praktycznie rzecz biorąc, oklaskami jeszcze,  wszystkich zainteresowanych 

procedowana. Chodzi tu o warunki na pracowników, dla mieszkańców, obsługa i tak 

dalej i tak dalej. To jest oczywiście docelowe, bo to jest przed nami, ale ja ufam, że tak 

po prostu będzie i się też pod tym podpisuje. Jednakże jakby nie patrzeć, nawet 

kwestia tych 25 pracowników, którzy imiennie podpisali do wszystkich radnych ten list. 

List  dość można powiedzieć nie tyle trudny, co po przeczytaniu jego włączyły się nie 

jedna lampka czerwona. A każdy z nas się zastanawiał. Jak to jest, że jeżeli miesiące 

już się rozmowy toczą- nagle na 4 dni, kiedy uchwała ma być podjęta pracownicy  

w zdecydowanej większości piszą do rajców. Ale to jest jakaś rzecz dla nas, jakiś matrix 

wręcz, bo pytania w tych w tym piśmie, które wszyscy otrzymaliśmy, nie były banalne, 

to można powiedzieć były takie zasadnicze pytania  funkcjonowania, dalej ich w tej 

przestrzeni. W  tej całej trosce ja nie mówię, że  koleżanki i koledzy są bardziej 

zatroskani od pani prezydent; czy pani prezydent od nas, bo my wszyscy w trosce  

o to, co powiedziałem na początku tutaj działamy. Natomiast czepnę się tylko jednej 

rzeczy zresztą o niej mówiłem, o metodologii załatwienia tej sprawy. Szkoda, bo 

praktycznie rzecz biorąc tu nie chodzi o dyskomfort tych pracowników, ale o rzetelną 

informację. W rozmowach dowiadywaliśmy się, że gdzieś tej tego przed ten przeciek 

informacji albo inaczej nie trafiało tam, gdzie trzeba. I stąd ten wielce zatroskany list 

tychże pracowników. Natomiast ja może powiem tak: pani Prezydent trzeba było robić 

to co pani w tym piśmie między innymi do tych pracowników napisała. Ja tylko zacytuję 

pierwsze zdanie. Pod obrady Rady Miasta Gdańska na sesji 24 października 

przedłożone zostaną projekty uchwal uchwał włączających Miejski Zespół do Spraw 

Orzekania w strukturę organizacyjną Gdańskiego Centrum Świadczeń. Połączenie 

planowane na 1 stycznia. I gdyby to było zrobione, to nawet mój taki wniosek, który 

formalnie nie był przegłosowany, ale zapewne postawiłbym ten wniosek formalny  

o przełożenie głosowania nad tymi uchwałami na następnej sesji – po - właśnie 

rzetelne informacje. Po spotkaniu się z pracownikami i wyłożeniu im kawa na ławę tych 

dobrych rzeczy, które są tutaj wpisane, zniwelowałoby ten cały ambaras, który koło 

tego się niestety ale stworzył.  A na to jeszcze się nakłada te zwolnienie 

przewodniczącej, nomen omen wicedyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego, 

pięcioletniego, z bardzo dobrymi notowaniami wśród pracowników i radnych. Zero 

skarg. Nie wiem na pewno jakieś nagrody otrzymywała ta pani dyrektor. Co się takiego 

stało, że nagle teraz, w takim trybie, ona jest odwołana? Ja nie, nie, nie kwestionuję 
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tego. Natomiast dopiero na tuż przed podjęciem tejże uchwały, wychodzą te wszystkie 

takie dziwne rzeczy. Może trzeba było to zrobić wcześniej? Może w kwestii  nawet 

nadzoru wyłapać pewne rzeczy, które nie trafiają tam gdzie powinny trafiać i  stąd te 

nasze, ta nasza troska i mój wniosek jako radnego o właśnie przełożenie. Ja nie chcę 

mówić, ale miał szansę nawet na komisji tak mi się wydaje, przynajmniej wówczas, 

gdybyśmy to procedowali. Wtedy właśnie w październiku mógłby przejść, bo wtedy  

o miesiąc przedłużenie nie sprawiało żadnego problemu. Dzisiaj my mamy tak stoimy 

troszeczkę pod ścianą, bo tak jak pani powiedziała, to są konsekwencje budżetowe, 

opóźnianie, że trzeba było w końcu to zrobić, podjąć tę decyzję i tak dalej. Natomiast 

ja mówię, może nie tylko w swoim imieniu, ale na pewno części radnych. My też 

chcemy mieć dyskomfort podejmowania tych decyzji. W sensie takim pozytywnym. 

Nie, na zasadzie musisz. Bo ja teoretycznie nic nie muszę i dzisiaj to też będę 

konsekwentnie jakby pokazywał w głosowaniu, aczkolwiek w ostatniej tej trzeciej 

uchwale nie będę głosował też przeciwko, ponieważ no dajmy sobie szansę, bo jakby 

nie patrzeć, sierpień, wrzesień to będzie ten taki newralgiczny moment, gdzie znowu 

już przeniesiemy ich w te nowe miejsce i zacznie to funkcjonować może tak jak właśnie 

funkcjonować powinno. Ja tylko tego życzę,  nie będę już wnosił żadnych pytań, bo 

miałem wtedy tych pytań 18. Nie zadawałem ich tych pytań, które tutaj pracownicy 

przedłożyli do mnie mam po działaniach pani prezydent chociażby wczorajszych 

rozwiewają pewne wątpliwości. Mam nadzieję, że rozwiewają pewne wątpliwości 

tychże pracowników. W końcu obsługują wyjątkowo delikatną sferę Miasta Gdańska, 

a jeżeli my tym 40 pracownikom nie stworzymy komfortu pracy, to oni będą obsługiwać 

tysiące Gdańszczan w taki właśnie sposób troszeczkę, jak to się mówi na  takich 

dziwnych, że tak powiem, nie chcę mówić dyskomfortowych warunkach, co dla nas na 

pewno i tutaj w mowie też pani prezydent wynikało, że ta troska jest. Pewnie my się 

po prostu przyglądać tej sprawie. Ja na swój sposób kibicuje.  

Zapewne jakąś interpelację sobie napiszę. Albo poproszę też, żeby może się spotkać 

z pracownikami za jakiś czas, z nową panią, przewodniczącą tego składu 

orzekającego. Bo pracownicy się też fer zachowali. Na komisji tylko słuchali albo aż 

słuchali. Natomiast to, że właśnie nie wychodziło i my nie dążyliśmy tego tematu 

metodologicznie, dlaczego? W sumie dobrą, fajną sprawę nie można było w taki 

nazwijmy humanitarny sposób - przepraszam za te słowo, przeprowadzić, a wszyscy 

byśmy dzisiaj tu bili brawo. No ale cóż, trzymamy kciuki. Mam nadzieję, że we wrześniu 

będziemy zaproszeni jako radni, na przecięcie wstęgi i pójdziemy w te nowe miejsca  

i niepełnosprawni również będą mogli bić wówczas brawo. 

MONIKA CHABIOR – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 
Ja tylko 2 słowa. Po pierwsze, postulował pan spotkanie z pracownikami i ono się 

odbyło. 11 października. Ja razem ze swoim zespołem, czyli z pracownikami Wydziału 

Rozwoju Społecznego z  panią Edytą Zaleszczak – Dyks, z panią Katarzyną  

Tynkowską  spotkałyśmy się i spotkaliśmy się z całym zespołem. Na tym spotkaniu 

pracownicy  podnosili wątpliwości dotyczące terminu.  Ja przekazałam informację, że 

możemy o wielu rzeczach rozmawiać, ale niezbędne jest powołanie zespołu ze strony 

MZON do prowadzenia tego takiej rozmowy. Ten zespół nie został powołany, nie jakby 

nie, nie udało się tego zarządczo zorganizować. W związku z tym ja już całkowicie 

straciłam zaufanie i postanowiłam sprawę wziąć w swoje ręce. Też nie jestem 

zadowolona z tego, z tego, z tego, z tego, jak szybko to proceduje. Natomiast teraz 
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uważam, że już na tyle dużo i pracownicy i wszyscy o tym wiedzą, że przedłużanie tej 

sprawy naprawdę nikomu nie będzie służyło i tylko jeszcze skoryguje pracowników 

MZON jest jedenaścioro. Reszta to są osoby orzecznicy tak na umowach 

cywilnoprawnych. 

MARTA MAGOTT – Radna Klubu Wszystko dla Gdańska 

Dużo tutaj już informacji szczegółowych padło. Więc ja zadam tylko jedno pytanie, ale 

najpierw bardzo podziękuję za to, że  pani prezydent pochyla się nad tymi, którzy tego 

najbardziej w naszym mieście potrzebują, czyli nad osobami na przykład  

z niepełnosprawnością, którzy dzięki temu połączeniu będą mieli lepszą dostępność 

do uzyskania świadczeń, ale także ich sprawy będą dużo szybciej załatwiane  

w naszym mieście, co jest ogromnym, ogromnym atutem tego połączenia. Ale mam 

pytanie odnośnie sytuacji pracowników i pracowniczek i wiem, że moje pytanie na 

pytanie znajdziemy odpowiedź w literze prawa. Ale chciałabym, żeby on tutaj 

wybrzmiało. Co się stanie z obecnymi pracownikami, pracownicami od 1 stycznia po 

tym połączeniu, kiedy Miejski Zespół Orzekania o Niepełnosprawności powiedzmy, że 

wejdzie w skład Gdańskiego Centrum Świadczeń? 

MONIKA CHABIOR – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 
Wszystkie osoby zatrudnione w Miejskim Zespole Orzekania o Niepełnosprawności 

otrzymają informacje o przejęciu jednostki zaraz po tym, jeśli państwo zechcą 

przegłosować te 3 uchwały otrzymają. Przed końcem miesiąca pisemną informację  

o tym, że takie połączenie ma miejsce i ofertę przejścia do pracy jakby nowej 

jednostce, przy zachowaniu wszystkich warunków pracy i płacy.  

BARBARA IMIANOWSKA – Radna Klubu Prawo i Sprawiedliwość 

Proszę powiedzieć w jakim trybie została odwołana pani przewodnicząca Izabela 

Chorzelska? 

MONIKA CHABIOR – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 

 Po prostu została odwołana. Zostało wycofane pełnomocne zarządzenie pani 

prezydent powołuje zarządzeniem przewodniczącego i to zarządzenie zostało 

zmienione zgodnie z przepisami prawa. 

BARBARA IMIANOWSKA – Radna Klubu Prawo i Sprawiedliwość 

Została odwołana w trybie rozwiązania za porozumieniem stron? 

MONIKA CHABIOR – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 

To są dwie różne rzeczy. Nie mogę rozmawiać w tej sytuacji o prywatnych sprawach 

w relacji pracownik - pracodawca i to jest kwestia rozwiązania umowy, to jest zupełnie 

inna sprawa, a zupełnie inną sprawą jest odwołanie przewodniczącego Miejskiego 

Zespołu Orzekania o Niepełnosprawności. Są 2 różne rzeczy i odwołuje się wyłącznie 

do tej, która dotyczy powołania przewodniczącego. To zarządzanie zostało wycofane  

i zarządzeniem została powołana nowa osoba. 
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Głosowanie  (druk 156) 

Za                         23 
Przeciw                 6 
Wstrzymało się    0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr VIII/130/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie  likwidacji jednostki organizacyjnej Miasta Gdańska 

 

z dnia 28 listopada 2024 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 5  do niniejszego protokołu 

MONIKA CHABIOR – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 

Chciałam tylko bardzo podziękować wszystkim i jeszcze raz chcę obiecać tutaj 

wszystkim państwu, że ta sprawa będzie realizowana z największą starannością.  

I będę państwu też z przyjemnością raportować o postępach tego procesu. Bardzo 

dziękuję. 

 

5) w sprawie uchylenia uchwały nadającej Statut Miejskiemu Zespołowi  

ds. Orzekania o Niepełnosprawności w Gdańsku (druk 157);  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Monika Chabior – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 
              Damian Awieruszko – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

 
Komisja wiodąca: K. Polityki Społecznej, Zdrowia i Praw Człowieka – pozytywna 

 
Głosowanie  (druk 157) 

Za                         23 
Przeciw                 6 
Wstrzymało się    0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr VIII/131/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 
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w sprawie uchylenia uchwały nadającej Statut Miejskiemu Zespołowi  

ds. Orzekania o Niepełnosprawności w Gdańsku 

 

z dnia 28 listopada 2024 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 6  do niniejszego protokołu 

6) zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą 

Gdańskie Centrum Świadczeń i nadania statutu jednostce oraz upoważnienia 

Dyrektora Gdańskiego Centrum Świadczeń do załatwiania indywidualnych 

spraw w zakresie dodatków energetycznych oraz świadczeń pomocy 

materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie 

miasta Gdańska (druk 158);  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

 Monika Chabior – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 
Edyta Zaleszczak – Dyks – Dyrektor Gdańskiego Centrum Świadczeń 

 

         Komisja wiodąca: K. Polityki Społecznej, Zdrowia i Praw Człowieka – pozytywna 

 

Głosowanie  (druk 158) 

Za                         23 
Przeciw                 6 
Wstrzymało się    0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr VIII/132/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą 

Gdańskie Centrum Świadczeń i nadania statutu jednostce oraz upoważnienia 

Dyrektora Gdańskiego Centrum Świadczeń do załatwiania indywidualnych spraw  

w zakresie dodatków energetycznych oraz świadczeń pomocy materialnej  

o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie miasta Gdańska 

 

z dnia 28 listopada 2024 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 7  do niniejszego protokołu 
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7) w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale 

zakładowym jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą 

Gdańska Infrastruktura Wodociągowo – Kanalizacyjna Spółka z o.o. z siedzibą 

w Gdańsku (druk 173);  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak– Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Iwona Bierut - Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
 

Komisja wiodąca: K. Strategii, Budżetu i Nadzoru Właścicielskiego – pozytywna 
K. Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna 

K. Bezpieczeństwa, Handlu i Współpracy z Mieszkańcami – pozytywna 

 

IWONA BIERUT - Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Chciałabym przedstawić druk 173 dotyczący dokapitalizowania spółki jednoosobowej 

gminy Miasta Gdańska, Gdańskiej Infrastruktury Wodociągowo - Kanalizacyjnej. 

Dokapitalizowanie polegać będzie na wniesieniu środków finansowych do spółki   

w wysokości 134500 zł, które to dokapitalizowanie przyczyni się do realizacji przez 

spółkę kolejnego zdroju ,który będzie funkcjonował w mieście Gdańsku. Środki 

pochodzą z budżetu obywatelskiego i projekt również. Dziękuję uprzejmie.  

 

ALEKSANDER JANKOWSKI – Radny Klubu Prawo i Sprawiedliwość 

Ja rozumiem, że te rzeczy, które będą realizowane za te środki, o które tutaj dzisiaj 

rozmawiamy, to są te 2 wymienione w ustawie, czyli mamy tutaj zdrój wodny i misę, są 

to 2 instalacje - jeżeli dobrze czytam? I kolejne tym samym, moje pytanie do pani jest 

takie, czy mamy już, czy mamy już wstępną jakąś analizę, mniej więcej, gdzie 

chcielibyśmy umiejscowić te  2 instalacje, jaki będzie koszt jeżeli będzie to oczywiście 

wymagane do prowadzenia infrastruktury dostarczającą wodę do zarówno tego Zdroju, 

jak i do misy. I przede wszystkim moje ostatnie pytanie w tym aspekcie jest takie jak te 

koszty będą się uplasowywać, jeżeli chodzi właśnie o to doprowadzenie niezbędnej 

infrastruktury dla poprawnego funkcjonowania tych 2 instalacji. A jaki będzie sam koszt 

zakupu tych 2 instalacji? I to teraz nie jest zarzut z mojej strony, ale ja sobie pozwoliłem 

przejrzeć ceny na rynku  tejże instalacji. I one się wahają mniej więcej, oczywiście 

mówimy tutaj o dosyć niskiej jakości od 1200 zł za takiej niskiej jakości zdrój wodny do 

około 7,5 do 9000 złotych za taki żeliwny już ja bym powiedział takie dosyć prestiżowy 

zdrój wodny. No a misy, czyli poidełka wolnostojące no to są tak od 500 do 1500 zł, 

więc moje zapytanie głównie o sposób realizowania  tej inwestycji, kosztów, które tutaj 

zwiększamy dla państwa instytucji? 

IWONA BIERUT - Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Jeżeli chodzi o koszty, czy w ogóle sposób realizacji zdrojów wodnych, to to wynika  

z ustawy i to są obowiązki spółki. Natomiast jeżeli chodzi o koszty to oczywiście, żeby 

szczegółowo odpowiedzieć na pana pytanie, to musiałabym w to wejść i bezpośrednio 

porozmawiać ze spółką. Natomiast na pewno nie możemy liczyć tego po najniższych 

cenach z rynku bo raz nie kupuje się po najniższych cenach bo chodzi o to żeby była 

trwałość projektu a 2, że jeżeli kupujemy elementy poszczególne, to zupełnie inaczej 
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to się kształtuje cena aniżeli realizacja całego przedsięwzięcia, bo oczywiście jest 

podłączenie do sieci, jest realizacja siłami własnymi a nie obcymi. To czego w kosztach 

pojedynczych zakupów nigdy nie uzyskamy.  

ALEKSANDER JANKOWSKI – Radny Klubu Prawo i Sprawiedliwość 

Oczywiście, dlatego podałem ten przedział od najniższego do najwyższego jakie 

znalazłem. Oczywiście nie jestem specjalistą od infrastruktury wodnej czy też 

kanalizacyjnej. Szukałem tego jako radny, jako zwykły obywatel, ale jeżeli nie byłoby 

to problemem, to byłbym bardzo wdzięczny za taką analizę, w szczególności jeżeli 

chodzi o rozdział na ten zakup tej infrastruktury i doprowadzenie tych elementów 

wodno – kanalizacyjnych do poprawnego funkcjonowania tej infrastruktury.  

 

Głosowanie  (druk 173) 

Za                         22 
Przeciw                 0 
Wstrzymało się    6 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
 

 
UCHWAŁĘ Nr VIII/133/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym 

jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Gdańska 

Infrastruktura Wodociągowo – Kanalizacyjna Spółka z o.o. z siedzibą w Gdańsku 

 

z dnia 28 listopada 2024 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 8  do niniejszego protokołu 

 

8) w sprawie wyrażenia woli objęcia akcji w spółce Międzynarodowe Targi 

Gdańskie S.A. z siedzibą w Gdańsku (druk 181);  
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak– Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Iwona Bierut - Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 

 

      Komisja wiodąca: K. Strategii, Budżetu i Nadzoru Właścicielskiego – pozytywna  
        K. Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna 
                                     K. Sportu, Rekreacji i Turystyki – pozytywna 
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IWONA BIERUT - Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Druk dotyczy dokapitalizowania spółki Międzynarodowe Targi Gdańskie. W związku  

z planowaną inwestycji dotyczącą budowy kolejnej hali wystawienniczej wraz  

z nadbudową, którą to nadbudową będzie w przyszłości hotel. Jednakowoż, samo 

dokapitalizowanie dotyczyć będzie tylko inwestycji dotyczącej hali wystawienniczej.  

Dokapitalizowane, które jest zaproponowane w niniejszej uchwale dotyczy okresu 

2028- 2049 i kształtuje się na poziomie 187414050 zł. które będziemy  

w poszczególnych latach od dwudziestego ósmego do czterdziestego dziewiątego 

obejmowali jako gmina Miasta Gdańska.  

Głosowanie  (druk 181) 

Za                         23 
Przeciw                 0 
Wstrzymało się    6 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr VIII/134/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie wyrażenia woli objęcia akcji w spółce Międzynarodowe Targi Gdańskie 

S.A. z siedzibą w Gdańsku 

 

z dnia 28 listopada 2024 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 9  do niniejszego protokołu 

ANDRZEJ BOJANOWSKI – Prezes MTG  

Podziękował wszystkim za dostrzeżenie pracy MTG a także za oddawanie głosów na 

najlepszy Jarmark Bożonarodzeniowy. Krótko przedstawił najbliższe zamierzenia.  

Udział w dyskusji wzięli: 

Cezary Śpiewak – Dowbór – Radny Klubu Koalicji Obywatelskiej 

Wojciech Błaszkowski – Radny Klubu Wszystko dla Gdańska  

 

9) w sprawie wyrażenia woli przystąpienia Gminy Miasta Gdańska do wspólnej 
realizacji projektu "Wdrożenie Planu Gospodarki Odpadami dla Województwa 
Pomorskiego (PGOWP) uwzględniającego hierarchię sposobów postępowania  
z odpadami komunalnymi oraz zasady gospodarki cyrkularnej (GOZ)"  
(druk 138);  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

  Piotr Kryszewski – Dyrektor Zarządzający ds. Zielonego Gdańska 
  Anna Wołodźko – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej  
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        Komisja wiodąca: K. Klimatu, Środowiska i Ekologii - pozytywna 
           K. Strategii, Budżetu i Nadzoru Właścicielskiego – pozytywna 

                                            K. Bezpieczeństwa, Handlu i Współpracy z Mieszkańcami – pozytywna 
 

PIOTR KRYSZEWSKI – Dyrektor Zarządzający ds. Zielonego Gdańska 

Celem projektu jest stworzenie w województwie pomorskim warunków sprzyjających 

efektywnemu wdrożeniu zapisów planu gospodarki odpadami w zakresie  racjonalnej 

gospodarki odpadami komunalnymi, w szczególności zasad wynikających z hierarchii, 

sposobu postępowania z odpadami oraz założeń gospodarki obiegu zamkniętego. 

Projekt uzyskał współfinansowanie w wysokości 95%. W ramach instrumentu 

finansowego okres realizacji tego projektu to lata 2025 - 2035. Całkowity budżet 

projektu to około 21 milionów euro. Budżet projektowy dla Miasta Gdańska to niecałe 

3 miliony euro w tym montaż finansowy, czyli  55% dotacji z Komisji Europejskiej, 35% 

refundacji z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, wkład 

własny Miasta Gdańska to jest 5%, który jest pokryty środkami w ramach gospodarki 

odpadami komunalnymi. Partnerami projektu  są województwo pomorskie, pomorskie 

jako lider oraz inne jednostki samorządu terytorialnego 24 gmin oraz 2 związki 

gospodarki komunalnej. Jeżeli chodzi o działania Miasta Gdańska w ramach projektu 

to planujemy edukować mieszkańców o gospodarce obiegu zamkniętego, 

minimalizować ilość odpadów, czy podejmować działania mające na celu służenie 

cyklu życia produkt.  

PRZEMYSŁAW MAJEWSKI – Radny Klubu Prawo i Sprawiedliwość 

Krótko prosiłbym o  wytłumaczenie, na czym ten projekt będzie polegał, bo na komisji 

Klimatu Ekologii i Środowiska była pani dyrektor Goitowska jakby wskazała, że to ma 

być jakby taka platforma, która ma łączyć też różnego rodzaju rzemieślników  

z mieszkańcami, a oglądający nas dzisiaj też myślę, że chcieliby wiedzieć coś więcej, 

niż takie ogólnikowe słowa o recyklingu, o cyrkulacji, które niewiele mówią. A to jest 

wydaje się dość ciekawa inicjatywa.  

PIOTR KRYSZEWSKI – Dyrektor Zarządzający ds. Zielonego Gdańska 

Tak doprawdy, to jest nasze główne zadanie, jeżeli chodzi o miasto Gdańsk. Chcemy 

stworzyć taką  platformę internetową kojarzącą osoby, które mają zepsute rzeczy  

z rzemieślnikami. To będzie usługa door to door, czyli zgłaszamy przez aplikację, jakby 

konieczność odebrania takiej rzeczy i w tym w tej usłudze będzie  od razu możliwość 

dostarczenia naprawionej, naprawionego właśnie takiego produktu. Chcemy właśnie 

iść w tym kierunku, żeby naprawiać, a nie zapełniać nasze składowiska na Szadółkach.  

JOLANTA BANACH – Radna Klubu Wszystko dla Gdańska 

Ja chciałam zadać podobne pytanie, ale już odpowiedź padła dzięki. Natomiast 

chciałabym w kontekście poziomów recyklingu, do których osiągnięcia jesteśmy 

zobowiązani w najbliższych latach i których nie osiągniemy, pomimo, że ten projekt 

jakoś tam pomoże dojść do powtórnego użycia odpadów, które pozostają po selekcji 

w tym kontekście i w tym na tym tle chciałam zadać inne pytanie. Mianowicie panie 

dyrektorze, od 2025 roku miał wejść system kaucyjny bez rozszerzonej 

odpowiedzialności producentów, czyli polega to mniej między innymi, na tym, że,  
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opłata za kaucję tą, która nie została zwrócona, nie szłaby do gmin. Po pierwsze takie 

było zagrożenie, a po drugie powodowałoby to wzrost opłat za bo  jest mniejszy 

strumień po prostu do odzysku. Wzrost opłat za wywóz śmieci. Upierał się przy tym 

rząd dzięki determinacji samorządów, w tym Gdańska bo pani Olga Goitowska jest 

przewodniczącą tego zespołu, który w imieniu samorządów  upomina się  

o rozszerzony model, rozszerzonej odpowiedzialności producentów i teraz jeżeli bez 

stymulowania odpowiedniego jakości opakowań w rozszerzonym modelu 

odpowiedzialności producentów się nie obędzie to my nie mamy co liczyć na 

zwiększenie poziomu recyklingu. Czy tu jest zależność między jednym, drugim czy  

dobrze mówię, że jeżeli nie będzie  wpływu na to, co produkują, jakie opakowania 

producenci to będzie nam trudno osiągnąć ten poziom recyklingu, którego wymaga 

Unia Europejska i do którego dążymy i który ma poprawić ten konkretny projekt, ale  

w niewielkim stopniu.  

PIOTR KRYSZEWSKI – Dyrektor Zarządzający ds. Zielonego Gdańska 

Rzeczywiście na ten moment wszystko wskazuje na to, że system kaucyjny wejdzie  

w przyszłym roku. Jest wskazywana data na ten moment 1 października zobaczymy 

na ile ona będzie realna. Prowadzimy cały czas dialog z Ministerstwem.  

W poniedziałek odbyło się spotkanie z panią minister Sowińską, z przedstawicielami 

samorządów z całej Polski. Tam cały czas podtrzymywaliśmy jakby te priorytety, jeżeli 

chodzi o kolejność wprowadzania regulacji, czyli najpierw chcemy wprowadzić 

rozszerzoną odpowiedzialność producenta. W drugiej kolejności system kaucyjny, 

ponieważ to ROB będzie właśnie kluczowy do osiągnięcia tych poziomów, o których 

pani radna mówiła. W zeszłym roku osiągnęliśmy jako miasto 37% w tym roku, no to 

to już jest granica 45% i wszystko wskazuje na to, że niestety nie uda nam się tego 

poziomu osiągnąć i tutaj kluczowym właśnie jest rozwiązaniem jest rozszerzona 

odpowiedzialność producenta. Trzeba powiedzieć, że to był dobry dialog, po długim 

czasie, po wymianie właśnie argumentów liczymy na to, że Ministerstwo przyspieszy 

swoje prace jeżeli chodzi o przedstawienie koncepcji rozszerzonej odpowiedzialności 

producenta żeby zgrać terminy wejścia w życie jednej i drugiej zmiany.  

Głosowanie  (druk 138) 

Za                         29 
Przeciw                 0 
Wstrzymało się    0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr VIII/135/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie wyrażenia woli przystąpienia Gminy Miasta Gdańska do wspólnej realizacji 

projektu "Wdrożenie Planu Gospodarki Odpadami dla Województwa Pomorskiego 

(PGOWP) uwzględniającego hierarchię sposobów postępowania  

z odpadami komunalnymi oraz zasady gospodarki cyrkularnej (GOZ)" 
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z dnia 28 listopada 2024 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 10  do niniejszego protokołu 

10)  w sprawie ustanowienia pomnika przyrody (druk 175);  
 

        Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kryszewski – Dyrektor Zarządzający ds. Zielonego Gdańska 
       Anna Trzuskolas -Dyrektor Wydziału Ekologii i Energetyki 

        Komisja wiodąca: K. Klimatu, Środowiska i Ekologii - pozytywna 
 

ANNA TRZUSKOLAS -Dyrektor Wydziału Ekologii i Energetyki 

Zreferowała projekty uchwał (druki 175,176,177) zgodnie z uzasadnieniem. 

Udział w dyskusji wzięli: 

CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR – Radny Klubu Koalicji Obywatelskiej 

ANNA GOLĘDZINOWSKA – Radna Klubu Koalicji Obywatelskiej 

ANDRZEJ KOWALCZYS - Radny Klubu Koalicji Obywatelskiej 

Głosowanie  (druk 175) 

Za                         30 
Przeciw                 0 
Wstrzymało się    0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr VIII/136/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie ustanowienia pomnika przyrody 

 

z dnia 28 listopada 2024 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 11  do niniejszego protokołu 

 

11) w sprawie ustanowienia pomnika przyrody (druk 176);  
 

Głosowanie  (druk 176) 

Za                         30 
Przeciw                 0 
Wstrzymało się    0 
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Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr VIII/137/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie ustanowienia pomnika przyrody 

 

z dnia 28 listopada 2024 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 12  do niniejszego protokołu 

 

12) w sprawie ustanowienia pomnika przyrody (druk 177);  

 

Głosowanie  (druk 177) 

Za                         30 
Przeciw                 0 
Wstrzymało się    0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr VIII/138/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie ustanowienia pomnika przyrody 

 

z dnia 28 listopada 2024 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 13  do niniejszego protokołu 

13) w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale 

zakładowym jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą 

Gdańska Infrastruktura Społeczna spółka z ograniczoną odpowiedzialnością  

z siedzibą w Gdańsku (druk 170);  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

    Emilia Lodzińska – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 
Iwona Bierut - Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 

    
Komisja wiodąca: K. Polityki Społecznej, Zdrowia i Praw Człowieka – pozytywna 

K. Strategii, Budżetu i Nadzoru Właścicielskiego – pozytywna 
K. Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna 
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IWONA BIERUT - Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 

Druk stanowi o dokapitalizowaniu jednoosobowej spółki Gdańskie Infrastruktura 

Społeczna na poziomie 9,5 miliona złotych. Środki te są oczywiście zabezpieczone  

w budżecie bieżącego roku, a zostaną wykorzystane na wybudowanie, przygotowanie 

obiektu, który posłuży działalności Gdańskiego Ośrodka Pomocy Psychologicznej oraz 

Miejskiego Zespołu Orzekania o Niepełnosprawności. Obie te instytucje znajdą swoją 

siedzibę przy ulicy Michała Ogińskiego, tam gdzie dzisiaj jest realizowana już 

inwestycja mieszkaniowa przez tę spółkę. Bardzo dziękuję proszę o pozytywną opinię. 

JOLANTA BANACH – Radna Klubu Wszystko dla Gdańska 

Czy mogłabym zapytać, może pani wie ile w tym  nadchodzącym roku 2025 Gdańska 

Infrastruktura Społeczna odda lokali do zasobu komunalnego, ponieważ mieszkania 

na Ogińskiego zasilają mieszkalnictwa w Gdańsku, czyli są to mieszkania 

wspomagane 43 dla 15 mieszkań dokapitalizowaliśmy spółkę w celu przygotowania 

dokumentacji, czyli wychodzi na to, że w 2025 roku Gdańska Infrastruktura Społeczna 

nie odda żadnych mieszkań do użytku w zasobie komunalnym na wynajem, 

nieoznaczony, wynajem socjalny. 

IWONA BIERUT - Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 

Jeżeli chodzi o GIS, to w 2025 roku właśnie przy Ogińskiego zostanie oddanych 

zostanie oddanych 43 mieszkania, dlatego mówię przy Ogińskiego. Natomiast 

pozostałe mieszkania będą projektowane i budowane w kolejnych okresach. Na dziś 

nie widzę jeszcze planów spółki tak, żeby móc jednoznacznie stwierdzić ile tych 

mieszkań powstanie?  

EMILIA LODZIŃSKA – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska  

Ja może wspomogę tutaj panią dyrektor, jeżeli chodzi o naszą spółkę, mamy 3 spółki, 

które budują nasze mieszkania, Gdańska infrastruktura społeczna GTBS i TBS  

Motława i Gdańska Infrastruktura Społeczna jest spółką, która głównie buduje 

mieszkania właśnie dla potrzeb mieszkalnictwa społecznego. Nasze pozostałe 2 spółki 

czyli GTBS  i TBS Motława to są te spółki, które właśnie realizują potrzeby, o których 

mówiła pani radna Jolanta Banach. Czyli na potrzeby naszych list, czyli komunalnej  

i socjalnej, więc tutaj, a bardziej komunalnej, raczej komunalnej. W zakresie Gdańskich 

Nieruchomości jest zapewnienie mieszkań na potrzeby list komunalnych i socjalnych. 

I tak, dlatego tutaj to, co wcześniej mówił przewodniczący Śpiewak Dowbór  

w przyszłym roku, mamy nadzieję, że państwo radni na grudniowej sesji uchwalą 

budżet, który pozwoli nam już teraz zaplanować remonty w takiej ilości, żeby te 

potrzeby były sukcesywnie realizowane. Jeżeli chodzi o spółkę Gdańska Infrastruktura 

Społeczna, to tutaj mieszkalnictwo społeczne i  taki też był zamysł, jeżeli chodzi o te 3 

spółki GTBS TBS Motława i GIS. 

JOLANTA BANACH – Radna Klubu Wszystko dla Gdańska 

Ja tylko, żeby uporządkować. Oczywiście, że Gdańska Infrastruktura Społeczna w tym 

roku odda 43 mieszkania, ale z zakresu budownictwa społecznego, który jest 

wspomaganym budownictwa mieszkalnictwem, powoływanym na mocy Ustawy  

o Pomocy Społecznej - to jest na boku. Ja mówię o powiększeniu zasobów 
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komunalnych. Rozumiem, że będziemy dyskutować nad tym, ile Gdańskie 

Nieruchomości są w stanie wyremontować mieszkań. Natomiast odpowiedzi 

uzyskanych można przypuszczać, że w 2025 roku Gdańska Infrastruktura Społeczna 

nie odda do użytku mieszkań z tytułu Ustawy o Ochronie Praw Lokatorów, czyli 

powiększających zasób socjalny i zasób komunalny mówię o GIS. 

EMILIA LODZIŃSKA – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska  

Tak, pani radna taki  jest zamysł 43 mieszkania na Ogińskiego, 15 mieszkań na ulicy 

Kolorowej. W ostatnim czasie podjęliśmy też decyzję, że nie będziemy budowali 

mieszkań na ulicy teraz nie, nie, nie powiem już nazwy, natomiast działka jest mocno 

zalesiona, zrobiliśmy inwentaryzację terenu i z uwagi na to, że nie chcemy tych drzew 

wycinać, to zrezygnowaliśmy z budowy tam mieszkań i szukamy innej lokalizacji. Innej 

działki, gdzie Gdańska Infrastruktura Społeczna będzie mogła budować mieszkania. 

Nie jest to takie łatwe. Cały czas poszukujemy tych działek, więc no też liczymy tutaj, 

że przy okazji miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego, które mamy 

też w trakcie, to ta przychylność też radnych będzie, bo to umożliwi realizację budowy 

mieszkań.  

PRZEMYSŁAW MAJEWSKI – Radny Klubu Prawo i Sprawiedliwość  

Jak rozumiem chodziło o działkę przy Stoczniowców. Bardzo się cieszę, bo też wielu 

mieszkańców obawiało się tego, że te tereny zostaną pozbawione drzew, więc cieszę 

się to dobra decyzja. 

 

Głosowanie  (druk 170) 

Za                         29 
Przeciw                 0 
Wstrzymało się    0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr VIII/139/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym 

jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Gdańska 

Infrastruktura Społeczna spółka z ograniczoną odpowiedzialnością  

z siedzibą w Gdańsku 

 

z dnia 28 listopada 2024 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 14  do niniejszego protokołu 
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14) w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale 

zakładowym jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą 

Gdańskie Towarzystwo Budownictwa Społecznego spółka z ograniczoną 

odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku (druk 171);  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Emilia Lodzińska – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 
Iwona Bierut - Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 

 

      Komisja wiodąca: K. Polityki Społecznej, Zdrowia i Praw Człowieka – pozytywna 
               K. Strategii, Budżetu i Nadzoru Właścicielskiego – pozytywna 
                                      K. Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna 

 

IWONA BIERUT - Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 

Druk dotyczy spółki jednoosobowej GTBS, którą chcemy, planujemy dokapitalizować 

kwotą miliona złotych. która to kwota zostanie przeznaczona na realizację 

dokumentacji pod przyszłe budownictwo, pod przyszłe budownictwo mieszkaniowe 

realizowane przez tę spółkę. W efekcie ma powstać około 80 mieszkań przy ulicy 

Żuławskiej i Człuchowskiej.  

 

Głosowanie  (druk 171) 

Za                         29 
Przeciw                 0 
Wstrzymało się    0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr VIII/140/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym 

jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Gdańskie 

Towarzystwo Budownictwa Społecznego spółka z ograniczoną odpowiedzialnością  

z siedzibą w Gdańsku 

 

z dnia 28 listopada 2024 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 15  do niniejszego protokołu 

 

 



38 
 

15)  w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale 

zakładowym jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą 

Gdańskie Towarzystwo Budownictwa Społecznego spółka z ograniczoną 

odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku (druk 172);  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Emilia Lodzińska – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 
Iwona Bierut - Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 

 

     Komisja wiodąca: K. Polityki Społecznej, Zdrowia i Praw Człowieka – pozytywna 
            K. Strategii, Budżetu i Nadzoru Właścicielskiego – pozytywna 
                                     K. Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna 

 

IWONA BIERUT - Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 

Kolejna uchwała stanowi o dokapitalizowaniu jednoosobowej spółki Gdańskie 

Towarzystwo Budownictwa Społecznego kwotą 2465000 zł. Na bazie której to kwoty 

zostanie wybudowanych 60 mieszkań w 2 budynkach. Cały koszt inwestycji to ponad 

26 milionów złotych, która to inwestycja będzie dofinansowywana ze środków z KZN  

i  funduszu dopłat.  

Głosowanie  (druk 172) 

Za                         29 
Przeciw                 0 
Wstrzymało się    0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr VIII/141/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym 

jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Gdańskie 

Towarzystwo Budownictwa Społecznego spółka z ograniczoną odpowiedzialnością  

z siedzibą w Gdańsku 

 

z dnia 28 listopada 2024 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 16  do niniejszego protokołu 

 

16) w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale 

zakładowym jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą 

Towarzystwo Budownictwa Społecznego „Motława” spółka z ograniczoną 

odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku  (druk 179);  
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Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Emilia Lodzińska – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 
Iwona Bierut - Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 

 

    Komisja wiodąca: K. Polityki Społecznej, Zdrowia i Praw Człowieka – pozytywna 
           K. Strategii, Budżetu i Nadzoru Właścicielskiego – pozytywna 
                                    K. Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna 

 

IWONA BIERUT - Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 

Projekt uchwały stanowi o dokapitalizowaniu spółki TBS Motława kwotą 46080000 zł 

w bieżącym roku środki te zostały zarezerwowane w budżecie, a posłużą 

wybudowaniu około 215 mieszkań, których całkowity koszt wyniesie 135 milionów 

złotych. Środki, z których spółka będzie korzystała na finansowanie tej inwestycji, to 

fundusz dopłat po oraz partycypacja przyszłych mieszkańców na poziomie 10%. 

Głosowanie  (druk 179) 

Za                         27 
Przeciw                 0 
Wstrzymało się    0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr VIII/142/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym 

jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Towarzystwo 

Budownictwa Społecznego „Motława” spółka z ograniczoną odpowiedzialnością  

z siedzibą w Gdańsku   

 

z dnia 28 listopada 2024 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 17  do niniejszego protokołu 

 

17) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad wynajmowania lokali mieszkalnych 

wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta Gdańska oraz 

zasad udzielania pomocy w wynajęciu lokali mieszkalnych w zasobach 

Towarzystw Budownictwa Społecznego (druk 141 + autopoprawka);  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Emilia Lodzińska – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 
Janusz Leman – Dyrektor Wydziału Mieszkalnictwa 
 

     Komisja wiodąca: K. Polityki Społecznej, Zdrowia i Praw Człowieka – pozytywna 
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EMILIA LODZIŃSKA – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 
Przychodzimy do państwa z uchwałą zmieniającą uchwałę w sprawie zasad 

wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu 

gminy Miasta Gdańska oraz zasad udzielania pomocy wynajęciu lokali mieszkalnych 

w zasobach Towarzystw Budownictwa Społecznego. Jest to zmiana uchwały 

obowiązującej i w uchwale dokonujemy; mamy propozycje takich zmian, uzupełnienie 

zapisu paragrafu szóstego, ustęp 2, który ma na celu jednoznaczne wskazanie, że 

realizacja kryterium zamieszkiwania z zamiarem stałego pobytu na terenie gminy 

Miasta Gdańska w przypadku cudzoziemców nie może być badana w oderwaniu od 

legalności pobytu na terytorium Polski. Zmiana zapisu paragrafu szóstego, ustęp 4, 

punkt 5 ma na celu poszerzenie katalogu rodzin zastępczym i tutaj przy współpracy  

z wydziałem rozwoju społecznego i pani prezydent Moniki Chabior. Poszerzamy ten 

katalog rodzin zastępczych tak, aby były także rodziny spokrewnione i nie zawodowe. 

W paragrafie dziewiątym w ustęp jeden punkt 4 uchwały uzależniono możliwość 

ubiegania się o zamianę lokalu przez najemców chcących poprawić swoje warunki 

mieszkaniowe poprzez zamieszkiwanie w budynku nowo wybudowanym lub 

zmodernizowanym i tutaj chcemy żeby taka możliwość zamiany była dopiero po  

3 latach co ma nam pozwolić na zachowanie właściwej równowagi w zakresie realizacji 

zadań. Chcemy, żeby ta nasza lista, jeżeli chodzi o potrzeby mieszkaniowe, 

sukcesywnie, nam malała. Jeżeli dochodziło do takich sytuacji, że podpisywaliśmy 

umowy najmu i za chwilę już mieliśmy wnioski o zamianę tego  lokalu, w związku  

z czym chcąc uniknąć takich sytuacji, teraz wydłużamy zmieniamy ten okres, czyli 

dopiero po 3 latach będzie można wystąpić o zamianę. Oczywiście tryb szczególny, 

który przewiduje uchwała zostaje w związku z czym, jeżeli będzie sytuacja taka, że 

tutaj też podczas dyskusji z radnymi pojawiał się ten wątek, powiększy się rodzina  

i mieszkanie, które do tej pory jest zajmowane, jest mieszkaniem za małym. To tak jako 

przykład podaje to oczywiście mam możliwość skorzystania z trybu szczególnego  

i wtedy ta zamiana będzie możliwa, jeżeli będą spełnione wszystkie kryteria w okresie 

szybszym. Do ustępu trzeciego 3, a do paragrafu siedemnastego dodajemy dodanie 

ustępu 3, a do paragrafu siedemnastego, co usprawni w wykwaterowanie do innych 

lokali osób zajmujących lokale mieszkalne bez tytułu prawnego. Zmiana ma na celu 

też skrócenie procedury wskazania innego lokalu poprzez wydanie bezpośrednio 

oferty. W tej chwili były wydawane propozycje. Dotyczy to osób, które mieszkają bez 

tytułu prawnego i to nam też wydłużało całą procedurę, bo było tych propozycji, było  

kilka, a w tej chwili chcemy, żeby była bezpośrednio oferta. I tutaj podkreślam, że 

dotyczy to tych osób, które mieszkają bez tytułu prawnego. Proponujemy także 

wydłużenie okresu zwolnienia z czynszu najemców, którzy przyjęli ofertę najmu lokalu 

mieszkalnego, czyli tak zwana tak zwana tak zwane mieszkanie. Za remont w tej chwili 

mamy okres 24 miesięcy zwolnienia z czynszu. Chcemy wydłużyć ten okres do 36 i to 

ma na celu zachowanie dotychczasowego poziomu rekompensaty przy rosnących 

cenach materiałów budowlanych i usług remontowych. Paragraf trzydziesty pierwszy 

w paragrafie trzydziestym pierwszym umożliwiono wszystkim formom rodziny pieczy 

zastępczej, czyli rodzinie zastępczej spokrewnionej nie zawodowej oraz rodzinnym 

domom dziecka ubieganie się o lokal mieszkalny z przeznaczeniem na realizację 

zadań związanych ze wsparciem rodziny i systemem pieczy zastępczej. Dotychczas  

z takiej formy pomocy mieszkaniowej mogły korzystać tylko zawodowe rodziny 

zastępcze. I w ślad za tym uregulowaliśmy, paragraf dwudziesty i zasady kontynuacji 
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najmu po wygaśnięciu umowy najmu, w związku z zaprzestaniem sprawowania funkcji 

rodziny zastępczej. Celem zmiany paragrafu trzydziestego ósmego ustęp 3 jest 

ujednolicenie zasad dotyczących ilości przedstawianych propozycji lokali zasobu TBS, 

zarówno przy realizacji wniosków o zamianę, jak i wniosków w ramach realizacji 

rocznych list mieszkaniowych.  Obecnie liczba propozycji zamiany jest nieograniczona, 

a nasza propozycja jest, żeby było to 3 propozycje. I przez te  zmiany kontynuacja jest 

jeżeli chodzi o załącznik do uchwały. W systemie kwalifikacji punktowej musimy 

dokonać korekty w i wprowadzić następujące zmiany, uzyskanie punktu za wolontariat 

w zakresie szerszym niż dotychczas. W tej chwili mamy wymienione podmioty,  

z artykułu czterdziestego drugiego ustawy z dnia 24 kwietnia o działalności pożytku 

publicznego i wolontariacie. Pozostałe zmiany tutaj są doprecyzowujące. Obniżamy 

wieku osób, które uzyskują punkty za samotne zamieszkiwanie lub wspólnie  

z małżonkiem. Do tej pory mieliśmy wiek 75 lat, obniżamy do siedemdziesiątego roku 

życia i podwyższamy punktacji z 5 do 8 na rzecz osób, które posiadają zatrudnienie. 

Chcemy wspierać ludzi, którzy są aktywni zawodowo i stąd też ta zmiana,  

a jednocześnie z 3 na  2 punkty dla osób, które są zarejestrowane w Urzędzie Pracy 

jako osoby bezrobotne. Pozostałe zmiany zawarte w uchwale dotyczą dostosowania 

do przepisów. I jeżeli chodzi o autopoprawkę, to państwo radni otrzymali w pierwotny 

nasze propozycji uchwały załącznik do uchwały, łącznie z numerem i także informacje 

dotyczące dnia podjęcia. Tutaj, pomyłka, jeżeli chodzi o ten zakres, wynikała z tego, 

że bazowaliśmy na starej uchwale i zapomnieliśmy tego wykreślić. Wnoszę  

o uchwalenie.  

ANDRZEJ SKIBA – Radny Klubu Prawo i Sprawiedliwość 

Dziękuję za ten projekt. On rzeczywiście podnosi kilka kwestii, z którymi spotykamy 

się na pewno na interwencjach, kiedy liczymy punkty u osób, które składały wniosek  

o lokal z gminnego zasobu. Wydają mi się te zmiany uzasadnione. Natomiast chciałem 

podpytać o jeden punkt, bo być może nie do końca zrozumiałem, a potem wyjaśnię, 

dlaczego o to pytam. Chodzi mianowicie o zmianę, paragraf szósty z tego co widzę 

ustęp drugi to jest na pierwszej stronie projektu. Chodzi o tamten wątek zacytuję. Przez 

spełnienie kryterium, o którym mowa w ustępie jeden punkt jeden rozumie się 

udokumentowanie posiadania centrum życiowego i prowadzenia gospodarstwa 

domowego na terenie gminy Miasta Gdańska. Zastrzeżeniem ustępu 2a,  

a w przypadku cudzoziemców dodatkowo udokumentowanie legalnego pobytu na 

terytorium Rzeczypospolitej Polskiej przez okres uzasadniający udzielenie pomocy 

mieszkaniowej z zasobów gminy Miasta Gdańska lub zasobów TBS. Nie wiem czy 

dobrze zrozumiałem, ale czy wcześniej czy obecnie nie w przypadku cudzoziemców, 

że nie było konieczności sprawdzania, czy pobyt jest legalny, czy  jak, to wygląda? 

EMILIA LODZIŃSKA – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 

Dokładnie tak jak pan radny mówi, do tej pory nie było to sprawdzane. Widzimy, że jest 

taka potrzeba. Chcemy, żeby to centrum życiowe faktycznie było w Gdańsku. To jest 

jedna rzecz, ale chcemy też, żebyśmy mieli możliwość sprawdzenia legalności tego 

pobytu w Polsce.  
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ANDRZEJ SKIBA – Radny Klubu Prawo i Sprawiedliwość 

Uważam, że to dobry postulat. Trudno się byłoby z nim nie zgodzić. A pytam, dlaczego 

pojawiają się w przestrzeni publicznej głosy, które moim zdaniem nie są prawdziwe, 

ale zawsze warto je weryfikować. Wiecie państwo, jak wyglądają panie Prezydent też 

wie, obejmując trudny dział w mieście nie ma co ukrywać. Wie pani, jak wygląda lista 

kolejkowa pani sama w przyszłości też nie jednej interwencji była. Pamiętam do dzisiaj 

sprawę Kolonia Uroda. Chciałem po prostu, jak to się mówi, żeby w tej sali wybrzmiało 

to, żeby mieli mieszkańcy pewność. Prawdą jest, że nie ma w Gdańsku sytuacji,  

w których osoby nie Polacy, mówiąc najprościej, cudzoziemcy poza może wyjątkowymi 

sytuacjami, które mają oparcie w innych przepisach ustawy, uchwały, ale to na inną 

dyskusję. Nie jest tak, że w jakiejkolwiek sytuacji cudzoziemcy dostali mieszkanie 

szybciej niż na przykład Polacy na liście. I proszę mnie dobrze zrozumieć. Ja 

dopuszczam możliwość, że  być może jakieś rzeczy wystąpiły. Jeżeli chodziło  

o pierwszą falę realnych uchodźców wojennych z Ukrainy, po pełno skalowej rosyjskiej 

inwazji, ale chciałbym, żeby no takie w moim odczuciu nieprawdziwe informacje jakie 

czasem słyszę, że taka czy inna narodowość już nie będę mówił jaka bo to nie jest 

najważniejsze, że dostają szybciej od Polaków. Mi się wydaje to nieprawdopodobne, 

ale myślę, żeby uspokoiło część ludzi i dało nam argument w uspokajaniu nastrojów. 

Gdyby, no pani prezydent była uprzejma, to potwierdzić. 

EMILIA LODZIŃSKA – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 

Myślę, że oboje i też większość na tej sali wie, że takie głosy w przestrzeni publicznej 

się pojawiały i wiemy też o osobach, z którego kraju te głosy się pojawiały. Natomiast 

ja chciałabym zdementować całkowicie, nie ma takiej praktyki, żeby poza listą 

ktokolwiek, jakikolwiek cudzoziemiec dostał ofertę najmu co do wszystkich osób 

obowiązują. Te same zasady przyznawania mieszkań z zasobu gminy i jest to 

punktacja. Trzeba złożyć wniosek, przejść weryfikację, wszystkie dokumenty, które są 

wymagane, trzeba złożyć z tym, z czym mamy,  gdzieniegdzie. Ale to też na osobną 

dyskusję, gdzie jest problem. I też myślę, że warto zawsze jak  do państwa się zgłasza 

ktoś z prośbą o pomoc, to. apelować o to, żeby odpowiadali na pisma, które 

przychodzą z urzędu, bo niestety często się zdarza tak, że jest złożony wniosek, my 

prosimy o to, żeby zostały uzupełnione dokumenty czy to o dochodzie, czy to  

o powierzchni zajmowanego lokalu i niestety zdarzają się sytuacje, że osoby nie 

odpowiadają na. A te nasze pisma, a potem z kolei dziwią się, że bardzo długo czekają 

na  mieszkanie, więc to też myślę, że taka nasza wspólna praca, żeby też  

z mieszkańcami na ten temat rozmawiać i trochę tak pilnować też, że to pismo z urzędu 

jest po to, żeby jednak uzyskać jakieś informacje, ale też pomóc, żeby ten wniosek 

przeszedł pozytywną weryfikację.  

PRZEMYSŁAW MAJEWSKI - Radny Klubu Prawo i Sprawiedliwość 

Prosiłbym jeśli to możliwe, teraz albo po prostu po sesji o informację jak to wygląda 

sytuacja z listą kolejową na przyszłoroczne przyznawanie lokali komunalnych.  Jakiego 

rzędu to są liczby? Ile zgłoszeń wpłynęło i też ile lokali wstępnie przewidzianych jest 

do przyznania w przyszłym roku.  
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EMILIA LODZIŃSKA – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 

Panie radny szczegółową informację udzielę mailowo, natomiast już teraz też bym 

chciała powiedzieć. Wnioski składali mieszkańcy do trzydziestego pierwszego 

października tego roku. Natomiast my listę dopiero będziemy zatwierdzali w przyszłym 

roku. W tej chwili weryfikujemy te wnioski, wnioski są uzupełniane, więc odpowiedź 

będzie, ile wniosków zostało złożonych - natomiast co do samej listy, to dopiero  

w przyszłym roku.  

KAZIMIERZ KORALEWSKI - Radny Klubu Prawo i Sprawiedliwość 

A ja przy okazji zapytam, czy pani pamięta, ile mieszkań mamy służbowy w Gdańsku? 

Bo na przykład pan dyrektor Europejskiego Centrum Solidarności otrzymał mieszkanie 

komunalne i to w trybie takim bez kolejki.  

EMILIA LODZIŃSKA – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 

Z tego co wiem, to pan dyrektor już chyba nie ma tego mieszkania. Nie odpowiem na 

pytanie, ile mamy mieszkań służbowych. Być może jest tutaj dyrektor Wydziału 

Mieszkalnictwa i ma tą wiedzę. To w takim razie odpowiemy na piśmie.  

 

Głosowanie  (druk 141 + autopoprawka) 

Za                         23 
Przeciw                 0 
Wstrzymało się    7 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr VIII/143/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
zmieniająca uchwałę w sprawie zasad wynajmowania lokali mieszkalnych 

wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta Gdańska oraz zasad 

udzielania pomocy w wynajęciu lokali mieszkalnych w zasobach Towarzystw 

Budownictwa Społecznego 

 

z dnia 28 listopada 2024 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 18  do niniejszego protokołu 

 

18) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miasta Gdańska na lata  

2020-2024 (druk 150);  
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Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Emilia Lodzińska – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 
Janusz Leman – Dyrektor Wydziału Mieszkalnictwa 

 
    Komisja wiodąca: K. Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna 

            K. Polityki Społecznej, Zdrowia i Praw Człowieka – pozytywna  

 

EMILIA LODZIŃSKA – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 

Druk numer 150 dotyczy zmian uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego Programu 

Gospodarowania Mieszkaniowym zasobem gminy Miasta Gdańska na lata 2020 -  

2024 i dla przypomnienia w uchwale z dnia 28 listopada 2019 roku w sprawie przyjęcia 

wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy Miasta 

Gdańska proponujemy, aby wprowadzić następujące zmiany. Po paragrafie 

pierwszym, dodać paragraf 1A, żeby wieloletni program gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem gminy Miasta Gdańska na lata 2022 - 2024 wydłużyć do 

dnia trzydziestego pierwszego grudnia 2024 i także proponujemy, żeby w załączniku 

do uchwały w paragrafie czternastym ustęp 4, żeby ten punkt ten paragraf otrzymał 

brzmienie, że w przypadku wskazania do zasiedlenia lokalu przeznaczonego do 

remontu najemcy nie nalicza się czynszu za okres dłuższy niż 36 miesięcy.  

I w paragrafie dwudziestym dziewiątym ustęp 6, aby otrzymał on brzmienie, że 

wielopłaszczyznowy system zamiany lokali będzie realizowany teraz przez właściwy 

Wydział Urzędu Miejskiego w Gdańsku, a nie jak do tej pory na gdańskiej 

nieruchomości, które realizowały ten system zamiany i to są zmiany, które tą uchwałą 

proponujemy wprowadzić. 

Udział w dyskusji wzięli: 

JOLANTA BANACH – Radna Klubu Wszystko dla Gdańska 

ANDRZEJ SKIBA – Radny Klubu Prawo i Sprawiedliwość 

 PRZEMYSŁAW MAJEWSKI - Radny Klubu Prawo i Sprawiedliwość 

Głosowanie  (druk 150) 

Za                         23 
Przeciw                 0 
Wstrzymało się    6 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr VIII/144/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Miasta Gdańska na lata  

2020-2024 
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z dnia 28 listopada 2024 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 19  do niniejszego protokołu 

 

19) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu kwoty bonifikaty 
udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 133);  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

  Emilia Lodzińska – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska  
  Roland Dudziuk – Zastępca Dyrektora Wydziału Skarbu  

 
    Komisja wiodąca: K. Polityki Społecznej, Zdrowia i Praw Człowieka – pozytywna 
       K. Strategii, Budżetu i Nadzoru Właścicielskiego – pozytywna 

 

ROLAND DUDZIUK – Zastępca Dyrektora Wydziału Skarbu 

 Witam państwa serdecznie w imieniu pani prezydent, wnoszę do wysokiej rady  

o podjęcie tak naprawdę 2 uchwał dotyczących odstąpienia, wyrażenia zgody na 

odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty. Dla przypomnienia, tylko powiem, że mamy 

tutaj to w sytuacji, gdy najemca lokalu komunalnego Nabywa go z bonifikatą i przed 

upływem 5 lat dokonuje jego zbycia. Co do zasady wówczas wchodzi w obowiązek 

zwrotu bonifikaty, chyba, że spełnia przesłanki ustawowe do wyłączenia z tego 

obowiązku, czyli dokona zbycia na rzecz osoby bliskiej, dokona zamiany na inny lokal 

mieszkalny dokona sprzedaży i za środki uzyskane ze sprzedaży lokalu w ciągu 12 

miesięcy nabędzie kolejny lokal mieszkalny z przeznaczeniem na swoje cele 

mieszkaniowe. W sytuacji tutaj druku 133 mam takie stan faktyczny, gdyż rzeczywiście 

tutaj najemca nasz były sprzeda. Przed upływem 5 lat lokal mieszkalny podpisał 

umowę deweloperską. Niestety, co często się faktycznie w praktyce zdarza, nie. Nie 

był w stanie nabyć w ciągu 12 miesięcy tego lokalu. W tym akurat przypadku mają 

państwo radni dokładnie to w uzasadnieniu. Opisane spóźnienie wynosiło 2 dni. No 

niestety, ustawa określa pewien zawarty termin, więc tu nastąpił obowiązek zwrotu 

bonifikaty. W związku z tym, że, nasz były, najemca przeznaczył te wszystkie środki 

na nabycie kolejnego lokalu mieszkalnego, zwracamy się z prośbą o podjęcie uchwały, 

odstąpienie od żądania zwrotu bonifikat.  

Głosowanie  (druk 133) 

Za                         29 
Przeciw                 0 
Wstrzymało się    0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr VIII/145/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 
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w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu kwoty bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego 

 

z dnia 28 listopada 2024 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 20  do niniejszego protokołu 

 

20)  w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu kwoty bonifikaty 
udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 134);  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

  Emilia Lodzińska – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska  
  Roland Dudziuk – Zastępca Dyrektora Wydziału Skarbu  

 
    Komisja wiodąca: K. Polityki Społecznej, Zdrowia i Praw Człowieka – pozytywna 
       K. Strategii, Budżetu i Nadzoru Właścicielskiego – pozytywna 

 

ROLAND DUDZIUK – Zastępca Dyrektora Wydziału Skarbu 

Obrót lokalem następował wobec wokół osób bliskich de facto następowały po sobie. 

Nabywca lokalu darował lokal  synowi. Z kolei przed upływem 5 lat od chwili nabycia 

lokalu od gminy, syn  z powrotem darował lokal byłemu najemcy. Tutaj tylko  dopowiem, 

że rzeczywiście, jeżeli następ pierwotny nabywca lokalu dokona zbycia na rzecz osoby 

bliskiej. Tutaj nie ma oczywiście zwrotu bonifikaty. Natomiast ta osoba bliska dokona 

jakikolwiek ruch z tym lokalem, już z automatu wchodzi w obowiązek zwrotu bonifikat.  

 

Głosowanie  (druk 134) 

Za                         26 
Przeciw                 0 
Wstrzymało się    0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr VIII/146/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu kwoty bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego 

 

z dnia 28 listopada 2024 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 21  do niniejszego protokołu 

 



47 
 

21) w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości 
stanowiących własność Gminy Miasta Gdańska (druk 178);  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

  Emilia Lodzińska – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska  
  Tomasz Lechowicz - Dyrektor Wydziału Skarbu  

 
   Komisja wiodąca: K. Polityki Społecznej, Zdrowia i Praw Człowieka – pozytywna 
          K. Strategii, Budżetu i Nadzoru Właścicielskiego – pozytywna 
                                   K. Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna 
              K. Sportu, Rekreacji i Turystyki – pozytywna 

 

 
 TOMASZ LECHOWICZ - Dyrektor Wydziału Skarbu  
Pierwsza z uchwał, która jest klasyfikowana druku 178, dotyczy darowizny na rzecz 

województwa pomorskiego. Jest to darowizna, która ma być wkładem gminy Miasta 

Gdańska w kompleks specjalistyczny, kompleks medyczny, który jest realizowany, 

będzie realizowany pod egidą województwa pomorskiego. Jest to centrum, które 

będzie budowane na bazie obecnego szpitala na Zaspie przy Jana Pawła II. Proszę 

państwa, powierzchnia jest znaczna, bo jest to ponad 9 ha. Jest to teren zielony bardzo 

rygorystycznie opisany w zagospodarowania przestrzennego, gdzie również są ujęcia 

wody Czarny Dwór i Zaspa. I mogę państwa zapewnić, że zarówno kwestia 

eksploatacji, jak i dostępu do tych ujęć będzie odpowiednio zabezpieczona dla 

jednostek, które zajmują się eksploatacją tychże źródeł. Faktem jest, że około hektara 

jest również w planie zagospodarowania przestrzennego przeznaczony pod centrum, 

usług, które mogłyby służyć  centrum medycznemu, ale na pewno wszelkie  inwestycje, 

które byłyby prowadzone na tymże terenie również nie zagrażałyby ujęciom wody  

w tym miejscu. Jeszcze raz chciałbym podkreślić, że ten teren zielony jest to terenu, 

który nie kwalifikuje się do jakiegokolwiek zainwestowania, które mogą wpłynąć na 

poprawę czy pogorszenie jakości ujęć wody. Tak to już wcześniej sygnalizowane. 

Niniejsza darowizna nie jest wartości ponad 52 milionów złotych, konkretnie 52 437000 

zł. Jest to w formie przekazane będzie w formie. Jeżeli państwo warto wyrazicie zgodę 

w formie darowizny i zgodnie z ustawą  w przypadku niewykorzystania tej 

nieruchomości zgodnie z celem darowizny, darowizna może być, powinna być 

odwołana, chyba że państwo będziecie mi na to temat mieli inne zdanie, tyle z mojej 

strony, bardzo dziękuję.  

 

Udział w dyskusji wzięli: 

MARCIN MAKOWSKI – Radny Klubu Wszystko dla Gdańska  

ANDRZEJ KOWALCZYS – Radny Klubu Koalicji Obywatelskiej 

BARBARA IMIANOWSKA – Radna Klubu Prawo i Sprawiedliwość 

KARATZYNA CZERNIEWSKA - Radna Klubu Wszystko dla Gdańska 
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Głosowanie  (druk 178) 

Za                         29 
Przeciw                 0 
Wstrzymało się    0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr VIII/147/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości stanowiących 

własność Gminy Miasta Gdańska 

 

z dnia 28 listopada 2024 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 22  do niniejszego protokołu 

 

22) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu  
zawarcia umowy użytkowania nieruchomości (druk 142);  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

  Emilia Lodzińska – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska  
  Tomasz Lechowicz - Dyrektor Wydziału Skarbu  
 

   Komisja wiodąca: K. Edukacji – pozytywna 
               K. Strategii, Budżetu i Nadzoru Właścicielskiego – pozytywna 

 

TOMASZ LECHOWICZ - Dyrektor Wydziału Skarbu  
 

Uchwała dotyczy,  możliwości przedłużenia prawa użytkowania nieruchomości 

położonej przy ulicy Świętej Barbary jeden na rzecz lingwisty Nadbałtyckiego Centrum 

Edukacji Spółki z ograniczoną odpowiedzialnością. Jest to podmiot, który prowadzi 

zarówno przedszkole, jak i szkołę. Nieruchomość  już jest w użytkowaniu tego 

podmiotu, który cały czas prowadzi tam działalność, również związaną z modernizacją 

i przygotowaniem do dalszej eksploatacji tegoż budynku. Z uwagi na plany 

inwestycyjne, między innymi związane z poważnymi rygorami, które są wskazane 

przez wojewódzkiego konserwatora zabytków. Jest tutaj przełożona państwu 

propozycja przedłużenia tego okresu użytkowania do 2034 roku  

w celu prowadzenia dalszej działalności oświatowej.  
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Głosowanie  (druk 142) 

Za                         29 
Przeciw                 0 
Wstrzymało się    0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr VIII/148/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu  

zawarcia umowy użytkowania nieruchomości 

 

z dnia 28 listopada 2024 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 23  do niniejszego protokołu 

 

23) w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie umowy oddania gruntu do 
odpłatnego użytkowania (druk 143);  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

  Emilia Lodzińska – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska  
  Tomasz Lechowicz - Dyrektor Wydziału Skarbu  

 
      Komisja wiodąca: K. Edukacji – pozytywna 

           K. Strategii, Budżetu i Nadzoru Właścicielskiego – pozytywna 
                         K. Sportu, Rekreacji i Turystyki – pozytywna 

 

TOMASZ LECHOWICZ - Dyrektor Wydziału Skarbu  
 

Tym  razem chodzi o gminną nieruchomość położoną przy ulicy Opolskiej 6 i którego 

w tej chwili użytkownikiem jest Miejski Klub Sportowy Atleta. Również sprawdzony pod 

względem  sposobu prowadzenia działalności, również sprawdzony pod kątem 

wykorzystywania nieruchomości i inwestowania w nią, aby w dalszym ciągu prowadzić 

swoją działalność sportową. Tenże klub stara się o dofinansowanie z funduszu 

ministerstwa sportu i turystyki z tym, że między nimi warunkiem, aby uzyskać takie 

odpowiednie fundusze, jest potrzebny odpowiedni tytuł prawny. W tym wypadku 

minimum dziesięcioletni okres użytkowania i stąd też jest propozycja pani prezydent, 

aby wyrazić zgodę, państwo wyrazili zgodę na przedłużenie tego użytkowania do 2037 

roku. Przypominam, że nieruchomość jest w użytkowaniu 2008 roku.  
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Głosowanie  (druk 143) 

Za                         29 
Przeciw                 0 
Wstrzymało się    0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr VIII/149/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie umowy oddania gruntu do odpłatnego 

użytkowania 

z dnia 28 listopada 2024 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 24  do niniejszego protokołu 

 

24) w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie umowy użytkowania (druk 144);  
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
  Emilia Lodzińska – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska  
  Tomasz Lechowicz - Dyrektor Wydziału Skarbu  

 
     Komisja wiodąca: K. Edukacji – pozytywna 

          K. Strategii, Budżetu i Nadzoru Właścicielskiego – pozytywna 
                        K. Sportu, Rekreacji i Turystyki – pozytywna 

 

TOMASZ LECHOWICZ - Dyrektor Wydziału Skarbu  
Druk  dotyczy nieruchomości gminy i położonej przy Czyżewskiego 30, a w tej chwili 

będącej w użytkowaniu Akademii Wychowania Fizycznego i Sportu w Gdańsku  

i uczelnia zawnioskowała o to, aby umożliwić jej dalszym ciągu korzystanie z tejże 

nieruchomości przedłużając prawo użytkowania do 2056 roku uczelni. Wszyscy znamy 

więc chyba w tym momencie nie warto zbyt dużo czasu poświęcać i statutowi. 

Natomiast o tyle jest to odrębna sytuacja od poprzednich z uwagi na to, że w ramach 

współpracy miasta z uczelnią uczelnia zobowiązała się do wydzierżawiania swojej 

przystani żeglarskiej przy ulicy Siennickiej dla potrzeby gdańskiej szkoły sportowej.  

I taka umowa została już zawarta. Wszystkie obostrzenia wynikające z ewentualnego 

wypowiedzenia tejże umowy dzierżawy również umowa dzierżawy obejmuje okres 

trzydziestoletni na dość preferencyjnych warunkach, stąd też w sumie pozostaje nic 

innego jak na zapoznaniu się państwa z uzasadnieniem tejże uchwały, prosić  

o pozytywne jej przyjęcie, dodam tylko tyle, że odpowiadając w tym miejscu na pytania 

państwa ewentualne, że nabycie przez miasto Gdańsk tej przystanie przy ulicy 

Siennickiej w tej chwili nie jest możliwe z uwagi na rygory formalne, jakie obowiązują 

uczelnie.  
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Udział w rozmowie wzięła: 

JOLANTA BANACH – Radna Klubu Wszystko dla Gdańska  

 

Głosowanie  (druk 144) 

Za                         29 
Przeciw                 0 
Wstrzymało się    0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr VIII/150/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie umowy użytkowania 

 

z dnia 28 listopada 2024 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 25  do niniejszego protokołu 

 

25) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy użytkowania nieruchomości (druk 145);  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

  Emilia Lodzińska – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska  
  Tomasz Lechowicz - Dyrektor Wydziału Skarbu  
 

    Komisja wiodąca: K. Edukacji – pozytywna 
         K. Strategii, Budżetu i Nadzoru Właścicielskiego – pozytywna 

 

TOMASZ LECHOWICZ - Dyrektor Wydziału Skarbu  
 

W tym wypadku bezprzetargowym przedłużeniem umowy użytkowania jest 

niepubliczne przedszkole językowe Kraina Tęczy, które posiada już w tej chwili  

w użytkowaniu nieruchomość przy ulicy Ławniczej 1/2. Tutaj jakby wyjdę naprzeciw 

potencjalnemu pytaniu pani radnej. Oświata jako taka zwolniona jest z opłat, także to 

nie jest uczelnia, to jest przedszkole. Może stąd jest pewne nieporozumienie także 

tutaj z uwagi na to na plany, też również związane z dostosowaniem nieruchomości do 

przepisów między innymi  propozycja prezydent miasta jest, aby przedłużyć to 

użytkowanie, tym już podmiotowi na prowadzenie dalszej działalności do 2027 roku.  
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Głosowanie  (druk 145) 

Za                         30 
Przeciw                 0 
Wstrzymało się    0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr VIII/151/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy użytkowania nieruchomości 

z dnia 28 listopada 2024 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 26  do niniejszego protokołu 

 

26) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy użytkowania nieruchomości (druk 146);  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

  Emilia Lodzińska – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska  
  Tomasz Lechowicz - Dyrektor Wydziału Skarbu  

 
    Komisja wiodąca: K. Edukacji – pozytywna 

         K. Strategii, Budżetu i Nadzoru Właścicielskiego – pozytywna 

 

TOMASZ LECHOWICZ - Dyrektor Wydziału Skarbu  
 
Bardzo podobna sytuacja formalno - prawna Niepubliczne Przedszkole Krasnal. Tym 

razem  nieruchomość gminną przy ulicy Żuławskiej 108, również z tych samych 

przesłanek jest propozycja przedłużenia i prawa użytkowania do 2027. Cel 

prowadzenia w dalszym ciągu przedszkola niepublicznego. Oczywiście we wszystkich 

tych przypadkach są pozytywne opinie naszego wydziału edukacji.  

Głosowanie  (druk 146) 

Za                         30 
Przeciw                 0 
Wstrzymało się    0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr VIII/152/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 
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w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy użytkowania nieruchomości 

 

z dnia 28 listopada 2024 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu 

27) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy użytkowania nieruchomości (druk 147);  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

  Emilia Lodzińska – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska  
  Tomasz Lechowicz - Dyrektor Wydziału Skarbu  

 
    Komisja wiodąca: K. Edukacji – pozytywna 

         K. Strategii, Budżetu i Nadzoru Właścicielskiego – pozytywna 

 

TOMASZ LECHOWICZ - Dyrektor Wydziału Skarbu  
Tym razem chodzi o nieruchomość położoną przy ulicy Pachołów 1. Jest to też 

nieruchomość wykorzystywana na cele prowadzenia przedszkola niepublicznego, tym 

razem przez przedszkole językowe pod Wesołą Chmurką. Analogiczna argumentacja, 

jak przy poprzednich przypadkach, jest pewnie opisana w uzasadnieniu.  

Głosowanie  (druk 147) 

Za                         30 
Przeciw                 0 
Wstrzymało się    0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr VIII/153/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy użytkowania nieruchomości 

 

z dnia 28 listopada 2024 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu 

 

28)  w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy użytkowania nieruchomości (druk 148);  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

  Emilia Lodzińska – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska  
  Tomasz Lechowicz - Dyrektor Wydziału Skarbu  
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    Komisja wiodąca: K. Edukacji – pozytywna 
         K. Strategii, Budżetu i Nadzoru Właścicielskiego – pozytywna 

 

 

TOMASZ LECHOWICZ - Dyrektor Wydziału Skarbu  
Uchwała zawiera propozycję przedłużenia prawa użytkowania do 2026 roku. Dotyczy 

to nieruchomości gminnej położonej przy ulicy Arkońskiej 25. Również na rzecz 

przedszkola niepublicznego Stokrotka. Proszę państwa, dlaczego w tym wypadku jest 

to okres jeszcze 2 lat do 2026 roku z uwagi na to, że po tym okresie prawdopodobnie 

część tego obiektu będzie przeznaczona dla potrzeby osób niepełnosprawnych i stąd 

też nieco skrócony okres użytkowania, który się proponuje państwu do zatwierdzenia.  

Głosowanie  (druk 148) 

Za                         30 
Przeciw                 0 
Wstrzymało się    0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr VIII/154/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy użytkowania nieruchomości 

 

z dnia 28 listopada 2024 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu 

29) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy użytkowania nieruchomości (druk 149);  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

  Emilia Lodzińska – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska  
  Tomasz Lechowicz - Dyrektor Wydziału Skarbu  

 
    Komisja wiodąca: K. Edukacji – pozytywna 

         K. Strategii, Budżetu i Nadzoru Właścicielskiego – pozytywna 

 

TOMASZ LECHOWICZ - Dyrektor Wydziału Skarbu  
Tym razem chodzi o nieruchomość położonej przy ulicy Pólnicy 26 z tym, że dla pod 

potrzeb przedszkola, ale publicznego, przedszkola artystyczno - językowego  

w Gdańsku z uwagi na to, że ma charakter tego przedszkola, jest to przedszkole 

publiczne. Propozycja jest przedłużenia tego prawa użytkowania do 2029 roku. 

Uzasadnienie praktycznie analogiczne do poprzednich. Również jest zawarte  
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w projekcie tegoż uchwały, także nie pozostaje nic innego jak w imieniu pani prezydent 

prosić o pozytywne przyjęcie jakiegoś projektu.  

 

Głosowanie  (druk 149) 

Za                         30 
Przeciw                 0 
Wstrzymało się    0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr VIII/155/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy użytkowania nieruchomości 

 

z dnia 28 listopada 2024 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu 

 

30) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  

Osowa pas przykolejowy w rejonie ul. Barniewickiej w mieście Gdańsku  

(druk 136);  
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Emilia Lodzińska – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 
Edyta Damszel – Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

 
     Komisja wiodąca: K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 

 

EDYTA DAMSZEL – TUREK - Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Udział w dyskusji wzięli: 

JAN PERUCKI – Radny Klubu Koalicji Obywatelskiej  

KATARZYNA CZERNIEWSKA – Radna Klubu Wszystko dla Gdańska 
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Głosowanie  (druk 136) 

Za                         23 
Przeciw                 0 
Wstrzymało się    0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr VIII/156/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  

Osowa pas przykolejowy w rejonie ul. Barniewickiej w mieście Gdańsku 

 

z dnia 28 listopada 2024 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu 

 

31) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Jelitkowo rejon ulic Kaplicznej i Bałtyckiej w mieście Gdańsku (druk 137);  
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
  Emilia Lodzińska – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 
  Edyta Damszel – Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

 
    Komisja wiodąca: K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 

 

EDYTA DAMSZEL – TUREK - Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Udział w dyskusji wzięli: 

PRZEMYSŁAW MAJEWSKI – Radny Klubu Prawo i Sprawiedliwość  

Zgłosił wniosek formalny o oddalenie do Komisji projekt druku.  

 

ANDRZEJ SKIBA - Radny Klubu Prawo i Sprawiedliwość 

Radny odczytał treść maila, który otrzymał od mieszkańca. Mail pochodzi z Rady 

Dzielnicy Żabianka -Wejhera – Jelitkowo – Tysiąclecia, jest z 28 listopada bieżącego 

roku, godzina 9:07. Podpisany przez Joannę Rutkowską, Przewodniczącą Rady 

Dzielnicy Żabianka-Wejhera-Jelitkowo-Tysiąclecia. 
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Treść maila:  

„Dzień dobry, w porządku obrad dzisiejszej IX sesji RMG będzie uchwalany plan 

zagospodarowania przestrzennego o nr 0146 w sprawie uchwalenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego Jelitkowo rejon ulic Kaplicznej i Bałtyckiej w 

mieście Gdańsku (druk137 ) uzasadnienie. Plan ten jest wyłożony po raz drugi, 

ponieważ pierwszy był zły i został zablokowany przez PWKZ. W trakcie procedowania 

planu Rada Dzielnicy Żabianka-Wejhera-Jelitkowo-Tysiąclecia dostała informację  

i udostępniono projekt uchwały o przystąpieniu do sporządzeniu planu. Od 18 

września, kiedy odbyła się prezentacja z dyskusji publicznej, do Rady Dzielnicy nie 

wpłynął wniosek o zaopiniowanie tego planu. Na wczorajszej Komisji 

Zagospodarowania Przestrzennego nawet nie wspomniano o nas i projekt planu 

zatwierdzono pod uchwalenie na dzisiejszej sesji. Uważamy takie zachowanie władz 

Miasta Gdańska za skandaliczne i nie wyobrażamy sobie aby plan ten trafił dzisiaj do 

porządku dziennego sesji i był uchwalany”. 

  

KATARZYNA CZERNIEWSKA – Radna Klubu Wszystko dla Gdańska  

JAN PERUCKI – Radny Klubu Koalicji Obywatelskiej 

KRYSTIAN KŁOS - Radny Klubu Koalicji Obywatelskiej 

PRZEMYSŁAW MAJEWSKI - Radny Klubu Prawo i Sprawiedliwość 

 

Głosowanie  (druk 137) WNIOSEK FORMALNY O ODESŁANIE DRUKU DO 
KOMISJI 

Za                           8 
Przeciw                 20 
Wstrzymało się     0 
 

PROJEKT UCHWAŁY NIE ZOSTAŁ ODESŁANY DO KOMISJI. 

Głosowanie  (druk 137) 

Za                         22 
Przeciw                 7 
Wstrzymało się    0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr VIII/157/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Jelitkowo rejon ulic Kaplicznej i Bałtyckiej w mieście Gdańsku 
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z dnia 28 listopada 2024 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu 

 

32) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Orunia – rejon ulicy Rejtana II w mieście Gdańsku (druk 153);  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

  Emilia Lodzińska – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 
  Edyta Damszel – Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

 
     Komisja wiodąca: K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 

 

EDYTA DAMSZEL – TUREK - Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Głosowanie  (druk 153) 

Za                         25 
Przeciw                 0 
Wstrzymało się    0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr VIII/158/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Orunia 

– rejon ulicy Rejtana II w mieście Gdańsku 

 

z dnia 28 listopada 2024 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu 

 

33) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Park Południowy – część zachodnia w mieście Gdańsku (druk 154);  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

  Emilia Lodzińska – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 
  Edyta Damszel – Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

 
    Komisja wiodąca: K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 
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EDYTA DAMSZEL – TUREK - Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Udział w dyskusji wzięła: 

KATARZYNA CZERNIEWSKA – Radna Klubu Wszystko dla Gdańska 

Głosowanie  (druk 154) 

Za                         26 
Przeciw                 0 
Wstrzymało się    0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr VIII/159/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Park 

Południowy – część zachodnia w mieście Gdańsku 

 

z dnia 28 listopada 2024 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu 

 

34) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Stare Szkoty – rejon ulicy Brzegi w mieście Gdańsku (druk 155);  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

  Emilia Lodzińska – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 
  Edyta Damszel – Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

 
    Komisja wiodąca: K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 

 

EDYTA DAMSZEL – TUREK - Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Udział w dyskusji wzięła: 

AGNIESZKA BARTKÓW- Radna Klubu Koalicji Obywatelskiej 

 



60 
 

Głosowanie  (druk 155) 

Za                         26 
Przeciw                 0 
Wstrzymało się    0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr VIII/160/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Stare 

Szkoty – rejon ulicy Brzegi w mieście Gdańsku 

 

z dnia 28 listopada 2024 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu 

35) w sprawie nadania nazwy skwer im. Henryka Lenarciaka (druk 151);  
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
  Piotr Borawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
  Beata Gaj – Geodeta Miasta  

 
    Komisja wiodąca: K. Bezpieczeństwa, Handlu i Współpracy z Mieszkańcami – pozytywna 

 
PIOTR BORAWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Zreferował projekt druku zgodnie z uzasadnieniem.   

Chciałem jednocześnie w odniesieniu do uzasadnienia uchwały zwrócić uwagę 
państwa na omyłkę pisarską mianowicie, pan Henryk Lenarciak został odznaczony 
złotym krzyżem zasługi w 1981, a nie w 1982 roku, co jest bardzo istotne też z punktu 
widzenia kwestii stanu wojennego i tych czasów - mocno to zmienia obraz rzeczy, za 
co bardzo dziękuję również panu radnemu Kowalczysowi, który zwrócił na to uwagę. 

Udział w dyskusji wziął: 

ANDRZEJ KOWALCZYS – Radny Klubu Koalicji Obywatelskiej 

 

Głosowanie  (druk 151) 

Za                         28 
Przeciw                 0 
Wstrzymało się    0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
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UCHWAŁĘ Nr VIII/161/24 
 

   Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie nadania nazwy skwer im. Henryka Lenarciaka 

 

z dnia 28 listopada 2024 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 36 do niniejszego protokołu 

 

36) w sprawie nadania nazwy rondo im. ks. ppłk. Józefa Wryczy (druk 152);  
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
  Piotr Borawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
  Beata Gaj – Geodeta Miasta  

 
     Komisja wiodąca: K. Bezpieczeństwa, Handlu i Współpracy z Mieszkańcami – pozytywna 

 

PIOTR BORAWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Zreferował projekt druku zgodnie z uzasadnieniem.   

 

Udział w dyskusji wzięli: 

PIOTR DZIK – Radny Klubu Wszystko dla Gdańska  

ANDRZEJ SKIBA – Radny Klubu Prawo i Sprawiedliwość  

Głosowanie  (druk 152) 

Za                         29 
Przeciw                 0 
Wstrzymało się    0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr VIII/162/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie nadania nazwy rondo im. ks. ppłk. Józefa Wryczy 

 

z dnia 28 listopada 2024 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu 
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37) w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu Gminy Miasta Gdańska   
Województwu Pomorskiemu (druk 169);  
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
  Piotr Borawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
  Łukasz Kłos – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej    

 
    Komisja wiodąca: K. Mobilności i Transportu – pozytywna 
          K. Strategii, Budżetu i Nadzoru Właścicielskiego – pozytywna 

 

PIOTR BORAWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Każdego roku jesienią przychodzę do państwa z propozycją zapłacenia do budżetu 

województwa pomorskiego określonej w uchwale kwoty, tytułem Rekompensaty za 

utratę wpływów  województwu pomorskiemu z tytułu naszego wspólnego biletu. Jak 

państwo wiecie, od marca 2020 roku dzięki naszej wspólnej inicjatywie, wszyscy 

podróżując na biletach okresowych Gdańskiej komunikacji miejskiej mogą  

i posiadający kartę mieszkańca mogą jednocześnie podróżować koleją regionalną, czy 

to SKM czy PKM czy  Polregio w  granicach administracyjnych Miasta Gdańska. Wiele 

z pasażerów docenia tą możliwość. Natomiast ze względu na to, że po stronie 

województwa pomorskiego występuje utrata wpływów z biletów, rekompensujemy 

ustaloną kwotą wynikającą z różnego rodzaju liczby pasażer pasażerów kwoty biletów 

w tym roku, po negocjacjach, po ustaleniach została ona wspólnie z samorządem 

województwa pomorskiego określona na kwotę 6,5 miliona złotych. Bardzo proszę 

państwa o to, żeby uchwalić tą propozycję i żebyśmy w przyszłym roku również 

zachowali możliwość wspólnego biletu z samorządem województwa pomorskiego.  

 

Udział w dyskusji wziął: 

KRYSTIAN KŁOS – Radny Klubu Koalicji Obywatelskiej  

 

Głosowanie  (druk 169) 

Za                         29 
Przeciw                 0 
Wstrzymało się    0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr VIII/163/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu Gminy Miasta Gdańska   

Województwu Pomorskiemu 

 

z dnia 28 listopada 2024 r.  
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Uchwała stanowi załącznik nr 38 do niniejszego protokołu 

 

38) w sprawie ustalenia wysokości opłat za usuwanie pojazdów z dróg i ich 
przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów powstałych  
w przypadku odstąpienia od usunięcia pojazdu z drogi  (druk 174);  
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Borawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Joanna Pińska – Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania    
Kryzysowego 

                        Komisja wiodąca: K. Mobilności i Transportu – pozytywna 
              K. Strategii, Budżetu i Nadzoru Właścicielskiego – pozytywna 

                          K. Bezpieczeństwa, Handlu i Współpracy z Mieszkańcami – pozytywna 

 

Joanna Pińska – Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania    
Kryzysowego 

Przedmiotem tej regulacji jest ustalenia stawek na 2025 rok za usuwanie pojazdów  

z dróg i przy ich przechowywanie na parkingu oraz ustalanie kosztów powstałych 

 w wyniku odstąpienia od usunięcia pojazdu. Jest to zadanie, które zostało nałożone 

na powiat jako zadanie własne na podstawie ustawy prawo o ruchu drogowym, a rada 

powiatu dostała kompetencje do tego, żeby ustalić właśnie te wysokość tych opłat  

i kosztów. Wysokości opłat i kosztów muszą być tak przeliczone, tak ustalone po to, 

żeby to zadanie z tych kosztów było w pełni realizowane i zapewniło sprawną realizację 

działań. To się składa na koszty, które są po stronie po stronie gminy, czyli mamy opłaty 

dla przedsiębiorcy, który realizuje to usuwanie pojazdów, ich przechowywanie, ale 

także wszystkie koszty administracyjne związaną z tym zadaniem. Ponieważ to nie 

jest tylko wydawanie tych pojazdów, ale również te pojazdy, które zostają na parkingu. 

Mamy przypadki pojazdu w sądzie, więc mamy tutaj koszty sądowe, koszty 

administracyjne związane z obsługą tego całego zadania. Dostarczanie 

korespondencji do opłaty dla kuratorów i komorników. Corocznie robimy analizę na 

podstawie danych, które mamy ilości odholowania i przechowywania pojazdów od 

stycznia do września i w tym roku ten bilans jest niestety ujemny. Dochody to są prawie 

689000 zł, a w koszty to 932000 zł. W związku z tym ta podwyżka jest uzasadniona.  

 

Głosowanie  (druk 174) 

Za                         27 
Przeciw                 0 
Wstrzymało się    0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr VIII/164/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 
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w sprawie ustalenia wysokości opłat za usuwanie pojazdów z dróg i ich 

przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów powstałych  

w przypadku odstąpienia od usunięcia pojazdu z drogi   

 

z dnia 28 listopada 2024 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 39 do niniejszego protokołu 

39) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania  
i śródmiejskiej strefy płatnego parkowania na drogach publicznych na terenie 
Miasta Gdańska oraz ustalenia stawek i sposobu poboru opłat za postój 
pojazdów samochodowych w tych strefach (druk 180);  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

  Piotr Borawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
  Agata Lewandowska – p.o. Dyrektora Biura Zarządzania Ruchem Drogowym   

  Komisja wiodąca: K. Mobilności i Transportu – pozytywna 
        K. Strategii, Budżetu i Nadzoru Właścicielskiego – pozytywna 

                                K. Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna 
                                K. Bezpieczeństwa, Handlu i Współpracy z Mieszkańcami – pozytywna 
                               K. Sportu, Rekreacji i Turystyki – pozytywna 

 

MARCIN MAKOWSKI – Radny Klubu Wszystko dla Gdańska 

Szanowna pani przewodnicząca składam wniosek formalny o 15 minutową przerwę 

dla naszego klubu.  

 
PIOTR BORAWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Jeżeli chodzi o uchwałę numer 180 czyli zmieniającą  stawki w strefach płatnego 

parkowania i śródmiejskiej strefie płatnego parkowania, to jeżeli mogą państwo 

pozwolą to się wspomogę trochę prezentacją, która też pewne realia dotyczące tego 

zakresu wskaże. Po pierwsze takie trochę wskazanie w jakim kierunku idzie ten druk, 

z którym dzisiaj idziemy, dlaczego mamy tą inicjatywę i z czego ona wynika. Po 

pierwsze-   nowelizacja ustawy, która wprowadzała wyodrębniła śródmiejskie strefy 

płatnego parkowania, weszła w życie w 2020 roku podczas rządów Prawa  

i Sprawiedliwości. Wtedy zostało to wyodrębnione i wtedy również na kanwie tego 

prawa my dostosowaliśmy naszą uchwałę w 2020 roku do tego, żeby wyodrębnić 

śródmiejską strefę płatnego parkowania. No i od tego czasu ta uchwała oczywiście 

była zmieniana co do zakresu, jeżeli mówimy o zakresie terytorialnym, dotyczącym 

stref płatnego parkowania.  Natomiast nie była w żaden sposób regulacja cen, jeżeli 

chodzi o wzrost tych cen, czyli mając na kanwie to, że dzisiejsza propozycja regulacji, 

która jeżeli państwo radni ją przyjmą. Weszłaby w życie zgodnie z naszym planem, od 

1 lutego przyszłego roku. Powoduje to, że niemal pięcioletni okres jest czasu, od kiedy 

weszło ostatnie zmiany do zmiany obecnych. Jak wiecie w tym czasie szanowni 

państwo zarówno dochody mieszkańców znacząco wzrosły. Znaczący wzrost również 

w wyniku tego, że przez ten okres czasu w Polsce i nie tylko była bardzo wysoka 

inflacja, a co za tym idzie główny cel. Potem cel strefy płatnego parkowania, czy to 

śródmiejskiej, czy w innych zakresach. I wiecie państwo doskonale po bardzo wielu 
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wnioskach, rad dzielnic nie jest celem fiskalnym, wbrew temu co wielu zwolenników  

 i przedstawicieli opozycji twierdzi. Celem wprowadzenia tego rozwiązania jest 

wywołanie rotacji, która jest potrzebna z uwagi na to, że liczba miejsc do parkowania 

w stosunku do potrzeb będzie zawsze mniejsza i my musimy właśnie poprzez zarówno 

na regulacje cenowe, jak i inne polityki, o których również chciałbym wspomnieć, 

doprowadzić do takiej sytuacji, w której ta rotacja zostanie wywołana i taka jest główna 

przyczyna dzisiejszej uchwały. To znaczy ceny z 2020 roku nie odpowiadają dzisiejszej 

rzeczywistości i powodują- spróbuję to również państwu udowodnić na liczbach to, że 

ten współczynnik rotacji z roku na rok nam spada i wywołuje już no taką sytuację,  

w której zwłaszcza w Śródmieściu ciężko znaleźć miejsce do parkowania również  

w strefie płatnej. Wbrew również  różnego rodzaju mitom, opiniom, ceny parkowania 

w mieście Gdańsku na chwilę obecną są jednymi z najniższych w Polsce. Jeżeli 

popatrzymy na największe metropolie w naszym kraju, również za chwilkę takie 

porównanie państwu przekaże. No i ostatnia część, która jest również bardzo istotna. 

Nie ukrywam, nie ukrywamy, że w tym zakresie dotyczącym cen parkowania  

w mieście, ale również w innych aspektach różnego rodzaju serwisu miasta, 

chcielibyśmy w tym roku i w kolejnych latach obowiązującej kadencji bardziej związać 

różnego rodzaju opłaty z kartą mieszkańca w naszym. Uważamy, że mieszkańcy, 

którzy tu mieszkają i tu pracują i tu płacą podatki, a w związku z tym mają realny wpływ 

na to, jakie są przychody budżetu miasta i jaki możemy realizować za to serwis miejski 

powinny mieć preferencyjne stawki różnego rodzaju usług, za które właśnie płacą, 

realizując dochody w mieście wobec innych osób, które korzystają z różnego rodzaju 

usług miejskich, którzy poprzez swój dochód podatkowy nie dorzucają się do 

miejskiego budżetu, dorzucają się do niego w innych samorządach, gdzie są 

zameldowani, bądź gdzie są rezydentami podatkowymi. Jeżeli chodzi o ostatnie lata, 

to są dane GUS bardzo łatwe do zweryfikowania. Oczywiście uśrednione w danym 

roku, bo cena pewnie paliwa jak państwo doskonale wiecie, waha się właściwie z dnia 

na dzień, z tygodnia na tydzień, więc ona jest uśredniona natomiast widzicie państwo, 

co się wydarzyło przez ostatnie 5 lat. Ceny w strefach płatnego parkowania nie uległy 

zmianie. Natomiast w tym okresie czasu zarówno cen paliwa, ceny biletów na 

komunikację miejską czy to biletów czy bilety do kina, czy wreszcie płaca minimalna, 

która już dzisiaj wiadomo, że w 2025 roku jeszcze wzrośnie do poziomu ponad 4600 

zł rocznie. Bardzo dynamicznie, zwłaszcza przez ostatnie lata, ma to pewnie też 

związek z tym, że no to ten wzrost jest wynikiem dużej inflacji.  Jak państwo wiecie,  

w tym okresie skumulowana inflacja była na poziomie ponad 40%, 45%. Jeżeli chodzi 

o opłaty za parkowanie w porównaniu do innych miast w Polsce, to myślę, że równie 

dobrze, no bo to też pokazuje, w jaki sposób jesteśmy na dzień dzisiejszy.  

W porównaniu do innych dużych metropolii, czy naszych sąsiednich miast, tutaj  

w Trójmieście pokazuje ceny zarówno  w strefach płatnego parkowania, jak 

 i w śródmiejskiej strefie płatnego parkowania. Państwo wiecie, że na mocy dzisiaj 

obowiązujących przepisów w Sopocie tego typu strefy nie można stanowić ze względu 

na liczbę mieszkańców. Natomiast widzicie państwo, że tak jak powiedziałem na 

wstępie, na dzień dzisiejszy te stawki za parkowanie są jednym z najniższych, jeżeli 

oczywiście patrzymy na porównywalne miasta, metropolie, bo oczywiście na pewno 

zdarzają się mniejsze miasta, które mają stref płatnego parkowania w mniejszym 

zakresie, ale myślę, że metropolitalny charakter naszego miasta jednak pokazuje to, 

że powinniśmy się z porównywalnymi miastami porównywać. Tak wyglądają te stawki 
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na chwilę obecną. Również jeżeli spojrzymy na stawki rynkowe na parkingach 

komercyjnych bądź różnego rodzaju instytucji to widzicie, że te stawki również się 

wahają, są w zależności od tego którego miejsca pokażemy właściwie od 3 - 4 zł za 

godzinę do nawet 10 zł. Czy to w Szpitalu Marynarki Wojennej czy w Muzeum II Wojny 

Światowej również 10 zł kosztuje godzina parkowania. Przypominam jednocześnie, że 

z punktu widzenia zachowań mieszkańców. Mieszkaniec dużo szybciej wybiera 

najpierw parkowanie w pasie drogowym na ulicy, bo jest to sprawniejsze, szybsze, 

dopiero później szuka miejsca w kubaturowych parkingach. Dlatego to też  

w przypadku naszego kubaturowego parkingu przy Urzędzie Wojewódzkim Urzędzie 

Marszałkowskim mają to znaczenie, jest tam niższa cena, ponieważ no zachowanie 

mieszkańców jest takie, że w pierwszym w pierwszej próbie szuka tego miejsca  

w pasie drogowym. Co się zadziało w trakcie ostatnich 5 lat? W większości miejsc te 

ceny wzrosły, wzrosły znacząco, wzrosły, czasem kilkukrotnie. Pokazuje kilka 

przykładów. Oczywiście tych przypadków jest znacznie więcej w sąsiednim w Sopocie 

wzrost stawek 2022, 2024 stawki wzrosły jest za pierwszą godzinę z 3,30 na 5,20. 

Jeszcze raz powtarzam, w Sopocie nie ma możliwości ustanawiania śródmiejskiej 

strefy płatnego parkowania i poboru opłat w weekendy. W Toruniu 2021, 2022  rok 

wzrost stawek z 1,83 zł na  4,30 zł w strefie śródmiejskiej.  Łódź 2021-2024 rok 

parkowanie wynosiło na takim poziomie, kiedy my ustawialiśmy, że  2020 roku 

wynosiło na poziomie 2,5 dzisiaj to 4, 5 zł. Kolejne przypadki, w tym Kraków, które 

mocno zmienił te ceny.  Na kanwie tego, co państwu powiedziałem, chcieliśmy 

państwu w tym druku w tej uchwale zaproponować zwiększenie stawek obecnych 

stawek z 2020 roku o średnią cenę około 30%. I tak strefie śródmiejskiej, czyli 

czerwonej, która obowiązuje od 9-20, proponujemy wzrost podstawowej za pierwszą 

godzinę z 5 50 x 7 50, w kolejnych, adekwatnie i oczywiście po trzeciej godzinie powrót 

do stawki podstawowej. Oznacza to, że dzisiejsze trzygodzinne parkowanie wzrośnie 

z 20 zł do 27, 30. Jeżeli chodzi o pozostałe strefy parkowania, czyli niebieska, ta, która 

obowiązuje do godziny 17:00 również około trzydziestoprocentowy wzrost 

podstawowej stawki z 3 90 na 5 zł. W Zielonej, która działa do godziny 15:00. Ten 

wzrost jest również 3,90 do 5 zł. Jeżeli chodzi o opłaty zryczałtowane, czyli  

w przypadku mieszkańców, którzy mieszkają w dzielnicach, w której taki pobór opłat 

jest występuje, chcielibyśmy pozostawić cenę na pierwsze auto, czyli obowiązującą 

cenę 10 zł miesięcznie. To są stawki miesięczne. Czyli pierwsze auto kosztuje nas 10 

zł. Drugie auto chcieliśmy podnieść z 10 do 20 zł przypominam miesięcznie, natomiast 

zgodnie z naszymi politykami, w momencie, kiedy już mówimy o trzecim aucie czy 

kolejnym, to te stawki rosną już wielokrotnie z 50 zł do 260. Jest to jasna i klarowna 

polityka, w której no po prostu chcemy wywołać taki efekt żeby w tym miejscach, gdzie 

jest są strefy płatnego parkowania tych aut po prostu było mniej. Również jeżeli chodzi 

o działalności gospodarcze,  to ten wzrost jest znaczy adekwatnie, jest oczywiście 

jeżeli chodzi o mieszkańców abonamentami rocznymi. Jeżeli chodzi o działalność 

gospodarczą, to zarówno jeżeli chodzi o jedną miesięczną czy roczną to ten wzrost 

jest również około trzydziestoprocentowy. Natomiast występują  również abonamenty 

dla osób, które nie są mieszkańcami, a które chciałyby wykupić taki abonament. One 

są oczywiście w dość zaporowych cenach. Po prostu sprzedajemy w tej chwili 17 czy 

18 tego typu abonamentów. Natomiast niektóre firmy decydują się mimo wszystko na 

wykup tego typu abonamentów. One również około 30% zmieniają swoją cenę.  

Również kwestia opłaty dodatkowej dzisiaj wynoszącej podstawowej propozycji 200 
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zł, natomiast obniżonej tej, której mieszkańcy płacą ją w ciągu 14 dni, które są 

obniżone do 130 zł. Ten wzrost proponujemy ze obniżonej ze 130 na 170 zł. Natomiast 

w tej podstawowej z 200 na 300 zł to również jest to świadoma polityka, jak państwo 

widzicie. 76% osób, które musi uiścić opłatę dodatkową czyni to w tym 14 dniowym 

terminie.  To również obniża koszty działalności strefy płatnego parkowania. Zwłaszcza 

koszty ewentualnej windykacji. Tym mechanizmem, który dzisiaj tu państwu proponuje 

chcemy wzmocnić to, aby większość osób, jeżeli już na taką opłatę dodatkową natrafi 

to, żeby uiszczała  ją w 14 dniowym terminie. Co tak jak powiedziałem zmniejszy 

koszty administracyjne poboru opłat. No i to  czym chciałbym zakończyć prezentację 

przed dyskusją, czyli propozycja wsparcia naszych mieszkańców, tych, którzy płacą 

tutaj podatki tym, którzy są mieszkańcami, tym, którzy posiadają kartę mieszkańca, 

chcielibyśmy zaproponować wszystkim użytkownikom karty mieszkańca, żeby po 

zarejestrowaniu swojego numeru rejestracyjnego mogli raz dziennie przez godzinę 

parkować w dotychczasowych stawkach, czyli wtedy ich podwyżka w żaden sposób 

nie dotyka. Jeżeli ktoś ma kartę mieszkańca, tak jak powiedziałem jest. Płaci tutaj  

u nas, w Gdańsku podatki, chcemy, żeby również wywołując rotacje, czyli właśnie 

załatwić tą sprawę w ciągu godziny, żeby ta propozycja mieszkańców w żaden sposób 

nie dotknęła i w żaden sposób podwyżkach nie dotknęła. To taka korzyść dla 

mieszkańców, która jest odczuwalna i zauważalna i również chciałbym żeby opłaty za 

parkowanie z kartą mieszkańca w ten sposób zostały połączone. Tyle tytułem 

omówienia uchwały.  

 

Udział w dyskusji wzięli: 

PRZEMYSŁAW MAJEWSKI – Radny Klubu Prawo i Sprawiedliwość 

ANDRZEJ SKIBA -  Radny Klubu Prawo i Sprawiedliwość 

ALEKSANDER JANKOWSKI - Radny Klubu Prawo i Sprawiedliwość 

PIOTR DZIK – Radny Klubu Wszystko dla Gdańska  

ŻANETA GERYK – Radna Klubu Koalicji Obywatelskiej 

KRYSTIAN KŁOS – Radny Klubu Koalicji Obywatelskiej 

MARCIN MAKOWSKI – Radny Klubu Wszystko dla Gdańska  

KATARZYNA CZERNIEWSKA - Radna Klubu Wszystko dla Gdańska 

MAXIMILIAN KIETURAKIS - Radny Klubu Wszystko dla Gdańska 

KAROL RABENDA – Radny Klubu Prawo i Sprawiedliwość 

BARBARA IMIANOWSKA – Radna Klubu Prawo i Sprawiedliwość 
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ŁUKASZ ŚWIACKI - Radny Klubu Wszystko dla Gdańska 

 Głosowanie  (druk 180) 

Za                         23 
Przeciw                 7 
Wstrzymało się    0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr VIII/165/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 
 

zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania  

i śródmiejskiej strefy płatnego parkowania na drogach publicznych na terenie Miasta 

Gdańska oraz ustalenia stawek i sposobu poboru opłat za postój pojazdów 

samochodowych w tych strefach 

 

z dnia 28 listopada 2024 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 40 do niniejszego protokołu 

 

40) w sprawie rozpatrzenia petycji Pana XY w sprawie pozostawienia boiska 
znajdującego się przy ul. Dworskiej 29A (działka 367/31, obręb 034) w Gdańsku  
i jego wyremontowania (druk 161);  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Cezary Śpiewak – Dowbór – Przewodniczący Komisji Ds. Skarg, Wniosków i Petycji 

 

CEZARY ŚPIEWAK - DOWBÓR – Przewodniczący Komisji Ds. Skarg, Wniosków 
i Petycji 
Przedstawił petycję zgodnie z uzasadnieniem. 

Udział w dyskusji wziął: 

ANDRZEJ SKIBA – Radny Klubu Prawo i Sprawiedliwość 

 

Głosowanie  (druk 161) 

Za                         29 
Przeciw                 0 
Wstrzymało się    1 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
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UCHWAŁĘ Nr VIII/166/24 
 

   Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie rozpatrzenia petycji Pana XY w sprawie pozostawienia boiska 

znajdującego się przy ul. Dworskiej 29A (działka 367/31, obręb 034) w Gdańsku  

i jego wyremontowania 

 

z dnia 28 listopada 2024 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 41 do niniejszego protokołu 

 

41)  w sprawie rozpatrzenia petycji Pani XY i Pani XY (druk 162); 

 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Cezary Śpiewak – Dowbór – Przewodniczący Komisji Ds. Skarg, Wniosków i Petycji 

 

CEZARY ŚPIEWAK - DOWBÓR – Przewodniczący Komisji Ds. Skarg, Wniosków 
i Petycji 
Przedstawił petycję zgodnie z uzasadnieniem. 

Udział w dyskusji wzięli: 

ANDRZEJ SKIBA – Radny Klubu Prawo i Sprawiedliwość 

KRYSTIAN KŁOS – Radny Klubu Koalicji Obywatelskiej 

Głosowanie  (druk 162) 

Za                         30 
Przeciw                 0 
Wstrzymało się    0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr VIII/167/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie rozpatrzenia petycji Pani XY i Pani XY 

 

z dnia 28 listopada 2024 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 42 do niniejszego protokołu 
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42) w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 27 września 2024 roku (data wpływu)  
o nadanie nazwy ulicy (druk 163);  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Cezary Śpiewak – Dowbór – Przewodniczący Komisji Ds. Skarg, Wniosków i Petycji 

 

CEZARY ŚPIEWAK - DOWBÓR – Przewodniczący Komisji Ds. Skarg, Wniosków 
i Petycji 
Przedstawił petycję zgodnie z uzasadnieniem. 

Udział w dyskusji wzięli: 

ALEKSANDER JANKOWSKI – Radny Klubu Prawo i Sprawiedliwość 

KRYSTAIN KŁOS – Radny Klubu Koalicji Obywatelskiej 

 

Głosowanie  (druk 163) 

Za                         30 
Przeciw                 0 
Wstrzymało się    0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr VIII/168/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 27 września 2024 roku (data wpływu)  

o nadanie nazwy ulicy 

 

z dnia 28 listopada 2024 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 43 do niniejszego protokołu 

 

43) w sprawie skargi Pana XY na Dyrektora Szkół Okrętowych i Technicznych 
CONRADINUM w Gdańsku (druk 164);  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Cezary Śpiewak – Dowbór – Przewodniczący Komisji Ds. Skarg, Wniosków i Petycji 

 

 
CEZARY ŚPIEWAK - DOWBÓR – Przewodniczący Komisji Ds. Skarg, Wniosków 
i Petycji 
Przedstawił skargę zgodnie z uzasadnieniem.  
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Głosowanie  (druk 164) 

Za                         28 
Przeciw                 0 
Wstrzymało się    0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr VIII/168/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie skargi Pana XY na Dyrektora Szkół Okrętowych i Technicznych 

CONRADINUM w Gdańsku 

 

z dnia 28 listopada 2024 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 44 do niniejszego protokołu 

 

44) w sprawie rozpatrzenia skargi Pani XY i Pana XY z dnia 4 marca 2024 roku na 
Dyrektora Gdańskiej Szkoły Szermierki w części nieprzekazanej do 
Pomorskiego Kuratora Oświaty (druk 165);  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Cezary Śpiewak – Dowbór – Przewodniczący Komisji Ds. Skarg, Wniosków i Petycji 

 

CEZARY ŚPIEWAK - DOWBÓR – Przewodniczący Komisji Ds. Skarg, Wniosków 
i Petycji 
Przedstawił skargę zgodnie z uzasadnieniem.  

 

Udział w dyskusji wzięli:  

JOLANTA BANACH – Radna Klubu Wszystko dla Gdańska  

WOJCIECH BŁASZKOWSKI – Radny Klubu Wszystko dla Gdańska 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

 

Głosowanie  (druk 165) 

Za                         14 
Przeciw                 5 
Wstrzymało się    8 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
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UCHWAŁĘ Nr VIII/169/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie rozpatrzenia skargi Pani XY i Pana XY z dnia 4 marca 2024 roku na 

Dyrektora Gdańskiej Szkoły Szermierki w części nieprzekazanej do Pomorskiego 

Kuratora Oświaty 

 

z dnia 28 listopada 2024 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 45 do niniejszego protokołu 

 

45) w sprawie skargi Pana XY na Dyrektora Gdańskiego Ośrodka Sportu  
(druk 166);  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Cezary Śpiewak – Dowbór – Przewodniczący Komisji Ds. Skarg, Wniosków i Petycji 

 

CEZARY ŚPIEWAK - DOWBÓR – Przewodniczący Komisji Ds. Skarg, Wniosków 
i Petycji 
Przedstawił skargę zgodnie z uzasadnieniem.  

 

Głosowanie  (druk 166) 

Za                         25 
Przeciw                 0 
Wstrzymało się    0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr VIII/170/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie skargi Pana XY na Dyrektora Gdańskiego Ośrodka Sportu 

 

z dnia 28 listopada 2024 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 46 do niniejszego protokołu 
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46) w sprawie skargi Pana XY na Komendanta Straży Miejskiej w Gdańsku 
 (druk 167);  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Cezary Śpiewak – Dowbór – Przewodniczący Komisji Ds. Skarg, Wniosków i Petycji 

 

CEZARY ŚPIEWAK - DOWBÓR – Przewodniczący Komisji Ds. Skarg, Wniosków 
i Petycji 
Przedstawił skargę zgodnie z uzasadnieniem.  

 

Głosowanie  (druk 167) 

Za                         22 
Przeciw                 0 
Wstrzymało się    7 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr VIII/171/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie skargi Pana XY na Komendanta Straży Miejskiej w Gdańsku 

 

z dnia 28 listopada 2024 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 47 do niniejszego protokołu 

 

47) w sprawie skargi Pana XY na Dyrektora Zarządu Transportu Miejskiego  
w Gdańsku (druk 168);  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Cezary Śpiewak – Dowbór – Przewodniczący Komisji Ds. Skarg, Wniosków i Petycji 

 

CEZARY ŚPIEWAK - DOWBÓR – Przewodniczący Komisji Ds. Skarg, Wniosków 
i Petycji 
Przedstawił skargę zgodnie z uzasadnieniem.  

Głosowanie  (druk 168) 

Za                         27 
Przeciw                 0 
Wstrzymało się    0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
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UCHWAŁĘ Nr VIII/172/24 
 

   Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie skargi Pana XY na Dyrektora Zarządu Transportu Miejskiego  

w Gdańsku 

 

z dnia 28 listopada 2024 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 48 do niniejszego protokołu 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  

To był ostatni druk z Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Przechodzimy do apelu  

w sprawie schroniska dla osób w kryzysie bezdomności w dzielnicy Gdańsk 

Przeróbka. Poproszę Wnioskodawców apelu, czyli Klub Radnych Prawa  

i Sprawiedliwości o powiedzenie o tym apelu, a potem poproszę przewodniczącego 

Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej o zreferowanie poprawki, która została złożona.  

 

48) APEL w sprawie schroniska dla osób w kryzysie bezdomności w dzielnicy 

Gdańsk Przeróbka (druk 183 + poprawka + autopoprawka do poprawki);  

 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Tomasz Rakowski – Przewodniczący Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości 

 

ANDRZEJ SKIBA – Radny Klubu Prawo i Sprawiedliwość 

Szanowni państwo rzeczywiście można powiedzieć, że chyba zmęczenie wszystkim 

się ujawnia. Jest już późno. Ale proszę państwa zmęczenie widzę także na twarzach 

szanownych pań z Rady Dzielnicy Przeróbka. Proszę państwa, pani przewodnicząca 

Żmijewska i pani przewodnicząca Kaczmarska są dzisiaj z nami i tak jak one również 

są zmęczone, bo przybyły ponad 2 godziny temu z pracy prosto odnośnie swojej małej 

dzielnicy, ale bardzo ważnej dzielnicy, proszę państwa. Chciałbym rzec, że nie jest za 

późno, mimo późnej godziny, żeby podjąć dzisiaj ważną decyzję, ważną dla 

mieszkańców przeróbki. I teraz, zanim odczytam treść apelu z uzasadnieniem, moja 

taka propozycja, mając na uwadze to, że jest późno, ale nie za późno i mając na 

uwadze to, że jesteśmy pewnie  również zmęczeni, ale jeszcze bardziej zmęczeni są 

mieszkańcy Przeróbki. O co chodzi? Ja jestem gotów zrezygnować z mojego głosu 

jakiegokolwiek wy dyskusji nad apelem, jestem w stanie poprosić moich kolegów  

i koleżanki z Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości o to żeby albo maksymalnie 

ograniczyli, albo żeby nie zabierali głosu w dyskusji. Po odczytaniu apelu pod jednym 

warunkiem, że pozwolimy paniom z Rady Dzielnicy Przeróbka zabrać głos. Ja wiem, 

że kwestie dotyczące porządku obrad są w gestii pani przewodniczącej. Znam reguły, 
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które rządzą salą, na której jesteśmy, ale jesteśmy Radą Miasta Gdańska, a nie tylko 

radni miejscy, ale również nasi partnerzy, nasze koleżanki, koledzy z rady dzielnic mają 

swój głos. To jak zrobi pani przewodnicząca oczywiście będzie pani wyborem. Ja tak, 

żeby nie było, że idealistycznie, to interesownie Skiba będzie ciszej, poprosi kolegów, 

żeby byli krócej jeżeli pani udzieli głosu Przeróbce, to jest moja propozycja. A teraz już 

konkrety, czyli chodzi o apel. Apel Rady Miasta Gdańska z dnia 28 listopada 2024 roku 

w sprawie schroniska dla osób w kryzysie bezdomności w dzielnicy Gdańsk Przeróbka 

następnie jest podstawa prawna i paragraf jeden Rada Miasta Gdańska 

uwzględniając. Liczne sygnały od mieszkańców Przeróbki oraz reprezentującej ich 

interesy rady dzielnicy. Apeluję do Prezydenta Miasta Gdańska o natychmiastowe 

podjęcie działań mieszczące się w zakresie kompetencji prezydenta, mających na celu 

wstrzymanie decyzji zezwalającej na realizację inwestycji pod nazwą schronisko dla 

osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi przy ulicy Siennickiej w Gdańsku. 

Paragraf drugi powierza się przewodniczącej Rady Miasta Gdańska przekazanie 

niniejszego apelu prezydentowi Miasta Gdańska. I teraz uzasadnienie, proszę 

państwa ja odczytam, co jest w uzasadnieniu i kilka słów dodam korzystając z tego, że 

zostałem poproszony, wyznaczony do tego, żeby zreferować apel.  Po pierwsze, to nie 

jest apel, proszę państwa Klubu Prawa i Sprawiedliwości w sensie faktycznym to 

znaczy formalnie to myśmy go złożyli, ale my bazujemy na liście otwartym, który każdy 

z państwa uzyskał, czego dowodem jest treść tutaj przedstawiona na liście otwartym, 

o którym już mówię - uzasadnienie.  Od wielu miesięcy mieszkańcy Przeróbka 

zwracają uwagę na pomijanie ic hgłosu w decyzjach dotyczących spraw istotnych dla 

dzielnicy. Choć Przeróbka zajmuje zaledwie 2,5% powierzchni miasta, to na tym 

niewielkim obszarze skoncentrowano kilka uciążliwych społecznie działalności, które 

znacząco obniżają komfort życia. Na terenie Przeróbki znajduje się Zakład Karny  

o charakterze półotwartym. Powstaje coraz więcej hoteli dla imigrantów zarobkowych, 

a przez dzielnicę przebiega jedna z ważniejszych linii kolejowych, którą codziennie 

przejeżdżają dziesiątki transportów, także z materiałami pylącymi.  W liście otwartym 

z dnia 18 listopada 2024 roku skierowanym do prezydenta Miasta Gdańska i Rady 

Miasta Gdańska mieszkańcy wskazali na te problemy oraz wyrazili sprzeciw wobec 

niekonsultowanej  z nimi i Radzie Dzielnicy Przeróbka decyzji o lokalizacji schroniska 

dla osób bezdomnych przy ulicy Siennickiej w Gdańsku. Warto podkreślić, że 

mieszkańcy nie kwestionują potrzeby udzielania pomocy osobom bezdomnym  

w ramach systemowego wsparcia - wtrącenie ode mnie ja też nie kwestionuję. Trzeba 

rozsądnie pomagać. Wskazują jednak, że decyzje dotyczące lokalizacji takich 

ośrodków powinny być przemyślane i uwzględniać warunki środowiskowe oraz 

potrzeby lokalnej społeczności. Usytuowanie schroniska na terenie zagrożonym 

zalaniem w pobliżu intensywnie eksploatowanej linii kolejowej i w miejscu  

o przekroczonych normach hałasu. Jest w ich ocenie nieodpowiednie. Biorąc pod 

uwagę jednoznaczny sprzeciw mieszkańców, wyrażony między innymi przez zebranie 

ponad tysiąca, a dokładnie 1075 podpisów w dzielnicy liczącej około 3,5 tysiąca 

mieszkańców oraz brak transparentnych i rzetelnych konsultacji społecznych  

w sprawie lokalizacji schroniska. Dla osób bezdomnych zasadnym jest odstąpienie od 

realizacji tej inwestycji. Mieszkańcy Przeróbki co widzimy także na sali dzisiaj wyrażają 

chęć aktywnego udziału w procesach decyzyjnych dotyczących ich dzielnicy. 

Przypominają, że w przestrzeni publicznej, zwłaszcza podczas kampanii wyborczych 

regularnie słyszą zapewnienia o znaczeniu ich głosu. Oczekują, że te deklaracje 
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składane także przez władze Gdańska są nie tylko kolejnym sloganem, a poważną 

obietnicą złożoną mieszkańcom, która będzie realizowana. W związku z powyższym 

zasadne jest przyjęcie apelu, do prezydenta Miasta Gdańska o podjęcie działań 

mających na celu rezygnację. Podkreślam raz jeszcze, rezygnację z realizacji 

inwestycji pod nazwą Schronisko dla Osób Bezdomnych z usługami opiekuńczymi 

przy ulicy Siennickiej w Gdańsku. Takie działanie byłoby wyraźnym sygnałem, że głos 

mieszkańców Przeróbki jest słyszany i respektowany, a ich prawa do 

współdecydowania o przyszłości dzielnicy są szanowane. I kilka, proszę państwa, 

zdań, wiem, że jest późno, ale nie jest za późno na ważne decyzje odnośnie Przeróbki. 

Wiem, bo widziałem, że wpłynęły, o czym usłyszymy za chwilę poprawki, a później co 

jest też warte odnotowania autopoprawki dotyczące tekstu tego apelu. Proszę 

państwa, oczywiście większość w Radzie Miasta jest jaka jest. Państwo, 

prawdopodobnie głosami koalicji rządzącej, wybierzecie wersję, którą wolicie. Ja 

oświadczam z tego miejsca, że my, mimo, że chcemy takiej wersji apelu poprzemy  

i poprawki i autopoprawkę, bo uważamy, że każdy głos, który sprawi, że temat 

dotyczący schroniska dla osób bezdomnych na Przeróbce, że interes Przeróbki, że 

głos jej mieszkańców będzie dalej słyszany, bo dziś to się nie skończy. Uważamy za 

rzecz bardzo potrzebna. Natomiast skoro mowa o głosach to chciałem tutaj zwrócić 

się nie tylko do Radnych Miasta Gdańska ogółem, ale zwłaszcza do szanownych 

moich koleżanek i kolegów z okręgu numer jeden. Szanowni Państwo, czy wiecie co 

łączy nas mimo różnic i tego, że oczywiście w jednym okręgu kandydujemy? Łączy 

nas liczba proszę państwa 804. Trochę dziwna prawda? 804 to liczba łączna głosów, 

które padły na dzisiejszych radnych z tego okręgu. Na Cezarego Śpiewaka Dowbora, 

na Katarzynę Czerniewską, na Agnieszkę Bartków, na Aleksandra Jankowskiego i na 

Andrzeja Skibę 804 głosy. A podpisów pod apelem, pod petycją pod głosem odnośnie 

tej inwestycji, budzącej duże emocje jest 1075. Proszę państwa na Skibę i na 

Jankowskiego na pisowców padło z tego około 350 głosów, czyli że to państwa 

wyborcy również z dużą pracą, z dużą pewnością zagłosowali także za głosem Rady 

Dzielnicy za tym, żeby być wysłuchanym. Możecie nas nie słuchać. macie do tego 

prawo, macie większość w Radzie, do was decyzja będzie tak naprawdę należała, ale 

w waszym interesie. A jeżeli nie trafi interes, że w interesie Przeróbki, to w waszym 

interesie zagłosujcie za apelem wersji pierwotnej, a powiem więcej. Jeśli  

z jakichkolwiek powodów, bo mogę to zrozumieć na gruncie pewnej logiki politycznej 

jest dla was trudnością, żeby się porozumieć, mimo że być może chcielibyście w 

ramach swojej koalicji, to odpowiedzcie na jedno proste pytanie, jeśli będzie potrzebna 

dyskusja, czy jesteście szanowni państwo, koledzy i koleżanki, zwłaszcza z okręgu 

numer jeden, nie dla mnie, nie dla kolegi Jankowskiego, dla pań, które siedzą od 2 

godzin z tyłu dla Przeróbki dla 3,5 tysiąca  mieszkańców, powiedzcie jedną prostą 

rzecz, czy jesteście za tym, żeby zatrzymać, czy to zrobimy w formie prawnej czy 

faktycznej, ale żeby zatrzymać i nie realizować w tym miejscu tego ośrodka, tego 

schroniska dla osób bezdomnych. Bo jeżeli proszę państwa, podobnie jak my, jak 

mieszkańcy Przeróbki, uważacie a jestem w stanie w stanie to uwierzyć, że osobom 

bezdomnym trzeba pomagać, bo my tak również uważamy, to należy robić to w sposób 

umiejętny. Zarzuty, które są podnoszone przez społeczność Przeróbki. W moim 

odczuciu to coś więcej. To coś więcej niż tylko kilka słów, to realny głos 1 z dzielnic 

Gdańska, która wiele miastu daje wiele daje, ponieważ na terenie Przeróbki istnieją 

bardzo ważne jak wiemy zakłady przemysłowe, linie kolejowe i tak dalej. Proszę 
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państwa, Przeróbka dużo daje naszemu miastu ta mała, ale waleczna. Znakomita 

dzielnica. Ta mała wielka społeczność, która potrafiła obronić bibliotekę i która siedzi 

dzisiaj po pracy w czwartek po ciężkim tygodniu pracy, a jeszcze do roboty trzeba jutro 

iść, jest dzisiaj na sali z nami i liczy na was. Po prostu moja propozycja końcowa Skiba 

zamilknie w dyskusji i poprosi o to kolegów z klubu PiS. Jeżeli głos zostanie przyznany 

również -  tu się z prośbą zwracam do pani przewodniczącej, dajmy szansę, jeśli nie 

dwóm to chociaż jednej z pań z Rady Dzielnicy. Dziękuję państwu bardzo zachęcam 

do poparcia apelu bez poprawek.  

CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR – Radny Klubu Koalicji Obywatelskiej  

Szanowna pani przewodnicząca wnieśliśmy jako Klub Radnych Koalicji Obywatelskiej 

poprawkę z propozycją nieco zmienionej treści, aniżeli przygotowali to autorzy projektu 

apelu. Natomiast też poszukując tego, aby udało się tutaj znaleźć jednomyślne, 

jednogłośne stanowisko całej Rady Miasta Gdańska wybraliśmy z częścią z radnych, 

którzy nie brali udziału w przygotowywaniu treści redakcyjnej tej poprawki złożonej 

przez Klub Radnych Koalicji Obywatelskiej taką treść, którą dziś rano zgłosiliśmy jako 

autopoprawkę do poprawki.  Wiem, że to formalnie jest taki językowo dziwnie to brzmi, 

natomiast to, nad czym dzisiaj będziemy głosować, jeśli chodzi o poprawkę klubu 

Koalicji Obywatelskiej z autopoprawką to Rada Miasta Gdańska, uwzględniając liczne 

sygnały od mieszkanek i mieszkańców dzielnicy Przeróbka oraz reprezentujący ich 

interesy apeluję do Prezydent Miasta Gdańska Aleksandry Dulkiewicz o podjęcie 

działań mieszczących się w zakresie kompetencji Prezydenta Miasta Gdańska  

w związku z inwestycją. Otwórz “schronisko dla osób bezdomnych z usługami 

opiekuńczymi przy ulicy siennickiej w Gdańsku, zamknąć “na działce przy ulicy 

Siennickiej. W zakresie wyjaśnienia wątpliwości zgłaszanych przez przewodniczącą, 

radę dzielnicy rady dzielnicy Przeróbka co do kwestii opinii lub stanowiska wód 

polskich z uwagi na odległość wyżej wymienionej inwestycji od martwej Wisły, rozwoju 

usług społecznych skierowanych do mieszkanek i mieszkańców dzielnicy Przeróbka, 

w tym między innymi uruchomienia klubu sąsiedzkiego i wsparcia psychologicznego. 

Czy poprawę bezpieczeństwa i jakości życia w dzielnicy Przeróbka. Drodzy państwo 

jeszcze kilka, kilkanaście minut temu miały pewność, że poprawkę w takim brzmieniu 

finalnym poprą 2 z 3 klubów politycznych w Radzie Miasta Gdańska. Przed chwilą  

z ust przedstawiciela klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości dowiedzieliśmy się, że 

klub Radnych Prawa i Sprawiedliwości również poprze poprawkę zaproponowaną 

przez Koalicję Obywatelską. Odbiega ta  treść od tego, co jako Koalicja Obywatelska 

proponowaliśmy jeszcze we wtorek rano. Natomiast poszukując wspólnego, jednego 

głosu całej Rady Miasta Gdańska w tym temacie podkreślają co istotne i co 

podkreślałem w naszym oświadczeniu klubowym, też uwzględniającą bardzo dużą 

rolę, pani Prezydent Aleksander Dulkiewicz w tej sprawie rolę moim zdaniem 

najważniejszą. Ponieważ autorytet pani Prezydent Aleksandry Dulkiewicz i duże 

zaufanie ze strony mieszkanek i mieszkańców, to gwarant tego, że jeśli pani prezydent 

Aleksandra Dulkiewicz osobiście i bezpośrednio włączy się w rozmowy  

z mieszkańcami w tej sprawie, to uda się wypracować takie rozwiązanie, które będzie 

satysfakcjonowało wszystkie strony, wszystkich interesariuszy, wszystkie strony tego 

na dzisiaj problemu trzeba to jasno i wyraźnie powiedzieć problemu. Ja dzisiaj też 

mówiłem o tym oświadczeniu klubowym. Uważam, że problemu wygenerowanego 

przez podwładnych pani Prezydent niższego szczebla, którzy, no nie wyszli z żadną 
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komunikacją w tej sprawie, nie wyszli z żadnymi próbami rozmów z mieszkańcami. 

Kilka miesięcy po ogłoszeniu w Platformie Zakupowej tego, że jest znaczy w tym 

portalu zamówień publicznych, że jest taki przetarg dopiero ktoś się doszukał, że jest 

taka inwestycja prowadzona. I wówczas pojawiały się różne pytania. Bardzo często 

mieszkańcy, jak chodziłem od drzwi do drzwi z ulotkami, pytali się, o co chodzi z tym 

schroniskiem? No i wtedy mówiłem dokładnie to samo co dzisiaj. Problem, który ja 

upatruję, który też mam wrażenie, że w dużej mierze widzą  mieszkańcy dzielnicy 

Przeróbka to nie to gdzie będzie zlokalizowane schronisko, tylko to, jakie ewentualnie 

zachowaniem miałyby inwestycji towarzyszyć, bo mieszkańcy nie boją się osób 

bezdomnych. Mieszkańcy nie boją się tego, że będzie dodatkowy budynek, który swoją 

drogą jako budynek jest całkowicie na uboczu tej dzielnicy. Mieszkanki i mieszkańcy 

Przeróbki boją się tego, jakie niepożądane zachowania mogłyby towarzyszyć 

wprowadzeniu się konkretnych osób do tego ośrodka. I tu jest bardzo ważna rola pani 

prezydent, ponieważ zupełnie inna jednostka, bo Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie, 

ale też z upoważnienia pani prezydent Aleksander Dulkiewicz wydaje decyzje 

administracyjne kierując do danych ośrodków, do jednego czy drugiego ośrodka, daną 

osobę i na tą sprawę należy patrzeć całościowo nie tylko gdzie, ale też jakie 

schronisko? Kto tam miało być kierowany? A taki przekrojowe podejście do sprawy i to 

jeszcze osoby, którą powiem to wprost, można trzymać za dane słowo. Wymaga 

zaangażowania tego, żeby pani Prezydent Aleksandra Dulkiewicz uczestniczyła  

w rozmowach z mieszkańcami. Nie  uczestniczyła na posiedzeniu komisji była pani 

wiceprezydentka Monika Chabior, której bardzo dziękuję za to, że tego tematu się 

podejmuje. Natomiast z całym szacunkiem, ale to nie jest ta ranga problemu, żeby 

zostawić ją na poziomie wiceprezydenta. Tą sprawą osobiście powinna się zająć pani 

Prezydent, tak uważamy jako Klub Radnych Koalicji Obywatelskiej i jeśli mieszkańcy 

Przeróbki nie mają się czego obawiać, to tym bardziej pani Prezydent już dzisiaj 

powinna do tej dyskusji się aktywnie włączyć jako osoba, która w pełni odpowiada za 

te inwestycje. Bo pamiętajmy, że jest to inwestycja robiona przez spółkę podlegającą 

pani prezydent. Jest to inwestycja, która w żaden sposób nie jest zabudżetowana  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej w budżecie Miasta Gdańska. W sposób 

całkowicie zostały ominięte jakiekolwiek głosowania realne, nie takie symboliczne,  

o których dzisiaj mówimy tylko realne głosowania w Radzie Miasta Gdańska i uważam, 

że poprawka do apelu zgłoszonego przez Prawo i Sprawiedliwość w takiej wersji, która 

zjednoczy w tej kwestii wszystkie 3 kluby polityczne Rady Miasta Gdańska jest warta 

uwzględnienia i myślę że to jest większa wartość niż upieranie się przy treści takiej czy 

innej. I też myślę, że to jest bardzo duży głos rozsądku radnych Prawa  

i Sprawiedliwości, którzy widzieli jak w poprzednich różnych inicjatywach kończyło się 

upieranie przy jakiejś treści, którą proponowali. Tutaj myślę, że jest to rozwiązanie, 

które miejmy nadzieję, że doprowadzi do włączenia się pani Prezydent 

bezpośredniego w tym dialog i do finalnego rozwiązania sytuacji mieszkańców 

dzielnicy Przeróbka w tym zakresie. 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Dziękuję bardzo jeszcze w odniesieniu do wypowiedzi obydwu panów. Chciałabym 

przypomnieć, że 14 listopada odbyło się posiedzenie Komisji Polityki Społecznej, 

Zdrowia i Praw Człowieka, które było w całości poświęcone tylko i wyłącznie temu 

tematowi. Zostało zwołane przez panią przewodniczącą Żanetę Geryk jako dodatkowe 
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posiedzenie komisji, na które zostali zaproszeni zarówno przedstawiciele pani 

prezydent, jaki mieszkańcy Przeróbki i przedstawiciele Rady Dzielnicy. Zatem było 

tam, był tam i czas i miejsce na to, żeby każdy mógł się wypowiedzieć i zadać pytania. 

Zanim to posiedzenie 14 listopada zostało zwołane, pani przewodnicząca Komisji 

Polityki Społecznej, ale też inni radni z tej komisji byli w terenie, byli w miejscu w którym 

ta inwestycja ma być realizowana i tam również spotykali się z przedstawicielami 

mieszkańców i Rady Dzielnicy. To tylko taka informacja dodatkowa dla państwa. 

Szanowni Państwo, nie widzę głosu w dyskusji. Ja z panią rozmawiałam na początku 

sesji, mamy taką przyjętą zasadę, pani była na tym posiedzeniu komisji również i tam 

też była możliwość do wzięcia udziału w dyskusji, czy państwo chcieliby, żeby się 

odbyła najpierw dyskusja czy głosowanie poprawki. Dyskusja. Dobrze, w takim razie 

pan radny Andrzej Skiba, bardzo proszę.  

 

Udział w dyskusji wzięli: 

ANDRZEJ SKIBA – Radny Klubu Prawo i Sprawiedliwość 

PRZEMYŁAW MAJEWSKI - Radny Klubu Prawo i Sprawiedliwość 

ŻANETA GERYK – Radna Klubu Koalicji Obywatelskiej 

ALEKSANDER JANKOWSKI - Radny Klubu Prawo i Sprawiedliwość 

AGNIESZKA BARTKÓW - Radna Klubu Koalicji Obywatelskiej 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

W takim razie wyczerpaliśmy listę mówców w tym punkcie, ponieważ do apelu została 

złożona poprawka, to szanowni państwo, najpierw głosujemy poprawkę wraz  

z autopoprawką złożoną przez Klub Koalicji Obywatelskiej poddaje zatem pod 

głosowanie poprawkę. 

Głosowanie  (poprawka do druku 183);  

Za                         24 
Przeciw                 3 
Wstrzymało się    1 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
POPRAWKĘ DO DRUKU 183 

 
Głosowanie  (druk 183 + poprawka) 

Za                         28 
Przeciw                 0 
Wstrzymało się    0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
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APEL 
 

   Rady Miasta Gdańska 
 

APEL w sprawie schroniska dla osób w kryzysie bezdomności w dzielnicy 

Gdańsk Przeróbka 

 

z dnia 28 listopada 2024 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 49 do niniejszego protokołu 

 

PUNKT 5 

Wnioski i oświadczenia osobiste 

 

ANDRZEJ SKIBA – Radny Klubu Prawo i Sprawiedliwość 

Szanowni państwo krótko, można nagrać chociaż się nagrywa dziękuję działowi 

technicznemu Gdańskich Nieruchomości. Dziękuję, że po 2 latach, ale jednak podjęli 

działania i pani Maria na Trakcie Św.  Wojciecha ma w domu ciepło, miała 9°C, a ma 

już ponownie sprawny piec gazowy. Potrafię krytykować tam gdzie należy i szkoda, że 

po 2 latach, ale lepiej późno niż wcale. Dziękuję.  

 

ŻANETA GERYK – Radna Klubu Koalicji Obywatelskiej 

Dziękujemy za tak czynny udział w akcji dla naszych milusińskich zwierzaków ze 

schroniska Promyk. Naprawdę tyle rzeczy fajnych przynieśliście, że myślę, że będzie 

dla nich super zima także jeszcze raz serdecznie dziękujemy.  

CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR – Radny Klubu Koalicji Obywatelskiej 

Szanowni państwo, ja w ramach oświadczeń osobistych chciałem podzielić się moim 

osobistym doświadczeniem, że dzieją się dzisiaj rzeczy niespodziewane, żeby nie 

powiedzieć niebywałe. Jeśli z ust jednego z radnych Prawa i Sprawiedliwości dochodzi 

do pochwał względem Gdańskich Nieruchomości to widać, że to, o czym mówiłem  

w oświadczeniu klubowym, jeśli chodzi o poprawę sytuacji gdańskiego mieszkalnictwa 

pod rządami pani wiceprezydent Lodzińskiej dzieje się na naszych oczach. I drodzy 

państwo to, że dzisiaj przegłosowaliśmy ten apel jednogłośnie to też jest to sytuacja 

przynajmniej w tej kadencji bez precedensu.  
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PUNKT 6 

Zakończenie obrad 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Zamykam obrady sesji. Dziękuję państwu za udział. Przypominam, że widzimy się na 

sesji uroczystej 2 grudnia.  

 

 

 

 

 

Obrady zakończono o godzinie 18:02 

    

Przewodnicząca 

Rady Miasta Gdańska 

 

Agnieszka Owczarczak 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła 

na podstawie zapisu w formie cyfrowej 

 

Inspektor BRMG 

Anna Staniszewska  

 


